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Гост Реформа Скандал

Стр. 18

Юрий Башмет с юбилеен
концерт на 8 март в НДК

Стр. 2

Дянков иска общинските
болници да станат държавни

Стр. 23

Европол разкри мрежа в Азия,
уредила 380 мача в Европа

Стр. 11

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Разкритие

Уличиха сръбския премиер
в контакти с наркобос

Стр. 9

Измама

Депутат алармира за
фалшификации в референдума

Стр. 2
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Анна Несторова за изтичането
и връщането на мозъци

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

350 срещу 113. Това е
резултатът, с който
столичната “Топлофика-
ция” води пред абонатите
си през този зимен сезон.
Нарушенията на българ-
ското и европейското за-
конодателство, които
“Топлофикация-София”
извършва, се оказаха над
три пъти повече от
грешните сметки за пар-
но на столичани през де-
кември. Сметнаха ги не
от Столичната община,
не от Народното събра-
ние, не от ДКЕВР, още по-
малко от самото парно.
Алинея по алинея ги про-
вериха няколко столича-
ни, станали жертва на
безбожно високи и неспра-
ведливи сметки. Хора, ко-
ито вместо да работят,
за да си платят същите
тези сметки, си оползо-
творяват времето, за да
гонят вятъра. Защото
всички са наясно, че нещо
не е наред в монополиста,
че фактурите в края на
всеки месец съдържат не-
вярна информация и непра-
вилни изчисления, които
никога не са в полза на
потребителите. И какво
от това? Какво като се
правят проверки и се
търси оправдание за по-
тушаването на общест-
веното недоволство? В
крайна сметка софиянци
бяха също толкова недо-
волни и миналата година.
Междувременно ръковод-
ствата на парното се
сменят, съдят, осъждат,
оправдават. А проблеми-
те стоят едни и същи -
студени зими, ръст на
природния газ, некорект-
ни топлинни счетоводи-
тели... С подобни извине-
ния и бягства от вина
следващата зима ще се
поздравим с още по-висо-
ки сметки, ще направим
още по-големи клади на
фактури, ще ругаем по-
неприлично управляващи-
те. И така, докато отго-
ворните фактори не
обърнат “Топлофикация” с
хастара навън и не напра-
вят фактурите ясни и за
хора без специално обра-
зование.

Срещу 113

БЪЛГАРИЯ С НАЙ-МАЛКО
МЛАДИ ХОРА В ЕС

Стр. 5

Година след наводнението в село Бисер 32 нови къщи, построени с набраните средства
от БЧК, вече са готови. Жителите на селото дадоха вчера курбан за здраве

Граждани са открили 350
нарушения на българското и
европейското законодателство,
извършени от “Топлофикация-
София”. Според тях дружество-
то перманентно нарушава текс-
тове от няколко евродирективи -
за защита на потребителите във
връзка с договорите, сключени

350 закононарушения
на столичното парно
Софиянци излизат на протест срещу
рекета на „Топлофикация” в неделя

извън търговския обект, за не-
равноправните клаузи в потре-
бителските договори. Според
столичани също така са нару-
шени редица европейски дирек-
тиви, свързани с нелоялните
търговски практики и ефектив-
ността при крайното потребле-
ние на енергия и осъществява-

не на енергийни услуги. Сред
нарушените български норма-
тивни актове гражданите цити-
рат конкретни членове от Зако-
на за задълженията и догово-
рите, Закона за защита на по-
требителите, Закона за управ-
ление на етажната собственост,
Закона за защита на конкурен- Стр. 6

Снимка Пресфото/БТА

Стр. 3

¡—œ Ì‡ÒÚÓˇ Á‡ ‡ÌÍÂÚÌ‡ ÍÓÏË-
ÒËˇ ÔÓ ÒÎÛ˜‡ˇ.

ГРАЖДАНИ ПРЕБРОИЛИ

цията, Закона за енергетиката,
както и Наказателния кодекс.

Недоволните от сметките си
призовават столичани да изля-
зат на протест срещу рекета на
“Топлофикация” на 10 февруари
от 11 ч. пред Министерството на
икономиката.
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България

С

Още през юни 2011 г. опозиционно на-
строеният тогава Яне Янев отвори темата
за агент “Буда”. В декларация на партия
РЗС от парламентарната трибуна той зада-
де поредица конкретни въпроси към пре-
миера. Борисов бе попитан какво му гово-
ри агентурният псевдоним на Държавна
сигурност “Буда”, какви функции е
изпълнявал по време на възродителния
процес и свързано ли е това със смъртта
на хора. Имаше и въпрос на коя дата пре-
миерът е станал член на БКП и връщал ли
е изобщо партийната си книжка. Предсе-
дателят на РЗС се канеше да оповести
подробности около контакти на Борисов с
“още по-знакови олигарси на прехода”,
което обаче така и не се случи. Тогава
нито Борисов, нито ГЕРБ отговориха на
въпросите на Янев.

Архивите са живи

ЯНЕ ЯНЕВ ПОДХВАНА
ТЕМАТА ПРЕЗ 2011 Г.

„Биволъ”:

окументите са автентични, имат входящи номера и могат да се про-
верят в деловодството на ЦСБОП, заяви журналистът от “Биволъ”
Атанас Чобанов вчера. “Ние сме проверили документа за вербовката
на Борисов чрез други източници, които потвърждават, че документът

Д
Документите са автентични

е автентичен. Ако държавата каже “да”, тя трябва да предприеме действия,
да разбере как е изтекъл документът и т.н. Става въпрос за теч на инфор-
мация. Да кажат дали документът е секретен или вече не, защото той
попада в тези, които могат да се изискват по Закона за достъп до общест-
вена информация”, поясни Чобанов. Според него няма логика да се появяват
точно сега тези документи. “Това би било с по-голям ефект два месеца преди
изборите, но ние не правим такива сметки. Ако се потвърди информация,
която получаваме, я публикуваме”, уточни журналистът. Нямаме документ,
който да съдържа подписа на Борисов, че е съгласен да сътрудничи, но
имаме други, които ще публикуваме, но трябва първо да ги проверим, под-
черта Чобанов.  “Борисов каза, че не му е известно, че е бил вербуван, второ,
че не бил съгласен и че не е подписал документ, и в това има противоречие.
Той казва - ние винаги сме сътрудничили на МВР. На мутрите ли, на СИК
ли, кои сте вие “ние”. Това ме интересува повече”, коментира Чобанов.

Още по темата на стр.3

оето лично мнение
като финансист е, че
е недомислица тези
болници да са били

Общинските болници
да станат държавни

Дянков:

МММММ
Секторът щял да бъде реформиран при следващ мандат на ГЕРБ

върнати на общините. Из-
глежда като тип децентрали-
зация и демократична идея,
но задълженията са много
повече от правата. Това за-
яви Симеон Дянков в Ловеч,
където участва в обсъждане
на проблемите на общините
на среща с кметове от област-
та и представители на тери-
ториалните структури на
изпълнителната власт.

Дянков твърди, че пробле-
мите на тези болници са още
отпреди 10 години, но през
последните 5 се натрупват.
По думите му каквото и кме-
товете да направят, система-
та е в дефицит. Той допълни,
че тогавашното правителство
го е направило, за да се
отърси от повече задълже-
ния. По този начин обаче не
са съизмерими правата и
задълженията към общините,
а този въпрос се задълбоча-
ва. Правилното решение спо-
ред финансиста е държавата

да се върне като собственик
или съсобственик и да управ-
лява или съуправлява този

ресурс със съответните фи-
нансови задължения.

ДУМА припомня, че през

октомври по време на проте-
стите на девинчани Дянков бе
категоричен, че “държавата
няма как да поеме старите
дългове на общинските бол-
ници, защото това е забране-
но по закон”. Тогава той уп-
рекна правителството на
Иван Костов, което през 2000
г. направи промяната и под-
черта, че проблемите на об-
щинските болници в страна-
та са се появили 2-3 години
след вземането на решение-
то малките болници да пре-
минат на цялостно финанси-
ране към общините.

Само преди дни Дянков
уточни, че в здравеопазва-
нето влизат 4 млрд. лв. и при
втори мандат на ГЕРБ този
сектор ще бъде реформиран.
По-рано през седмицата от
публикации в медиите стана
ясно, че през януари в срав-
нение с предходния месец
просрочените задълже-
ния на държавните болници
са спаднали от 55 млн. на
52,7 млн. лв., а на общин-
ските - от 33 млн. лв. са ста-
нали 32,3 млн. лв.

АКО В БРЮКСЕЛ ИМАШЕ
ДОБРИ ЕКСПЕРТИ,
НЯМАШЕ ДА СМЕ В КРИЗА

През последните 4-5 години в Европа е имало много
сбъркани политики и затова изоставаме от останалия свят.
Това заяви Симеон Дянков вчера в Ловеч. Миналата сед-
мица той бил получил оферта от световно издание да на-
пише книга за европейската криза. Според Дянков това
предложение е продиктувано от коментарите му през по-
следните години, които най-общо казват, че в Брюксел,
ако имаше добри експерти и ако политиците по-бързо ре-
шаваха очевидни неща, ако Папандреу в Гърция си беше
свършил правилно работата, кризата в Европа щеше да
свърши още в края на 2010 г. “Но политиците доста се
замотаха и в Брюксел, и в няколко други държави и за-
това Европа е 5-6 години в криза, в Щатите и в Азия тя
мина отдавна”, коментира Дянков.

Когато станал финансов министър през юли 2009 г., от
27 финансови министри петима са били икономисти или
финансисти, останалите са били политици, изтъкна Дянков.
“Били са преди това културни министри, както беше испан-
ският, гръцкият беше преди това министър на селското
стопанство. Няма как с такива хора да се прави истинска
политика”, отсече той. Според Дянков нещата се променят,
но чак в края на 2012 г. започнали да се взимат “здрави,
правилни решения”.

ма фалшификация на резул-
татите от референдума в Ло-
веч, алармира депутатът от
Коалиция за България Ди-
митър Горов вчера. Той
твърди, че от ГЕРБ са из-
ползвали допитването, за да
изпробват различни схеми
за манипулиране на пред-
стоящите парламентарни из-
бори. Горов попита риторич-
но откъде са се озовали в
урните пликовете, които са
в повече от тези, които са
се подписали в списъците,
които са на избирателите.
Той коментира, че подобни,
само че друг модел, нару-
шения се забелязват в ця-
лата страна. Депутатът отбе-
ляза, че такива са на три ме-
ста - в Ловешка област, в
София, 23-ти многомандатен
избирателен район, и в Кю-
стендил.  “Във всички оста-
нали региони имаме обрат-
ната ситуация, пликовете са
по-малко от подписите. На-
шите опасения, не само
моите, но и на цялото ръко-
водство на партията, че
ГЕРБ ще пробва вариант на
фалшифициране на избори-
те по различни методи и
способи. Показва, че в раз-
личните части на България
са ползвани различни мето-
ди за фалшификация на
вота”, заяви Горов.

ДИМИТЪР ГОРОВ:
ИМА ПОДМЯНА НА
РЕЗУЛТАТИТЕ ОТ
РЕФЕРЕНДУМА
В ЛОВЕЧ

С нови правила, влезли в сила от
вчера, се намалява броят на наруше-
нията, заради които ще се отнемат
контролни точки на шофьорите - нару-
шители. За ползване на антирадар,
неправилно преминаване край спир-
ка на градския транспорт или спрял
автобус и при навлизане в еднопосоч-
на улица вече няма да се отнемат кон-
тролни точки. За управление на пре-
возно средство с концентрация на ал-
кохол в кръвта над 0,5 промила ще се
взимат 10 точки. При повторно нару-
шение наказанието е 15 точки. Отказът
от проверка с дрегер пък ще се наказ-
ва с 12 контролни точки. Превишава-
не на скоростта с над 50 км в час вече
струва на нарушителя 12 точки. Ако
шофьор не спре на пътен знак “Стоп”,
ако изпревари неправилно или отне-
ме предимство, ще се раздели с 8
точки. Преминаване на червен свето-
фар или неспазване на предимство на
пешеходец се наказва също с 8 точки.
Говорене по мобилен телефон в авто-
мобила, без да се използва устройст-
во “хендс фри”, се наказва с отнемане
на 6 точки. На шофьор със “златен
талон” няма да се отнемат точки за
други нарушения освен за алкохол.

Благоевград-
чани
отдадоха
почит на
Гоце Делчев
по случай
141-
годишнината
от
рождението
на
революцио-
нера.
Честването
се състоя
вчера пред
неговия
паметник на
площад
“Македония”.
Граждани,
общественици
и политици
положиха
цветя пред
паметника
на видния
революционер,
водач и
идеолог на
национално-
освободител-
ните борби
на българите
в Македония,
който е
роден на
4 февруари
1872 година
в град
Кукуш

И

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА НАМАЛЯВАТ
НАРУШЕНИЯТА,
ЗА КОИТО СЕ
ОТНЕМАТ
КОНТРОЛНИ
ТОЧКИ

Румен
Петков:

ържавата е способна единстве-
но да тормози гражданите си и
този път авторът на това
престъпно отношение е ми-
нистър Павлова, заяви депу-
татът от БСП Румен Петков в
Пловдив вчера. Той остро раз-
критикува гафа с винетните сти-
кери, които се оказаха крайно
недостатъчни и възмутиха об-
ществеността.  Като некомпе-
тентност и неподготвеност, гра-
ничаща с некадърие, дефини-
ра Петков причините МРРБ да
не може да изпълни задълже-
нието си за отпечатване на
винетки. Той подчерта, че по-
ведението на Павлова е съзна-
телно и подчертано некадърно.
На въпроса дали от БСП ще й
искат оставката, Петков се по-
шегува: “Не, тя и Дянков са “на-
шите” хора в правителството”.
Финансовият министър си за-
служи иронията на Петков за-
ради изявленията, че забрана-
та за тютюнопушене е лишила
бюджета от 40 млн. лева акциз,
но пък спестила 300 млн. лева
на здравната система. Как точ-
но Дянков изчисли тези 300
милиона, недоумява червеният
депутат. Според него референ-
дум за пушенето в закрити про-
странства едва ли ще вкара
инициаторите от СДС в парла-
мента. Личната му позиция оба-
че е да има обособени поме-
щения за пушачите. Лансира-
ната идея за намаляване на
числеността на народните
представители Румен Петков
нарече див популизъм, защото
фактически се намалява пред-
ставителността на българските
граждани.

Критиките към Павлова
продължи Петър Мутафчиев. По
високоскоростните пътища още
стоят старите знаци за ограни-
чение на скоростта, въпреки че
Павлова обеща да бъдат сме-
нени с нови, припомни той. Спо-
ред Мутафчиев това е  не-
изпълнение на новия закон за
движение по пътищата и е във
вреда на гражданите.

Лиляна Павлова
е некадърна

Д
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Цитат на деняЦитат на деня

‘ АГЕНЦИЯ „БЛИЦ” ПРАВИ ОБЗОР...

Ïå÷àëíî: Æåðòâè íà ïîñëåäíèÿ
ëîâåí ñåçîí ñà ñòàíàëè 2 ìàãàðåòà,
1 êîí, 17 ëîâöè è 3-ìà ðîìè

Павлета ДАВИДОВА

Създаването на специална
анкетна комисия, която да раз-
следва скандала, който предиз-
викаха твърденията за принад-
лежност на премиера Бойко
Борисов към тайните служби,
поиска вчера БСП. Зам.-пред-
седателят на ПГКБ Михаил Ми-
ков обясни, че изнасянето на
документи в публичното прост-
ранство поставя редица въпро-
си, които трябва да получат
институционален отговор - “вер-
буван ли е бил премиерът на
България и какви са връзките
му с неговия вербовчик - висо-
копоставен служител днес в
ДАНС, а преди години - отстра-
нен от МВР с аргументите за
изнасяне на информация и
връзки с организираната пре-
стъпност”.

Документите, изнесени в
публичното пространство, ще
продължат да рушат доверието
в способността на институции-
те да дават откровени отговори
на гражданите и на нашите
партньори от ЕС, добави Ми-
ков. Депутатът изрази съмне-
ние, че парламентарното мно-
зинство ще подкрепи инициа-
тивата за комисия, въпреки че
според него това ще е най-
смислената от 10 комисии,
създавани от 41 НС. В случай,
че идеята не бъде подкрепена,

БСП иска анкетна комисия
по случая „Буда”
Смущаващо е основанието за привличане на информатора: „връзки с оперативно интересни
лица”, ако се докаже - логичният изход е оставка, категорични са социалистите

БСП ще предложи казусът да
бъде разгледан от Комисията
по вътрешна сигурност и обще-
ствен ред.

Ситуацията изисква бързи и
ясни отговори, изясняване на
всички обстоятелства и факти и
намесата на прокуратурата и
парламента, коментира говори-
телят на БСП Ангел Найденов.
“Ще се радваме, ако цялата
тази история се окаже “съшита
с бели конци”. Ще се радваме,
ако се окаже, че премиерът е
човек, който няма съпричаст-
ност, за която се твърди в тези
публикации. Ако се потвърди
съпричастност на Борисов към
ЦСБОП, логичният ход е остав-
ка”, коментира Найденов. Той
подчерта, че смущаващото в
случая е основанието за при-
вличане на информатора “Буда”:
“връзки с оперативно интересни
лица”, защото това е достатъчно
злепоставящо и говори за зави-
симости. “Не мога да си пред-
ставя, че не виждате скандала
във факта, че действащ ми-
нистър-председател може да
бъде действащ информатор.
Нали разбирате, че по силата
на тези зависимости могат да
бъдат вземани решения и оста-
ват съмнения за начина, по кой-
то изобщо се формира полити-
ката”, анализира Найденов.

Социалистите припомниха
факта, че посоченият като вер-

бовчик на премиера агент ста-
ва главен секретар на ДАНС
именно когато Борисов вече е
премиер. Искаме всичко на ма-
сата, категоричен бе бившият
вътрешен министър Михаил
Миков. Той подчерта, че никога
не е искал информация за Бо-
рисов и че никоя партия не бива

Борисов признава, че има досие
“Буда”. По-рано той отрече да е бил
информатор на ЦСБОП, но в също-
то време обясни, че “винаги сме
помагали на МВР, многократно съм
сътрудничил на службите и винаги
ще им сътруднича”. Борисов твърди,
че има непубликуван документ, в
който той отказва сътрудничество.
“Не, не съм агент “Буда”, нито съм
подписвал някакъв документ. Не
знам за такова предложение, отна-
сящо се до моя вербовка. Това е
пълна глупост! Вероятно те са пра-
вили опити да се свържат с мен,
писали са си предложение, за кое-
то аз не знам, но веднага са раз-
брали, че съм отказал, и са ме сва-
лили от отчет. С мен никой не е
говорил. Единствените ми контакти
с тях по това време са били около
взрива на колата на Цветелина Бо-
риславова. Тогава, ако са си писа-
ли нещо по тази линия, то да е ос-
танало”, заявява Борисов.

Веселка ВЕНКОВА

Разпадът на държавата продължава, а криминал-
но-политическите новини изместват всички важни за
обществото въпроси, заяви зам.-председателят на
ДСБ Радан Кънев. Заради стрелбата пред Съдебната
палата и досието на премиера и медиите, и прави-
телствата говорят за тях, а не за важните икономиче-
ски въпроси - за продължаващата стагнация и за
развихрянето на монополите, изтъкна той.

Кънев припомни, че т.нар. “единна сметка” на Дян-
ков създава небивал хаос за самоосигуряващите се и
“хората вече виждат, че парите от техните осигуровки
отиват във фиска”. ДСБ са внесли жалба по въпроса до
Конституционния съд, но той не заседава. “Няма и
министър на образованието, което уж е приоритет за
правителствато. Накратко: когато властта в България е
свързана с мафията, не можем да разчитаме на отго-
ворно поведение по икономическата политика. Където
има мафия, там няма доходи и икономическо разви-
тие”, коментира Кънев. Той напомни, че изпълнителна
власт, свързана с лица от организираната престъпност,
не може да реши икономическите въпроси.

По документите, “за които се шушукаше от доста
време”, се вижда, че в служба БОП преди години са
преценили колко полезен ще им е днешният преми-
ер, свързан със средата, основен обект за работа на
службите. Ако прокуратурата реши, че има изтичане
на класифицирана информация, би могла веднага да
се заеме със случая “Буда”, заяви бившият шеф на
НСС Атанас Атанасов, общински съветник от ДСБ.

Надявам се, че по закон прокуратурата може да
се сезира и най-вероятно това ще се случи, коменти-
ра политологът Татяна Буруджиева вчера. Според нея
неприятно впечатление прави фактът, че не за първи
път се повдигат подобни въпроси около премиера.
Дори беше сезирана преди време новата комисия на
ЕК за разследване от журналисти на “Биволъ”, на-
помни Буруджиева. “Това явно няма да е последният
път, в който си говорим за подобни разкрития. Преми-
ерът на България трябва непременно да изчисти по
много категоричен начин името си. Не е достатъчно
изявлението, че няма нищо общо с тези неща”, под-
черта тя.

Показването в интернет прост-
ранството на досието “Буда” е сце-
нарий, който се осъществява от оп-
ределени сили в държавата и няма
нищо притеснително в това, което
излиза, заяви Цветан Цветанов. По
думите му, дълги години се спеку-
лира с подобна информация, но
Борисов е този, който може да
прецени и евентуално да реши тя
да бъде изнесена публично. Това,
което чета, е било през 1995-1996
г. и грифът “класифицирана инфор-
мация” при всички случаи е из-
текъл, отбеляза Цветанов и допъл-
ни, че е въпрос на процедура до-
сието да се отвори официално.
Преди избори винаги излизат по-
добни теми и спекулации, опита да
омаловажи скандала вътрешният
министър.

Цветанов обаче веднага се пре-
застрахова, че няма неизвестна ин-
формация, която да се очаква за
самия него.

Вчера след обяд се появи офи-
циална позиция на ПП ГЕРБ, по-
втаряща становището на Цветанов,
с уточнението, че бил “задействан

сценарий за подмяна на дневния
ред”, който все повече заприлич-
вал на “поредната уговорена по-
литическа сделка между бивши ко-
алиционни партньори”.

От пресцентъра на МВР съоб-
щиха в ранния следобед, че коми-
сия в ГДБОП е разгледала матери-
алите по случая и че липсват до-
кументи, които сочат съгласие от
страна на посочения кандидат за
вербовка като информатор. След
като се е запознала със съдържа-
нието на документите, комисията е
установила, че са изтекли сроко-
вете за защита на класифицирана-
та информация. Тя е установила
също, че документите съдържат
предложение за кандидат за вер-
бовка като информатор и предло-
жение за изключване на информа-
тор поради “липса на среда”. Сред
тях няма документи, които да со-
чат съгласие за вербовка от стра-
на на лицето, не фигурират и под-
писи. Липсват документи, показва-
щи, че съответното лице е извърш-
вало подобна дейност и е предо-
ставяло информация.

Политолози настояват за прокурорска проверка

ДСБ: Разпадът на
държавата продължава

Не е важно какво е вършил за службите, а
какви са действията му като премиер, смята
лидерът на “Атака” Волен Сидеров и изрази
съмнение в достоверността на публикуваните в
“Биволъ” документи, че днешният премиер бил
вербуван от ЦСБОП и работил за службата под
агентурното име “Буда”. Че Борисов е имал
съвместни фирми със знакови фигури от
подземния свят, това не е новина, животът у
нас предлага парадокси от 20-те и 30-те годи-
ни на миналия век в Чикаго. Фактите за
бизнессъдружията на Борисов са отдавна
известни, заключи Сидеров.

Следва две независими институции, медиите и
прокуратурата, да свършат работата, която им е присъ-
ща, коментира политологът Евгений Дайнов. Основ-
ните медии да не се правят на “дръж ми шапката”, а
да разследват случая, за да отстоят публичния инте-
рес, настоя той. Прокуратурата пък трябва да провери
дали става дума за фалшификация, документна изма-
ма, за която трябва да бъдат привлечени хора към
отговорност, или става дума за автентичен документ,
посочи Дайнов. По думите му, затова властта е раз-
делена в демократическите общества, за да може
различни независими институции да отстояват пуб-
личния интерес с присъствие и методи.

да се възползва от позициите
си, за да събира подобни данни
за опонентите си.

Петър Курумбашев отбеля-
за, че националните медии
премълчаха за скандала. От
трите големи национални теле-
визии само Нова тв включи ин-
формацията на “Биволъ”, заяви

той и коментира, че случилото
се напомня как телевизиите са
“забравили” да отразят и про-
тестите на “Орлов мост”. Той се
възмути и от мълчанието на пе-
чата. Според Курумбашев само
фейбук и блогосферата все още
гарантират някаква свобода на
информацията.

За бързи и ясни отговори по казуса “Буда” настояха от БСП

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Б ойко Борисов е разпоредил
публичното отваряне на до-
сието “Буда”, съобщи самият
той вчера. По този начин

Борисов призна за досието,
„разпореди” разсекретяване
Борисов призна за досието,
„разпореди” разсекретяване
Борисов призна за досието,
„разпореди” разсекретяване
Борисов призна за досието,
„разпореди” разсекретяване
Борисов призна за досието,
„разпореди” разсекретяване
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ГДБОП иззе старинни
монети и пръстени

Старинни монети и пръстени,
цигари без бандерол и насипен
тютюн иззеха служители на
ГДБОП, съобщиха от МВР вчера.
Спецакцията е реализирана в
Кърджали и Смолян. В района на с.
Черноочене, Кърджалийско, те
спрели за проверка лек автомобил
“Мерцедес”, шофиран от Г.Г. от
Мадан. При извършените личен
обиск и претърсване на автомо-
била са открити и иззети около
43 златни монети, плик със ста-
ринни монети и пръстени и близо
2000 къса цигари без бандерол.

Полицаи
предотвратиха
опит за грабеж

 Столични полицаи предотв-
ратиха опит за грабеж вчера
сутринта. Автопатрул на Деве-
то РУП се натъкнал на трима
младежи със съмнително поведе-
ние при обход на маршрут в
столичния квартал “Обеля”. При
извършената проверка у тях
били открити черни маски с
прорези, ръкавици, два бойни
пистолета и фенерчета, събра-
ни в раница, и друга празна ра-
ница. Тримата крадци са Н.З.(28
г.) и Е.М.(21 г.) от София и Н.А.(23
г.) с адресна регистрация в Бо-
бов дол. Мъжете били облечени
с по два комплекта дрехи. Оказа-
ло се, че на първия етаж в блока
се помещавал пощенски клон. В
районното управление тримата
признали, че били там, за да
нападнат клона.

Сигнал за бомба
затвори съда
в Несебър

Сигнал за бомба затвори съда
в Несебър вчера. Анонимен глас
заплашил, че в сградата има по-
ставено взривно устройство, без
да уточнява дали ще го взриви.
Всички служители и граждани бяха
евакуирани незабавно.

Фасадната мазилка и тухли на една
от терасите на метри от главния

вход на Морската гара във Варна
падна вчера. В момента на инцидента

не е имало хора. Районът около
съборената мазилка бе ограден с

ленти и пейки

Карлуково пропищя
от крадци
Домовете на хората от селото са обирани
по 20 пъти, изнесени са мивки, бойлери, лампи, легла

НОЩНА
СТРАЖА
ЩЕ ПАЗИ
МОНТАНСКО
ОТ НАБЕЗИ

Ж ителите на село
Карлуково се оп-
лакаха, че от ме-
сеци нагли крадци

Около 100 нощни паза-
чи, които ще пазят села в
Монтанско от набези на
крадци, ще бъдат назна-
чени до няколко дни. От
областната управа в Мон-
тана съобщиха, че хората
ще патрулират през нощ-
та, а при прибирането на
реколтата и през деня.
Целта е да се намалят
домовите кражби и краж-
бите на реколта, които тор-
мозят жителите на тези
села от много години. Ако
проектът даде добри ре-
зултати, то през следва-
щата година областната
управа може да поиска
включване на повече
хора в него. Охранители
ще бъдат назначени в се-
лата Долно Белотинци,
Вирове, Габровница и
Доктор Йосифово.

обират домовете им. Хората
определят случващото се
като пълен вандализъм и
излязоха на протест на пло-
щада на селото в неделя.

Не може да се живее. По-
следните години и месеци
има бум на кражбите, поло-
жението стана нетърпимо.
Всичките 105 къщи са обира-
ни, някои и по 20 пъти, разка-
за възрастна жена, чийто дом
също е попадал под набезите
на живеещите в Карлуково
роми. Хората показаха “оглоз-
ганите” си домове. От тях са
отмъкнати електроуреди и
мивки, отрязани бойлери и
лампи, откраднати са дрехи,
легла, одеяла и всякаква дру-

га покъщнина, претърсени са
мазета и тавани.

В повечето случаи става
въпрос за кражба по конкрет-
на схема - през счупен прозо-
рец на къщата обирджиите
вкарват непълнолетно дете,
което претърсва къщата и за-
почва да изнася вещите. За
по-големите вещи влизат и
цели групи от хора, след кое-
то откраднатото се товари на
автомобил.

Заради обирите жителите
на село Карлуково от месеци
живеят с усещането за липса
на държава. Протестиращите
хора заявиха, че искат проме-
ни в Закона за защита на ча-
стната собственост, както и в
този за защита на непълно-
летните. Настояват и за бързо
правораздаване, защото на
практика крадците са извест-

ни както на кмета и полиция-
та, така и на съда в Луковит.

„Ние се стараем да от-
кликнем на нуждите на хо-
рата, да свършим нашата
работа. Знае се кой краде -
над 75% извършителите са
разкрити, нещата са де фак-
то налице. Но положението
е много критично”, заяви гла-
вен инспектор от Луковит.
Кметът на Карлуково пък
каза, че от 2 месеца кражби-
те ескалирали особено сил-
но. Те обаче не били про-
диктувани от факта, че роми-
те са гладни, а от чувството
за безнаказаност. Предста-
вители на ромската махала
твърдят, че имат пари, дори
в евро, работят по чужбина и
разполагат с коли и всякак-
ви удобства, а нито една тях-
на къща не била обирана.

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

репоръка “да хва-
щат гората” отпра-
виха вчера към
екоминистърката

Засега е една шарения
като бонбонче от панаир -
сладичко е, шареничко,
хубавичко. Така Вежди
Рашидов определи новото
лого на България и посо-
чи, че “трябва нещо по-се-
риозно”. Още преди два
дни Рашидов и като тво-
рец разкритикува новото
лого, което ще представя
страната на туристическия
пазар. Тогава и за логото,
и за идеята за поставяне
на паметник на хан Аспа-
рух в столицата той отго-
вори: “Тази художествена
самодейност в България
трябва да се спре”, защото
това щяло да доведе само
до бели.

И вчера Рашидов обяс-
ни, че трябва да има до-

Община Враца ще подпомогне семейството на Антоанета Петрова (на
снимката), чиято къща пострада най-сериозно при бурята в неделя, а силният

вятър отнесе покрива на сградата на улица “Подбалканска”. Кметът на
общината Николай Иванов заедно с комисия на място направи оглед на щетите

от бурния вятър, който на пориви достигаше 100 км в час

СИДЕРОВ ГЛАСИ
ПРОТЕСТ ПРЕД
БРИТАНСКОТО
ПОСОЛСТВО

Веселка ВЕНКОВА

Л
Лидерът на “Атака” Волен Сидеров

насрочи протест срещу дискриминаци-
ята и расисткото отношение на офици-
ален Лондон към българите и Бълга-
рия. Демонстрацията ще е от 13 ч. в
четвъртък.

Сидеров попита българското пра-
вителство защо Николай Младенов
още не е повикал на разговор и не е
връчил нота на британския посланик.
Допълнителните изисквания към бълга-
рите са нарушение на европейските
нормативи и това влошава отношения-
та между България и Великобритания,
категоричен е националистът. Сидеров
поиска да научи дали Дянков ще на-
пляска англичаните, както се канеше
на руснаците, дали Борисов ще се
накара на Камерън, както го прави със
Станишев, и каква е реакцията на
Плевнелиев срещу антибългарската
кампания.

Парламентарната група на “Атака”
ще внесе в НС проект на декларация
срещу отношението във Великобрита-
ния към българите. В нея ще се осъжда
расисткото отношение на Лондон, ще
се настоява за санкции от ЕК и за не-
забавни дипломатически стъпки на
правителството.

Сидеров посъветва българските
търговци да бойкотират стоки с анг-
лийски произход, поиска мораториум
за английски граждани, искащи да за-
купят имоти у нас, и визов режим за
представителите на Великобритания.

ППППП
ЕКОЛОЗИ ПОИСКАХА ОСТАВКИТЕ
НА КАРАДЖОВА И  МАНЕВА

Нона Караджова и заме-
стничката й Евдокия Ма-
нева природозащитници
от Коалиция за устойчи-
во развитие. Представи-
телят на сдружението
Дончо Иванов заяви, че
искат оставки, за които
има основания още от
2011 г.

Като основание за
призива си еколозите по-
сочиха замърсяване на
питейната вода в гара
Бов в Искърското дефи-
ле, за което ведомството
си затваря очите. Иванов
алармира, че на гара Бов
има старо хвостохранили-
ще, което се разрушава
от багери, търсещи желя-

зо. “Стената на съоръже-
нието е пропукана и от-
там изтича цианкалий в
река Трескавец, която се
влива в река Искър. Тя от
своя страна се влива в
Дунав и оттам в Черно
море. И МОСВ ни казва,
че няма опасност за
трансгранично замърся-
ване”, възмути се още
Иванов. Направени из-
следвания на местните
жители показват, че
съдържанието на метали
в питейната вода е 40
пъти над нормата. Спо-
ред проверката на екоми-
нистерството всичко е в
нормите.

От Коалиция за устой-
чиво развитие са сигна-
лизирали и ЕК и се очак-
ва нейни представители
да пристигнат на място

до няколко седмици. Ос-
вен със замърсяването
на питейната вода, евро-
инспекторите ще се за-
нимаят и с действията на
“организирана престъпна
група между МОСВ и МЗ”

Българското МОСВ
лъже, убива и краде и му
помага МЗ, заяви Иванов
и поясни, че всеки акт на
Нона Караджова, че на
дадено място не трябва
да се прави ОВОС, се
предхожда от “бележки,
пристигащи на килограм
от здравното ведомство”,
че няма опасност за
здравето на хората. Еко-
защитниците искат да
бъдат предприети дейст-
вия по превенция на рис-
ка и да се предотврати
замърсяването чрез река
Трескавец.

Логото на България било
като бонбонче от панаир

питване до професионали-
сти. “Аз не си купувам кола,
ако не извикам един тех-
ник, който разбира. Аз не
разбирам, аз мога да уп-
равлявам, но не разбирам
от коли с вътрешно горе-
не”, заяви министърът и
изтъкна, че за това нещо
има творчески съюзи, има
експерти и професионали-
сти.

Скулпторът изтъкна, че
всичко в живота е естети-
ка, така че и логото трябва

да бъде една съвършена
естетика. “Малко е прими-
тивно”, каза Рашидов и
уточни, че не казва това от
лошотия. България не за-
служава толкова примитив-
но отношение. Няма нищо
обидно в това да се правят
сериозни, национални
конкурси, да се правят ху-
бави журита и, разбира се,
да направим едно пре-
красно лого на България,
обясни Рашидов.

Реакцията на министъ-
ра на културата идва след
писмо до президента, под-
писано от председателя на
СБХ Любен Генов, в което
Съюзът на художниците
изразява категоричното си
неодобрение за новото
лого на България.
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Ф
Фалшива информация за демонтиране на паметника

“1300 години България” пред НДК в София събра журнали-
сти и любопитни столичани вчера. Според слуха разруша-
ването на паметника трябваше да стане с помощта на хе-
ликоптер, който да вдигне над 500 тона метал от конструк-
цията. Такъв действително се появи, застана за кратко над
монумента, но отлетя бързо. При второто прелитане от
машината висеше дълго въже с метални скоби накрая. Хе-
ликоптерът направи няколко обиколки над паметника и
отново отлетя.

Веднага след това работници започнаха да премахват
ограничителната лента с обяснението, че демонтажът няма
да се осъществи заради технически проблем. Те отказаха
да посочат човек или фирма за повече информация. По-
късно тръгна нов слух, че цялата акция е част от филм или
телевизионно предаване. Стана ясно, че нито в Столичната
община, нито главният архитект Петър Диков знаят за пред-
стоящ демонтаж. Диков отрече да има разрешение за съба-
ряне на паметника, както и бе категоричен, че не е изпра-
щал хеликоптер.

Както ДУМА вече писа, в близките седмици трябва да
бъде обявен конкурс за нов паметник пред НДК. Как ще
изглежда той, ще стане ясно през есента.

В коментар за ДУМА авторът на паметника проф. Вален-
тин Старчев заяви, че монументът не е на Столичната об-
щина, а е национален. Той има авторски права и не може
да бъде разрушен, допълни професорът.

Името на новия патриарх ще
стане ясно на 24 февруари, съоб-
щиха от Светия синод. То ще
бъде обявено между 11,45 и 12
ч. от говорителя на Патриарше-
ския избирателен църковен
събор или упълномощен от него
представител на Българската
патриаршия.

Веднага след това новоизб-
раният български патриарх, при-
дружаван от епархийските мит-
рополити и епископите на БПЦ с
представители на духовенството,
ще се отправят в литийно шест-
вие за патриаршеската катедра-
ла “Св. Александър Невски”.

От Светия синод съобщават
още, че от 12,10 до 13,20 ч. щe
бъде прочетен актът-изложение
за станалия патриаршески из-
бор. От 13,55 до 14,05 ч. ще е
времето за обща снимка на но-
воизбрания патриарх с предсто-
ятелите и представителите на
поместните православни църкви,
с официалните представители на
българската държава, с предста-
вителите на дипломатическия
корпус, с членовете на Патриар-
шеския избирателен църковен
събор и с гостите на БПЦ.

ИМЕТО
НА НОВИЯ
ПАТРИАРХ
ЯСНО НА
24 ФЕВРУАРИ

Слух демонтира
паметника пред НДК
Деси ВЕЛЕВА

ългария е сред страните в Ев-
росъюза с най-малък процент
от население на възраст 0-14
г., сочат данни от анализ на
Евростат за структурата на на-

Хеликоптер кръжа няколко минути
над паметника пред НДК

Снимка БГНЕС

България с най-малко
млади хора в ЕС

Б

През 2060 г. на 100 българи в работоспособна
възраст ще се падат 84 неработоспособни

селението в ЕС-27 през 2011 г. Хората до
14 г. у нас са 13.2% от населението, до-
като през 1991 г. тази възрастова група е
съставлявала 20.1% от населението в
страната. Хората в трудоспособна възраст
(15-64 г.) у нас са 68.3% от населението,
а в пенсионна възраст - 18.5%. Средната
възраст на българското население през
2011 г. е била 42.5 г., показват данните.
Така България се нарежда сред страните
с най-много хора в пенсионна възраст.
Най-висок е делът на възрастните в Гер-
мания - 20.6%, следват Италия - 20.3%,

Гърция - 19.3%, България и Швеция - по
18.5%. В същото време най-много млади
хора сред анализираните държави на
Стария континент през 2011 г. е имало в
Ирландия - 21.3% от населението на стра-
ната, Исландия - 20.9%, Норвегия - 18.7%,
Франция - 18.5%, Дания - 18%.

Ирландия е страната с най-малко
пенсионери -  11.5% от населението на
страната е на възраст над 65 г. Делът на
хората в пенсионна възраст е относител-
но нисък и в Кипър и Словакия - по 12.6%,
в Люксембург - 13.9%, в Румъния - 15%.

Населението в трудоспособна възраст
в ЕС се очаква да намалява непрекъсна-
то, докато делът на по-възрастните хора
вероятно ще достигне 29.5% за ЕС-27
през 2060 г. (при 17.5% през 2011 г.)

По три прогнозни сценария НСИ раз-
крива и какво ще е населението в Бълга-
рия през 2060 г. Около 5.3 млн. българи
ще живеят при реалистично демографско
и социално-икономическо развитие на
страната през 2060 г. Оптимистичният
вариант отчита население от около 5.8
млн. българи, а песимистичният - около
5.2 млн. през 2060 г.

Според експерти в НСИ през 2060 г.
на 100 българи в работоспособна възраст
(14-65 г.) ще се падат 84 неработоспособ-
ни българи (деца до 14 г. и възрастни над
65 г.).

За по-близката 2015 г. прогнозата е,
че на 100 работоспособни българи ще се
падат по 52-ма души в неработоспособна
възраст.

ВЪЗСТАНОВЯВАТ
ВСИЧКИ
АВТОБУСНИ
ЛИНИИ В ПЛОВДИВ

Всичките осем линии на фирмата
“Градски транспорт” ще бъдат възстано-
вени от днес от други пет превозвача,
които имат договори с община Пловдив.
Това съобщи кметът на града Иван Тотев.
Преди седмица обслужването на тези
линии бе спряно след прекратяване на
договора с фирмата-превозвач от страна
на общината заради неизпълнени клау-
зи в него. С разрешение на областния
управител Здравко Димитров временно-
то обслужване ще бъде за 12 месеца
вместо за шест, като конкурсът се плани-
ра да се проведе през август или септем-
ври. Според Тотев линиите ще се
изпълняват по-качествено и с всички ав-
тобуси, заложени по разписание. За об-
служването им новите превозвачи са
наели служители от “Градски транспорт”,
които останаха без работа. Само за две
от линиите на работа са възстановени
100 души, съобщи още кметът. До края на
февруари две от линиите - 36 и 21, ще
имат и променени маршрути. Линия 36
ще осигури липсващата, заради спиране
на тролейбус 14, връзка между районите
“Източен” и “Южен”, а линия 21 ще оси-
гури връзка между три района.

овешкият съд вър-
на на баща им три-
те деца, които му
бяха отнети с поли-Л

Магистрати върнаха три деца
на баща, обвинен в насилие

ция, защото ги държал за-
творени в продължение
на години, без да ги пус-
ка на училище, съобщи
БНР вчера. ДУМА при-
помня, че Димитър, Еле-
на и Волен, които са на
възраст между 13 и 17 го-
дини, бяха изведени от
дома им в ловешкото
село Дренов в средата на
януари със заповед на ди-

рекция “Социално подпо-
магане” и настанени в
центрове от семеен тип.
Това стана след получен
сигнал от майката Елена
Дюлгерова, която живее и
работи във Великобрита-
ния, че бащата упражня-
ва физическо насилие
над тях.

Административният съд
обаче е уважил жалбата
на Димитър Дюлгеров и е
постановил трите му деца
да бъдат върнати в дома
им. Магистратите са взели

предвид множеството на-
рушения при извеждане-
то на тийнейджърите от
дома им и настаняването
им в различни градове.
Съдия Йонита Цанкова се
е съобразила с твърдени-
ята на баща им, че на 15
януари е бил извикан за
справка в РПУ-Ловеч,
където бил държан цял
ден. През това време по-
лицаи влезли незаконно в
дома му и извели непъл-
нолетните.

Освен това физическо

насилие не било устано-
вено нито при прегледите
на децата от личния им
лекар, нито от становище-
то на психолозите и соци-
алните работници. В нито
едно от съдебните произ-
водства не бил открит друг
проблем, освен недопус-
кане на децата до учили-
ще. Съдът смята още, че
начинът, по който децата
са били изведени от дома
им и транспортирани до
различни градове, не е
бил според закона.

ДАНС, икономическа полиция и прокуратурата
са започнали проверка на “ВМЗ-Сопот”, съобщи Ди-
митър Атанасов, синдикален лидер на КТ “Подкре-
па” в завода.

Припомняме, че след дълги и мъчителни прего-
вори между синдикатите и ръководството на “ВМЗ-
Сопот” преди дни стана ясно, че от оръжейния завод
ще бъдат съкратени 600 души. Съгласието за съкра-
щението на тези 600 работници от завода идва, след
като бяха изплатени 4 млн. лв. за заплати. Работни-
ците няколко месеца не бяха получавали възнаг-
ражденията си. Последваха и множество протести.
Протестираха дори и децата на останалите гладни
служители на ВМЗ.

ДАНС, ПОЛИЦИЯ
И ПРОКУРАТУРА
ПРОВЕРЯВАТ ВМЗ

С тържествена церемония на площад “Свобода” в
центъра на Хасково в присъствието на военния

министър Аню Ангелов бяха посрещнати
военнослужещите от 23-тия български

контингент, завърнали се след успешно участие в
операцията на НАТО в Кабул, Афганистан

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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рективи, които се извърш-
ват от “Топлофикация -
София” в момента са от-
крили граждани, които са
клиенти на дружеството.
Това стана ясно от пре-
сконференция, дадена от
“ужилени” абонати вчера.
Те призовават софиянци
на протест срещу рекета
на “Топлофикация-София”
на 10 февруари от 11 ч.
пред сградата на минис-
терството на икономика-
та. Сред организаторите
са столичани, които на 20
януари изразиха недовол-
ството си, като изгориха
сметките си за парно
пред Столичната община.
След като нещата у нас
не стават по нормален на-
чин, трябва за излезем на
улицата и да викаме, за
да защитим правата си,
заявиха те и приканиха

ГРАЖДАНИ ОТКРИЛИ

350 законови нарушения
на столичното парно
Софиянци се събират на протест срещу рекета на „Топлофикация”

Българските потребители смятат,
че сега не е времето да спестяват,
но в същото време и не възнамеря-
ват да харчат. Те очакват през тази
година поскъпването постепенно да
затихне, безработицата да се ста-
билизира, а с това материалното
положение на семействата им мал-
ко да се подобри. Това се вижда от
тримесечната анкета на Национал-
ния статистически институт (НСИ) за
потребителското доверие.

Според статистиците по-благо-
приятни в сравнение с октомври
2012 г. са оценките и очакванията
на потребителите за промените във
финансовото състояние на семейст-
вата им.  Хората отчитат, че цените
продължават да се покачват, но смя-
тат, че това става по-бавно, откол-
кото преди три месеца, и се надя-
ват поскъпването да затихва. Очак-
ванията в обществото са, че през
следващите 12 месеца безработи-
цата ще спре да нараства и дори
може да намалее незначително.

Икономическата ситуация в
страната продължава да се оце-
нява от по-голямата част от потре-
бителите като неблагоприятна за

съгражданите си да се бо-
рят за правата си и да не
плащат нищо, докато не
получат изравнителните
си сметки.

Ние няма да се обър-
нем срещу съседите си,
за голямо съжаление на
“Топлофикация” и раз-
пределителните дружест-
ва, а ще излезем на про-
тест срещу рекета, заяви-
ха организаторите на
проявата. Те застанаха
зад хората от Благоев-
град и Сандански, които
излязоха вчера срещу ви-
соките си сметки за ток.
Столичани отново насто-
яха за индивидуални до-
говори с “Топлофикация”,
като припомниха, че
юридически между дру-
жеството и абонатите в
момента няма никакви
правни взаимоотноше-
ния. Дружеството лъже с
количествата, които на-
числяват във фактурата,
заяви Стоян Грозданов.
Митко Грозев пък се за-

кани да заведе наказа-
телно дело за измама
срещу “Топлофикация”.
Той вече е осъдил дру-
жеството преди две годи-
ни и заяви, че ще пре-
върне новото дело в своя
кауза. Грозев бе катего-
ричен, че измервателни-
те уреди не са сертифи-
цирани и не е ясно и в
какви единици мерят.
Като крайни потребите-
ли трябва да имаме ясно-
та за точната цена, която
плащаме, а не да ни се
дават сложни системи за
пресмятане на сметките,
смята още той.

Недоволните от смет-
ките си сравниха топло-
фикационното дружество
с организирана престъп-
на група и нарекоха по-
редна измама предложе-
нието му да поеме функ-
циите и на топлинен сче-
товодител. Тази комунал-
на услуга стана социал-
но зло, обобщиха столи-
чани.

предвижда проект на Наредба за регулиране
на цените на електрическата енергия, разра-
ботен от Държавната комисия за енергийно и
водно регулиране (ДКЕВР). Предложението
предвижда и по-честа промяна на цените на
тока, а не само веднъж годишно, както е в
момента, и ще бъде публично обсъдено на 14
февруари на заседание на регулатора.

Документът отваря врата за електроснаб-
дителните дружества да предложат и тари-
фи за сезонно ползване на електроенергия
или цени за отделни часови пояси от дено-
нощието.

Регламентират се и цени за присъединя-
ване на потребители до електроразпреде-
лителните мрежи в зависимост от присъеди-
няваната мощност в киловати. Така достав-
чиците ще могат да предлагат различни
цени и според потреблението, като то е раз-
пределено в седем групи. Най-ниската е до
6 кВт включително, следват - от 7 до 15 кВт,
от 16 до 50 кВт, от 51 до 100 кВт, от 101 до
200 кВт, от 201 до 400 кВт и над 400 кВт.

Новата наредба ще позволи и промяна

Предвиждат още тарифи на
тока и по-честата им промяна

СПОРЕД НСИ: НЕ ПЛАНИРАМЕ
НИТО ДА СПЕСТЯВАМЕ,
НИТО ДА ХАРЧИМ

спестяване, но очакванията им са,
че през следващите 12 месеца
това ще стане възможно. В послед-
ната анкета те обявяват също, че
не планират да купуват стоки за
дълготрайна употреба и не вярват,
че през следващите 12 месеца ще
си купят кола или жилищен имот.

Потребителите от българските
градове с началото на новата годи-
на възвръщат оптимизма си, докато
прогнозите на селското население
за бъдещето остават мрачни.

Благодарение на по-оптимис-
тичните оценки в градовете през
януари 2013 г. общият показател
на доверие на потребителите на-
раства с 2,3 пункта спрямо равни-
щето си от октомври 2012 г. Сред
населението в селата равнището
на показателя остава без промяна.

И градските, и селските жите-
ли смятат, че икономическата си-
туация в страната се подобрява.
Разминаването в оценките е за
развитието й през годината: жите-
лите на градовете се надяват по-
добряването да продължи (+ 4,7
пункта), докато в селата очакват
влошаване - (- 0,4 пункта).

Ще излезем на протест против рекета на “Топлофикация - София”,
заяви Дончо Дудев (вляво), един от инициаторите на протестите

срещу високите сметки на столичното дружество

Снимка БГНЕС

на цената не
електроенер-
гията при не-
п р е д в и д е н и
обстоятелства
и разходи на
дружествата.
Това обаче
ще става по
преценка на
ДКЕВР. Пре-
движда се
също така це-
ните на тока
да може да се
променят и на
три месеца,
с л е д в а й к и
стойността на
п р и р о д н и я
газ или на
други променливи разходи, налагащи изме-
нение на цените.

В тарифната структура се предвижда вече
да има и добавка за комбинираното произ-
водство на електроенергия от топлофикаци-
ите, чиито цени надхвърлят тези на ВЕИ. В
момента в сметките за ток има редове за
зелената добавка.

Български технолози
от “Булгартабак” ще при-
стигнат във Виетнам през
март, за да започнат ра-
бота в държавната фирма
за производство на цига-
ри “Винатаба”, съобщиха
от МЗХ. Основната цел на
съвместната работа е да
се произвеждат там цига-
ри по рецепти на “Булгар-

Малките и средните фирми в пътно-
то строителство ще останат без поръчки
през следващите 2 години. Това каза
инж. Стефан Чайков, прдседател на
Браншова камара “Пътища” пред Бълга-
рия он ер вчера. Причината е, че пари-
те по европейските програми за второ-
класните и третокласните пътища вече
са изчерпани. Не е ясно колко ще е и
бюджетът за тях през новия програмен
период. “За съжаление държавният бю-
джет през последните години няма

ВИЕТНАМ ЩЕ ПРАВИ ЦИГАРИ
ПО БЪЛГАРСКА РЕЦЕПТА

Малките пътни фирми - без поръчки

табак” и да се търгуват в
страните от Азиатския кон-
тинент. Целият тютюнев
сектор във Виетнам се уп-
равлява от държавната
фирма “Винатаба”, консор-
циум на пряко подчинение
на министър-председaте-
ля. Тя има 22 производст-
вени предприятия за
първична преработка и

производство на цигарени
изделия. “Винатаба” има
създадени съвместни
предприятия с “Филип
Морис” и “Джапан Табако”.
Повече от заводите рабо-
тят на ишлеме за чужди
компании. Имат само две
собствени марки и произ-
веждат годишно около 100
мил. къса цигари.

възможност за финансиране на реха-
билитации на втори и трети клас пъти-
ща. За влошаването на пътищата при-
нос има и Агенция “Пътна инфраструк-
тура” (АПИ). Тя обаче не носи пряка
вина, коментира инж. Чайков. Той
допълни, че АПИ има нужда от поне
160 млн. лв. бюджет, а в момента той е
140 млн.

Практиката на АПИ да избира за
изпълнители на поръчки предложилите
най-ниската цена вече е премахната.

Деси ВЕЛЕВА

350 нарушения на
български за-
кони и евроди-

Д
оставчиците на електроенергия да
имат възможността да предлагат на
клиентите си тарифи според тяхното
потребление и нужди, а не само цени
за дневна и нощна електроенергия,
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Времето през месец февруари 2013 година ще се характеризира с типич-
ните за този период на годината студ, сняг, заледявания. Застудяването,
започнало през месец декември 2012 г., ще премине и през февруари 2013,
което ще обуславя студените зимни нощи и снежните дни. Температурите
ще са отрицателни и са възможни измръзвания и заледявания по високите
места. Във високопланинските части има опасности и от лавини от прясно
навалелия сняг.

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО

ЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТ

ЕП гласува Обща селскостопанска
политика за периода 2014-2020 година

Законодателната рамка, определяща бъдещето на ОСП, може да влезе
в сила при постигане на съгласие между парламента и Съвета на ЕС

Бъдещето на ОСП беше основният акцент от работата на членовете от
Комисията по земеделие и развитие на селските райони (AGRI) на 23 и 24
януари. По време на заседанието на комисията бяха гласувани докладите
по четирите основни законодателни предложения на ЕК, свързани с директ-

ните пла-
щ а н и я ,
развитие-
то на сел-
с к и т е
р а й о н и ,
о б щ а т а
о р г а н и -
зация на
пазарите
и финан-
сирането
на ОСП.

Наци-
оналните
пакети за
д и р е к т -
ните пла-
щ а н и я
ще бъдат
а д а п т и -
р а н и ,
така че

за държавите членки с настоящо равнище от директни плащания на хектар
под 70% от средната стойност за съюза увеличаването ще е с 30%. За
държави членки с равнище на директни плащания между 70 и 80% от сред-
ната стойност увеличаването е с 25%, а в тези държави членки, които полу-
чават повече от 80% от средното - с 10%. Вследствие на прилагането на тези
механизми, полученото равнище не трябва да бъде под 65% от средното за
съюза в нито една държава членка. България е във втората група страни.

Друг основен момент по време на гласуването беше обвързаното с про-
изводството подпомагане да бъде 15%, а не както беше предвидено - 5%,
от годишните национални тавани за директни плащания. Особено важен за
България момент е свързан с това, че обвързаното с производството под-
помагане ще може да се предоставя и за тютюн.

Във връзка с гъвкавостта между стълбовете, страните членки ще имат
възможност да прехвърлят 10% от втори към първи стълб и 15% от първи към
втори на ОСП за новия програмен период.

Увеличава се обхватът на референтните години за първоначалното раз-
пределение на плащанията, които ще бъдат една от трите - 2009, 2010 или
2011 г.

Във връзка с прилагането на “зелените” мерки се гласуваха по-гъвкави
условия. Диверсификацията на културите ще се извършва при обработвае-
ма земя от 10 до 30 хектара с най-малко две различни култури, като нито
едната не трябва да покрива повече от 80% от площта. При повече от 30
хектара културите ще са минимум три, като основната не покрива повече от
75%, а двете основни заедно - не повече от 95%. Промяна ще има и при
приоритетните екологични площи, които ще важат за стопанства над 10 ха
и ще бъдат 3% от площта до 2016 г., 5% от 2016 г., след което въз основа
на анализ на ЕК могат да бъдат увеличени до 7% за 2018 г.

Европейският парламент гласува и предложението на ЕК за таван на
плащанията (300 хил.евро), който като стойности остава непроменен, но няма
да се отнася за кооперативни сдружения.

Младите фермери ще бъдат подпомагани по решение на държавите член-
ки, като единичната сума за подкрепа се увеличава до 1500 евро. Това ще
позволи включването на повече малки ферми по схемата. Комисията по
земеделие в Европарламента гласува задължителна схема за младите фер-
мери до 40 години, които ще получават 2% от бюджета за директни плаща-
ния.

Що се отнася до определянето на термина “активен фермер”, критериите
ще бъдат определени на по-късен етап и ще се дешифрират от всяка страна
в законодателството.

Важна точка, която не беше приета от мнозинството от членовете, беше
достигането на националните тавани на преки плащания за България и Румъ-
ния още през 2014 г. Това ще се случи през 2016 г., както е предвидено в
договора по присъединяване на страната към ЕС.

Следващата стъпка, която предстои, е гласуването на докладите в пле-
нарна зала, след което започват официалните преговори със страните член-
ки. Парламентът и Съветът на ЕС имат равни правомощия за решенията
относно Общата селскостопанска политика (ОСП) и двете институции ще
трябва да достигнат съгласие, за да може законодателната рамка, опреде-
ляща бъдещето на ОСП, да влезе в сила.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

ЕС не бърза да разрешава нови генетично
модифицирани селскостопански култури

Изпълнителният орган на ЕС не пла-
нира да одобрява възобновяването на
производството на нови генетично мо-
дифицирани култури в близко бъдеще,
тъй като не намери подкрепа от стра-
ните членки на блока. Предложението,
подготвено от ЕК, ще даде право на
държавите членки да ограничават или
забраняват производството на ГМО
храни. Но министрите не успяха да по-
стигнат консенсус, тъй като някои стра-
ни като Германия са изразили съмне-
ния относно съвместимостта на пред-
ложението с правилата за единния
пазар на ЕС. Някои са загрижени, че директивата не би осигурила до-
статъчно силна правна основа за забраната, което ще създаде допълнител-
ни проблеми.

В момента са одобрени само две генетично модифицирани култури от
ЕС: царевица сорт Монсанто 810 и сортовете картофи Amflora, разработени
от немската компания BASF.Седем други ГМО продукти очакват одобре-
ние, шест от които са хибриди на царевица и един на соя.

НОВИНИ

ЕП гласува на 24.01.2013 г. ОСП на ЕС и както се очакваше, се потвърди-
ха по-рано направените и дискутирани предложения от комисията. Малки-
те нюанси в промяната на някои позиции не водят до сериозни размест-
вания в предлаганата политика.

Изводът е, че България отново трябва да се справя с драстична промя-
на на правилата, увеличаване на изискванията към фермерите, липса на
разбиране за спецификата на страната в земеползването и управлението
на стопанствата.

За какво става въпрос?
Първо, няма определение на понятието “активен фермер”. След като

сме се съгласили, че това е водещото в подпомагането, питането е кои
са тези фермери и техният обхват за страната.

Второ, референтната година остава 2011, което е основание да пред-
полагаме, че ще са налице сериозни проблеми с усвояването на средства-
та през следващия програмен период, нови административни процедури,
дискриминация. Това, че се вземат референтни три години 2009-2011 г.,
нищо не помага, а по-скоро влошава нещата. Има вероятност от големи
спекулации в тази насока и голяма изобретателност при реализиране на
тези действия през 2015.

Трето, “зелените плащания” също създават напрежение и вероятност-
та да не могат да се усвояват средства от фермерите поради невъзмож-
ност да изпълнят изискванията е напълно реална.

Четвърто, фактът, че не е прието българското предложение за дости-
гане на националните тавани на преки плащания за България и Румъния
през 2014 г., също е огромен минус за преговарящите.

Пето, средствата за директни плащания на практика се разбиват меж-
ду много други дейности, което означава, че при общ ресурс за директни-
те плащания, който е константна величина, знаменателят включва раз-
лични направления на финансиране. Това води до намаляване плащанията на
единица площ. Компенсиране може би ще е възможно с прехвърляне на сред-
ства в размер на 10% от втори към първи стълб за новия програмен
период. Все още стои въпросът за възможността тази политика да се
провежда за целия програмен период.

Шесто, възможността за предоставяне на средства, обвързани с про-
изводството, до 15 на сто, подпомага отделни сектори, но все пак трябва
да се има предвид, че това е на базата на програми и нови механизми на
разпределение на средствата.

Седмо, бюджетът все още не е гласуван, но през 2015 г., която ще бъда
първа по прилагане на новата ОСП по отношение на директните плащания,
се предвиждат средства в размер на 737 164 хил. евро, или това представ-
лява 1.474 млрд. лева.

Разпределението на средствата ще бъде както следва:
40% схема за основно базово плащане -  590 млн. лв. - 16.50 лв./дка.
30% зелени плащания - 442 млн. лв. - 12.40 лв./дка.
2% плащания за малки производители -29 млн. лв.
10% плащания за малки производители - 147 млн. лв.
15% - 221 млн. лв., обвързани с производството (тютюн задължител-

но и др.).
Ориентировъчните суми за

плащане на единица площ за 2015
г. при условие, че земята за под-
помагане се запази на същото
равнище - 3 557 047 хектара, е
29 лв./дка по схемата за базово
и зелени плащания. През 2013 г.
директните плащания на едини-
ца площ ще достигнат до 31 лв./
дка. При увеличаване на заявена-
та земя през 2014-2015 г., което
е напълно възможно, сумите за
базови плащания и за зелени пла-
щания ще се редуцират.

КОМЕНТАРЪТ НА „АГРО ММ”
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Броят на безработните в Испания е на границата от 5 милиона души, докато страната все още се опитва да се
пребори с рецесията. Министерството на труда изнесе данни за безработицата в страната, които показват

увеличение със 132 005 души за януари. Общият брой на безработните е 4,98 милиона души

Румънският премиер Вик-
тор Понта съобщи, че заед-
но с председателите на две-
те камари на румънския пар-
ламент ще изпрати до лиде-
рите в ЕС писмо, в което ще
бъде изразена надеждата
през март да бъде взето по-
ложително решение за раз-
ширяването на Шенген с
България и Румъния. Понта
направи това съобщение
след вчерашната си среща в
Брюксел с председателя на
Европейската комисия Жозе
Барозу. От своя страна Ба-
розу изрази подкрепата си
за приемането на Румъния в
Шенген.

Понта още се
надява за Шенген
Румънските власти готвят писмо до европейските лидери, в което
ще изразят очакването си през март да има решение по въпроса

Двамата събеседници са
обсъдили и няколко въпро-
са, сред които препоръките
на ЕК към румънските влас-
ти в рамките на механизма
за сътрудничество и провер-
ка. По думите на Барозу но-
вото румънско правителство
и парламентът могат да по-
стигнат необходимите рефор-
ми. Той отново призова
румънските политици да се
оттеглят при обвинения в
корупция. По повод препоръ-
ките в доклада по механиз-
ма, свързан с работата на
медиите, Барозу посочи, че
медийната свобода е свеще-
на - в Румъния и навсякъде

другаде. Получихме множе-
ство сигнали за дирижиран
медиен натиск над магистра-
ти, което поставя под въпрос
независимостта на съдебна-
та система, уточни той по
повод въвеждането на въпро-
са в съдържанието на по-
следния доклад по механиз-
ма, оповестен преди някол-
ко дни.

Премиерът Понта комен-
тира, че след изборите Румъ-
ния е по-стабилна и предска-
зуема държава. По неговите
думи свободата на медиите
е основна ценност, наравно
с върховенството на закона
и независимостта на пра-

восъдието. В отговор на по-
следвали въпроси по повод
кампанията във Великобри-
тания срещу български и
румънски имигранти и хипо-
тезата, че Лондон може да
не спази изискването да от-
мени изцяло и безусловно
ограниченията спрямо тях от
1 януари догодина, Барозу
заяви, че няма да коментира
хипотези. Той уточни, че в ЕК
не е получена никаква ин-
формация от британското
правителство по този въпрос.
Барозу отбеляза, че общно-
стните правила трябва да
бъдат уважавани от всички
държави от ЕС.

Ако ЕС се измори от разширяване, младите на
Балканите се измориха от чакане, а ние имаме
отговорност пред поколенията, които идват. Това
заяви президентът на Македония Георге Иванов в
изявлението си пред участниците в конференция-
та за сигурност, която се състоя в Мюнхен, пише
македонският в. “Вечер”. Според Иванов всяко
отлагане на евроинтеграцията на Балканите
създава потенциални бъдещи конфликти.

“Ако искате да свържете проблемите с дадена
територия, създава се конфликт. Ако ЕС отвори
пространството, проблемът с границите изчезва,
когато и те ще изчезнат”, заявил Иванов.

Той още е посочил, че НАТО е направила от
Македония кандидат-член за Гинес. Страната има
14 плана за действие, 18 контингента в Афганис-
тан, поема всички задължения и рискове като
участник, но няма нито една привилегия.

Служителите в гръцките фериботи
удължиха стачката си до вторник. Това
съобщиха от профсъюза на работниците в
морския транспорт на страната.

Това е голямо неудобство за граждани-
те и бизнеса, тъй като фериботите са един-
ственият начин да се достигне до неголеми-
те гръцки острови, на които няма летища.
Стачкуващите обаче настояват да получат
гаранции, че работните места в сферата на
пътническите превози ще бъдат запазени.

Гръцките медии съобщават, че властите
разглеждат възможността да прибягнат до
извънредни мерки, за да се възстанови нор-
малното движение на фериботите.

Стачката на работниците на фериботите
в Гърция започна на 31 януари. Още тогава
стана ясно, че десетки острови ще бъдат
откъснати от континенталната част на Гърция
поне в продължение на общо шест дни.

Фермерите също за кратко прекъснаха
движението на основните магистрали в по-
следната вълна на протести срещу бюджет-
ните съкращения и трудовите реформи, ко-
ито са нужни, за да се задоволят изисква-
нията на международните кредитори.

Междувременно най-големият синдикат
в страната свика обща 24-часова стачка за
20 февруари.

ондонската полиция задържа
мъж, който размахвал нож
пред Бъкингамския дворец,
предаде Би Би Си. Британски
медии уточняват, че по време
на поредната смяна на карау-
ла 54-годишният Телхан Реман

Френски петролен
танкер, който в неде-
ля бе обявен за
изчезнал край брего-
вете на Кот д‘Ивоар,
вероятно е отвлечен
от нигерийски пирати,
предаде АФП, позова-
вайки се на Междуна-
родната морска
служба. Корабът,
който е плавал под
флага на Люксем-
бург, има 17-членен
екипаж.

Гръцки острови
останаха без
връзка със света

НАТО НАПРАВИЛА
ОТ МАКЕДОНИЯ
КАНДИДАТ ЗА ГИНЕС

Отвлякоха
френски
танкер

Л
използвал суматохата и изва-
дил два ножа от дрехите си.
Той започнал да замахва с тях
и дори успял да опре острието
на единия в гърлото на първия
полицай, дръзнал да му се
възпротиви.

Индиец вилня с нож пред
Бъкингамския дворец
Индиец вилня с нож пред
Бъкингамския дворец
Индиец вилня с нож пред
Бъкингамския дворец
Индиец вилня с нож пред
Бъкингамския дворец
Индиец вилня с нож пред
Бъкингамския дворец

Трудни преговори
в ЕС

Европейските лидери се под-
готвят за разговори, които ще
се проведат в четвъртък и
петък в Брюксел по време на
нова среща, посветена на бюд-
жета на ЕС за периода 2014-
2020 г. Според европейските
политици обаче вероятността
за постигането на компромис е
много малка, тъй като внесени-
те предложения за бюджета са
твърде разнопосочни.

Анкара издирва още
трима терористи

Турската служба за национал-
на сигурност предупреди, че още
трима терористи може да пла-
нират самоубийствени атента-
ти. Те са проникнали на терито-
рията на Турция заедно с
извършителя на атентата пред
посолството на САЩ в Анкара.
Разпространени са фотороботи
на тримата мъже, за които се
смята, че са преминали подго-
товка в Европа.

Израел арестува
членове на „Хамас”

Израелската армия съобщи,
че е арестувала 25 членове на
палестинската организация “Ха-
мас” през нощта на Западния
бряг. Сред задържаните има и
трима парламентаристи.

Генералният секретар на
Португалската социалистическа

партия и вицепрезидент на
Социалистическия интернационал

Антонио Хосе Сегуро посреща
френския заместник-председател на

Социнтерна Сеголен Роаял по време на
откриването на сесията на съвета на

Социалистическия интернационал в
Португалия. На форума се обсъждат

икономическият ръст, заетостта и
устойчивото развитие

Пред посолството на САЩ в
столицата на Филипините Манила се

състоя поредната масова
демонстрация. Филипинците

протестираха срещу американското
военно присъствие в страната

В Либия се готви
нова революция

Две години след революция-
та, която свали режима на ли-
бийския лидер Муамар Кадафи,
новите либийски власти са под-
ложени на критики за неспособ-
ността им да проведат необхо-
димите реформи. На фона на на-
растващото недоволство се
надигат призиви за провеждане-
то на масови демонстрации на
15 февруари, като някои дори се
обявяват за “втора революция”.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

С
ни
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ки
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Оттеглилият се кубински лидер Фидел Кастро се появи публично за първи път
от три години насам, за да гласува на парламентарните избори в Куба. Той

разговаря повече от час с избиратели и журналисти. Кастро е говорил за
икономическите реформи, за венецуелския президент Уго Чавес и други. Кастро

също така е благодарил на присъстващите за участието им в изборите.
Последните три пъти, когато имаше избори, Фидел Кастро гласува от дома си

Политическа криза се раз-
гаря в Сърбия заради публику-
вана информация за контакти
на днешния премиер Ивица
Дачич с голям балкански нар-
кокартел през 2008 година.
Тогава Дачич оглавяваше
сръбското МВР.

В Белград прозвучаха при-
зиви за оставка на правителст-
вото и предсрочни избори,
пише РИА “Новости”.

Информациите за срещата
на Дачич с 63-годишния биз-
несмен Родолюб Радулович
(по прякор Миша Америка и
Миша Банана) се появиха в
края на седмицата в белград-
ски медии. Те бяха потвърдени
официално от дирекцията на
полицията.

В изобличаващия Дачич ма-

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

Скандалът и хаосът, предизвикани
от направеното със скрита камера ин-
тервю на премиера на Сърбия и ми-
нистър на вътрешните работи Ивица
Дачич в предаването “Мисията
невъзможна”, не затихва. В сръбските
медии се появи и интервю на скандал-
ната водеща Бранка Кнежевич, която е
уредила лично чрез есемес интервюто
с Дачич в телевизионно студио, а след
това по време на предаването се по-
казва пред Дачич предизвикателно без
долно бельо.

Бившата “плейбойка” Кнежевич е
първата сръбкиня, която се е снимала
за първата страница на хърватското из-
дание на списание “Плейбой”, и самата
тя заяви публично, че е приела като

предизвикателство поканата от автора
на емисията “Мисията невъзможна” Го-
ран Маркович. Чисто по женски зада-
чата й е била твърде сериозна. Преми-
ерът обаче, чийто фен е самата Кнеже-
вич, е показал добро разположение
спрямо нея въпреки случката. От друга
страна, Бранка признава, че интервюто
е само един пореден работен проект,
който е приела.

Според предварителната договор-
ка интервюто е било определено за
18 януари от 16,00 часа. Разговорът с
мнимата “водеща” е вървял нормално
и никой не е имал съмнение за истин-
ността му, докато в един момент Кне-
жевич не започва да кръстосва крака
пет-шест пъти, при което ясно се виж-
да, че е без долно бельо. Това ведна-
га се забелязва от началника на ох-
раната на Дачич, който се обажда на
собственика на ТВ “Коперникус”, къде-
то се излъчва “Мисията невъзможна”,
Сърджан Милованович. На въпроса

Учени съобщиха, че са от-
крили 500-годишните останки
на английския крал Ричард III
под паркинг в град Лестър.
Изследователи от Университе-
та Лестър обявиха, че напра-
вените тестове на открития ске-

Искат оставката на Дачич
Уличиха сръбския премиер
в контакти с наркобос

териал сръбският “Блиц” не
спестява любопитни подробно-
сти. Става дума за засечен те-
лефонен разговор от 12 януа-
ри 2009 г. между Дарко Ша-
рич, влиятелен наркобос в
страната, и въпросния Радуло-
вич. В него Шарич иска инфор-
мация дали срещу ръководе-
ния от него клан се води ня-
какво полицейско разследва-
не. Няколко дни по-късно Ра-
дулович се свързва с Дачич и
на 31 януари двамата се сре-
щат в елитен белградски рес-
торант, където “дооформят”
позициите си, отбелязва РИА
“Новости”. Освен това в някол-
кото разговори помежду им
Радулович се е обръщал към
Дачич с думата “приятелю”,
посочва сръбския вестник.

Самият премиер си призна
в събота вечерта на специална
пресконференция, че е имал
три срещи с Радулович, но не е
знаел по това време за негова-
та съпричастност към пре-
стъпна дейност. В потвържде-
ние на думите си Дачич показа
на журналистите т.нар. “Бяла
книга” за дейността на крими-
налните групи, която получил
през 2008 година от управле-
нието на криминалната поли-
ция и в която Радулович не се
споменава като представител
на клана на Дарко Шарич, из-
дирван от сръбските власти
заради търговия с наркотици.

“Тази информация (за сре-
щите с Радулович) изпратиха
без шум в архива, за да я из-
ползват за натиск и шантаж,
когато му дойде времето”, каза
Дачич. Той добави, че никога
не е извършвал престъпления
и че борбата с престъпността

е главен приоритет на прави-
телството му.

Той обаче не пожела да от-
говори защо се е срещал с Ра-
дулович и защо се е срещал с
лице, за което, според неговите
твърдения, не е знаел нищо.
Също учудващо е, пише “Блиц”,
че в общественото пространст-
во Миша Банана беше известен
заради връзките му с естрадни
звезди, а министърът на вътреш-
ните работи не знаел нищо.

Премиерът от своя страна
предположи, че зад кампания-
та по дискредитирането му мо-
гат да стоят хора, желаещи да
попречат на борбата против
корупцията.

По оценката на Дачич
сръбското правителство е ста-
билно и няма сериозни поли-
тически причини за предсроч-
ни избори.

Премиерът отхвърли пред-
положенията, че кампанията

срещу него се води от главния
коалиционен партньор - Сръб-
ската прогресивна партия
(СПП), създадена през 2008
година от сегашния президент
Томислав Николич и победила
на изборите през 2012 година.

Някои политици и анализа-
тори смятат, че предсрочните
избори стават практически не-
избежни. Лидерът на опозици-
онната Либерално-демократич-
на партия Чедомир Йованович
призова в неделя Дачич да по-
даде оставка. А Драган Джилас,
лидерът на главната опозици-
онна сила в страната - Демо-
кратическата партия, която уп-
равляваше до 2012 г., заяви, че
Сърбия все по-бързо се прибли-
жава към предсрочни избори.

От своя страна управлява-
щата СПП планира да проведе
извънредно заседание и да
даде оценка на ставащото на
политическата сцена в Белград.

Едно (не)скандално интервю?

Откриха останките на Ричард III
лет през миналата година
“извън всякакво съмнение” до-
казват, че е на крал Ричард III,
който е умрял по време на бит-
ката при Бозуъртското поле
през 1485 година.

Останките на краля липсват

от векове.
Остеологистът Джо Апълбай

изтъкна, че изследването на
костите предоставя “много убе-
дителни аргументи” за иденти-
фицирането на Ричард III. И
ДНК от скелета съвпада с про-

би, взети от далечни роднини
на сестрата на Ричард.

Кметът на Лестър Питър Со-
улсби пък обяви, че останките
на монарха ще бъдат погреба-
ни в катедралата на града,
която се намира на 160 кило-

метра северно от Лондон.
Ричард III е крал на Англия

от 1483 до 1485 година. Про-
изхожда от рода Йорк, потомък
е на династията на Плантаге-
нетите, на която е и последен
представител.

В Сърбия издирват виновните за резила
на ръководителя на кабинета

дали все пак се снима епизод от спо-
менатата емисия, Милованович отго-
варя отрицателно, тъй като не е имал
ни най-малка представа какво се
случва. Студиото, където е заснето ин-
тервюто, е наето в последния момент
за два часа. Когато Дачич разбира
какво се случва, веднага прекратява
“медийната” си изява и бесен излетя-
ва от студиото.

Част от скандалното интервю може да
бъде видяно цензурирано на адрес: http:/
/www.youtube.com/watch?v=JbeMrKsTs-
0&feature=endscreen&NR=1.

В 1,26 минута на материала се виж-
да как Кнежевич провокира премиера
Дачич, но същевременно неговото лице
ни най-малко не изразява негативни
емоции - дори напротив...

Реакциите от кабинета на премиера
са повече от заплашителни, въпреки че

Дачич няма да съди предаването за
уронване на престижа си. Премиерски-
ят съветник Ивица Тончев (от българ-
ски произход и брат на кмета на гр.
Сурдулица Новица Тончев) е спрял
излъчването на кадрите от “интервюто”
и заяви, че подобни медийни “изяви”
уронват престижа не само на премиера
Дачич, но и на държавата Сърбия. Тон-
чев същевременно уточни, че Дачич е
сериозно разочарован от новинарско-
то съсловие, към което винаги се е от-
насял с голямо уважение.

Най-вероятно последствията от
скандала ще са за сметка на информа-
ционната служба на премиера, тъй като
въпреки че Дачич сам е организирал
“интервюто” си, тази структура е отго-
ворна за медийните изяви на първите
хора в Сърбия. Или преведено на на-
шенски - “Поощряване на виновните,
наказване на невинните и издигане на
неучаствалите”... Все пак за резила
виновни трябва да има!

Снимка БГНЕС



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 ВТОРНИК 5 ФЕВРУАРИ 2013

Свят

според която парижанки нямат
право да носят панталони. Ока-
за се, много малко жени във
френската столица знаят за
странната забрана, заради ко-
ято може да ги арестуват.

Забраната жените да се
обличат като мъже - основно с
панталони, е одобрена по
предложение на шефа на па-
рижката полиция, припомня в.
“Дейли телеграф”.

На теория жените, които са
в Париж, би трябвало да искат
разрешение от полицията, за
да носят панталони и трябва
да изтъкнат специална меди-
цинска причина, заради която
да прикриват краката си.

През 1887 г. феминистката
Мари-Роз Астие дьо Валсер
поискала от парламента отмя-
на на абсурдното нареждане,
но искът й не бил уважен.

В миналото забраната
претърпява промени през 1892
г. и 1909 г., когато на жените
се разреши носене на панта-
лони, ако яздят кон или са
“върху велосипед или го
държат за кормилото”.

Разрешиха на парижанки
да носят... панталони
Сексисткият закон просъществувал почти 214 г.,
но малцина французойки са знаели за него

През 1969 г. в разгара на
глобалното движение за равен-
ство между половете, съветът
на града подал молба до на-
чалника на полицията забра-
ната да отпадне.

“Не е разумно да се проме-
нят текстове, които, предвиде-
ни или непредвидени промени
в модните тенденции, могат да
вкарат пак в сила”, отговорил
той.

През 2004 г. депутатът от
Съюза за народно движение
Жан-Ив Югон настоя тогаваш-
ната министърка на равенство-
то Никол Амлин да отмени на-
редбата. Тя му отвърнала, че
няма нужда, защото обхватът й
на приложение бил изцяло
символичен.

В парламента на Франция
депутатките имат право да се
явяват с панталони  през 1980
година. Осем години преди
това техническият съветник на
министъра на социалните дела
Едгар Фор Мишел Алио-Мари
отишла в парламента с панта-
лон. Тя била спряна на входа,
но заплашила, че ще свали
панталона си и охраната била
принудена да я пусне.

През 2011 г. френската се-
наторка Маривон Блонден,
представител на социалистите

Татяна ЗИКОВА

Текстилът и кожените изделия рус-
ко производство могат да станат при-
оритетни пред производството на рус-
ки самолети, коли и кораби. А училищ-
ната униформа, ушита от “родни” пла-
тове с добавка на сребро, ще получи
държавна “регистрация”, ако
регионите решат да въведат
задължителна униформа.

Работното облекло за
предприятията също ще се ку-
пува от руски фабрики. И
търговците законодателно ще
ги задължат да следят 30-35
процента от стоките по рафто-
вете да са руско производство.
А за реална борба с контра-
бандата и нелегалния внос от
Китай, Турция в рамките на
Митническия съюз, не е изклю-
чено да се появи междуправи-
телствена програма за разви-
тието на леката промишленост
на Русия, Беларус и Казахстан.

Тези и други инициативи прозвуча-
ха на разширеното заседание на Коор-

Предлагат на търговията да запълва
една трета от асортимента с руски стоки

Днес делът на продукцията на
руските предприятия от леката
промишленост не надвишава на
вътрешния пазар 25 процента.
При това делът на легалния внос
е близо 40 процента.
Съответно нелегално внесената и
нелегално произведената на
територията на Русия продукция
е над 35 процента. Изтласкване-
то й от пазара е основният ре-
зерв за развитие на отрасъла,
смятат в министерството на
промишлеността.

За впечатлителните
граждани, които не доча-
каха през декември края
на света, се появи нов
повод за безпокойство. На
15 февруари по края Зе-
мята ще прелети 45-мет-
ровият астероид DA14.
Максималното сближава-
не ще бъде 28 хиляди ки-
лометра. Толкова близко
прелитане на небесно
тяло с такъв размер не е
наблюдавано от 90-те го-
дини.

Предстоящото февру-
арско събитие отново ни
кара да се замислим за
това, че астероидно-комет-
ната заплаха за жителите
на Земята е напълно ре-
ална. Земното кълбо
съхранява няколко следи
от подобни катаклизми.
Това е прочутият кратер в
Аризона и още два гигант-
ски кратера с диаметър
повече от 150 км.: единият
край полуостров Юкатан,
другият се намира под
пясъците на Сахара. Ако
45-метровият астероид
DA14 някога се сблъска
със Земята, той ще причи-
ни големи щети, казва до-
центът на астрономичес-
кото отделение на физи-
ческия факултет на Мос-

Астероид приближава Земята

динационния съвет на Минис-
терството на промишлеността
и търговията в Ростовска об-
ласт. Заседанието се ръково-
деше от министър Денис Ман-
туров. Той поръча всички дис-
кутирани идеи да се оформят

като конкретни предложения и съобщи
за допълнителните инициативи на ве-
домството за подкрепа на отрасъла.

Например размерът на субсидиите
по кредитите за техническо превъоръ-
жаване на предприятията в отрасъла
може да бъде увеличен до 90% от про-
цента за рефинансиране на Централ-

ната банка. Ще бъдат разширени и на-
правленията за субсидиране - за стро-
ителство на нови предприятия, рекон-
струкция на сградите и производстве-
ните помещения. Обсъдени бяха и пре-
дизвикателствата пред отрасъла. Едно
от тях е зависимостта от вносните суро-
вини. Сто процента от памука се внася
от чужбина. В Русия не достига и каче-
ственият лен. В същото време, подчер-
та Денис Мантуров, в страната ни има
всички възможности за развитие на
собствена суровинна база. Министерст-
вото на промишлеността предлага на
аграрното ведомство да промени прак-
тиката на субсидиране на селскосто-
панските производители - строго да
обвърже размера на субсидиите с ка-
чеството на суровината.

в горната камара на парламен-
та, внесе в Сената предложе-
ние за закон, в който полици-
ята да бъде заставена да от-
мени многовековна наредба.

През юли в публичен иск до
министърката Ален Юпер, се-
натор и член на консерватив-
ната партия Съюз за народно
движение, заяви, че “символич-
ното значение” на закона
“може да засегне модерната ни
чувствителност” и поиска от ми-
нистърката да го отмени.

Вало-Белкасем се съгласи
и публикува комюнике на 31
януари, в което се казва: “Тази
разпоредба е несъвместима с
принципите на равноправие
между мъжете и жените, които
са записани в конституцията и
в европейските ангажименти
на Франция. От тази несъвме-
стимост произтича мълчалива-
та отмяна на разпоредбата”.

Въпреки съществуването си,
през втората половина на ХХ
век и началото на ХХI век за-
браната не спря жените в Па-
риж да носят панталони, защо-
то повечето от тях не знаеха
за нея.

В света обаче има немалко
странни закони, които никой не
е отменил. Така например във
Великобритания лепенето на

марка върху пощенския плик с
изображението на монарха
нагоре с краката се смята за
сериозна проява, граничеща с
държавна измяна. Закон от
1898 г. забранява на британ-
ците да играят хазартни игри в
библиотеките. А  стопаните на
домашни животни са заплаше-
ни от “строго наказание”, ако
техните подопечни имат полов

контакт с тези от кралския
двор.

Пред 2 години пък екс-
пертът по етикеция и предста-
вител на асоциацията на чле-
новете на династия Романови
Иван Арцишевски предложи
да забрани носенето на къси
панталонки и поли заради ста-
туса на Санкт Петербург като
стара столица на Русия.

Ф
ренската министърка
по правата на жените
Нажат Вало-Белка-
сем отмени наредба
от 17 ноември 1799 г.,

ковския държавен универ-
ситет Владимир Сурдин:

- Сегашният астероид
с размери 45 метра е
примерно такъв, какъвто
беше Тунгуският метео-
рит, който преди 100 го-
дини паднал на Земята.
От неговото взривяване в
атмосферата пострадала
тайгата, започнали пожа-
ри. Така че падането на
тяло с размери десетки
метри е опасно, особено
ако това става над гъсто-
населени райони. Още
по-неприятно е, ако то
падне в океана - тогава
цунами може да усложни
живота на крайбрежните
райони.

DA14 е открит от ас-
трономи преди една годи-
на и те изчислили, че на
15 февруари неговата ор-
бита точно няма да се
пресече със Земята. Мно-
го по-лошо е с 10-метро-
вите небесни тела, които
засега могат да бъдат от-
крити само едно деноно-
щие преди падането на
Земята. Такъв астероид се
взриви над безлюдни рай-
ни на Индонезия в 2010 г.,
при което взривът бил три
пъти по-мощен, отколкото
в Хирошима. Учените са

загрижени от създаване-
то на мрежа за астерои-
ден мониторинг. С нейна
помощ опасни космичес-
ки обекти ще могат да
бъдат откривани две сед-
мици преди падането им
на Земята. Това увелича-
ва времето за евакуация
на хората. Засега няма го-
леми телескопи, които
биха наблюдавали малки
астероиди далеч от Земя-
та, но те се строят, разказ-
ва Сурдин.

Първият специален те-
лескоп “Сентинел” се пла-
нира да бъде изстрелян в
2018 г. между орбитите на
Земята и Венера. Средст-
ва за него събира частен
фонд в САЩ. Но дори и
най-съвременните инстру-
менти няма да решат про-
блема на астероидната
заплаха, смята руският
експерт Сергей Богачьов.
“Такива системи няма да
могат да предотвратят
сблъскване със Земята, те
само информират. Това са
системи за оповестяване,
но не за предотвратяване.
Засега човечеството не
може да предотврати
сблъскване на такива не-
бесни тела със Земята”,
казва той.

Произведено в Русия
вече е на мода
Произведено в Русия
вече е на мода
Произведено в Русия
вече е на мода
Произведено в Русия
вече е на мода
Произведено в Русия
вече е на мода
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Интервю
Анна Несторова:

Може ли България да води
политика на „вливане на мозъци”?
Без наука не може да се очаква дългосрочно развитие на нито един
икономически сектор, казва докторантката на университета в Цюрих

АННА НЕСТОРОВА е родена в гр. Видин през 1983 г. Възпитаник е на
НПМГ “Акад. Л. Чакалов”. През 2002 г. е приета в бакалавърската
програма “Молекулярна биология” на Биологическия факултет на СУ
“Св. Кл. Охридски”, а от 2005 г. продължава да учи биология в уни-
верситета Еберхард Карл в Тюбинген, Германия. Дипломира се в
Хайделберг, Германия, през 2010 г. В момента работи върху докто-
рат в университета в Цюрих, Швейцария. Един от многото българ-
ски учени, работещи в чужбина, поискали разследване на скандала
във Фонд “Научни изследвания”.

Îáó÷åíèåòî ñòðóâà ïàðè,
à êà÷åñòâåíîòî îáó÷åíèå
ñòðóâà îùå ïîâå÷å ïàðè

‘

Интервю на Светла ВАСИЛЕВА

 Занимавали ли сте се с наука
в България?

- През 2002 г. започнах следва-
нето си по специалност “Молекуляр-
на биология” в Биологическия факул-
тет на Софийския университет, къде-
то завърших пет семестъра, след
което реших да продължа в универ-
ситета Еберхард Карл в Тюбинген,
Германия. Поради тази причина ня-
мам лични впечатления от работа по
научни проекти в България.

 Ако трябва да сравните ус-
ловията за работа в България и
Швейцария - какви са плюсовете и
минусите на всяка от страните.

- Мога да коментирам разликите
в обучението по биология в Бълга-
рия и Германия. Влизайки в първото
си практическо упражнение по фи-
зиология на растенията в Тюбинген,
установих три неща: че знам повече
от другите студенти на теория; че не
мога да направя и половината от
практическите задачи самостоятел-
но, което явно не беше никакъв про-
блем за колегите ми; че трябва уси-
лено да се захвана с подобряването
на немския си, особено разговорно.

С този пример искам да изтъкна
най-големия проблем, с който се
сблъсква, предполагам, всеки бъл-
гарски студент, решил да се пре-
хвърли в университет в чужбина по
средата на обучението си: съществу-
ва пропаст между теоретичната, ко-
ято е на високо ниво, и практическа-
та подготовка в обучението по био-
логия в България. Причините за това
са от финансово естество.

Друга разлика лично за мен беше
формата на обучение: в Германия уп-
ражненията представляват работа по
малки научни проекти в продълже-
ние на дни или седмици, като науч-
ният проблем е формулиран на база-
та на актуалната работа в лаборато-
рията, организираща практиката.
Най-често това е текуща експеримен-
тална работа и съответно практи-
кантът има възможност да участва
активно в релевантна научна работа
с възможност за съавторство в евен-
туална публикация. Шансът за рабо-
та по истински научен проект в екип
от специалисти, готови да споделят
опита и знанията си, е невероятен
стимул. Едновременно с това всеки
студент има свободата да моделира
сам програмата и посоката на обу-
чението си, защото наред със
задължителните курсове се предла-
гат редица избираеми от различни
катедри. Кога и с кои курсове сту-
дентът ще събере необходимите му
за завършване кредити, е въпрос на
лично планиране и интереси.

С две думи, комбинацията от
възможност за участие в реална на-
учна работа и гъвкава програма на
обучение прави следването ИНТЕ-
РЕСНО, което не мога да кажа за
повечето курсове, които трябваше да
заверявам в биологичния факултет.

 Как държава като Швейцария
привлича и задържа млади учени?

- Не само Швейцария, но Запад-
на Европа като цяло, предлага на
студентите в областта на природните
науки възможност за добро развитие
и научна кариера. Първата стъпка
според мен е много високото ниво
на обучение в университетите за сту-
денти и докторанти. На по-късен етап

многобройните възможности за фи-
нансиране на проекти са решаващи.
Всичко това, разбира се, пряко зави-
си от материалната база и от парите
за наука, отделяни в съответната
държава. Друга важна причина, по-
ради която е значително по-просто
да правиш наука в Западна Европа,
е, че всички водещи европейски ла-
боратории са тук. Това прави обмя-
ната на идеи, опит и специалисти из-
ключително лесно.

 Миналата година 44 нобело-
ви лауреати са подписали открито
писмо до Европейския парламент
срещу намаляването на предложе-
ните от ЕК 80 млрд. евро за наука
за 2014-2020 г. Политиците от
една страна говорят за конкурен-
тоспособност, иновации, високи
технологии, а от друга съкраща-
ват парите за научни изследвания.
Това ми се струва лицемерно. Вие
как бихте го коментирали?

- В условията на световна иконо-
мическа криза и предвиденото ге-
нерално редуциране на европейския
бюджет мисля, че е естествено да
има надпревара за финансиране
между различните сектори, един от
които е научният. Въпросът е каква
е тежестта на този сектор от иконо-
мическа и социална гледна точка и
дали ще се намери финансово ре-
шение, удовлетворяващо всички за-
сегнати страни. Като учен мисля, че
няма две мнения по въпроса за
дългосрочното значение на научни-
те открития за обществото. Финан-
сирането на този сектор е от първо-
степенна важност, ако Европа иска
да е конкурентоспособна на остана-
лия научен свят (основно Северна
Америка, но и на развиваща се
Азия).

 Парите, отделяни за наука в
България, са обидно малко. Направо

подигравка с труда на учените. Ако
трябва да убеждавате общество-
то и правителството в необходи-
мостта от повече средства, какво
ще им кажете?

- Аргументите ми няма да се раз-
личават много от тези на учените,
подписали петицията срещу намаля-
ването на определения за научни из-
следвания бюджет в Европа: без на-
ука не може да се очаква дългосроч-
но развитие на нито един икономи-
чески сектор. Науката е ключ към
устойчивото развитие на отрасли
като земеделие, енергетика, леки
промишлености като хранително-вку-
совата, фармацевтичната и т.н. Пред-
приемачите в тези отрасли трябва да
са наясно, че нововъведенията от
утрешния ден са били в лаборатори-
ята вчера и финансирането на науч-
ни проекти е дългосрочна инвести-
ция в техния бизнес. Не съм запозна-
та каква е статистиката тук и каква
част от парите за научни проекти
идват от частни фирми, но такъв тип
финансиране определено би бил от
значение за държава като България,
отделяща пренебрежимо малко пари
по перо “наука”.

 Върху какво работите в мо-
мента?

- Работата ми е в областта на рас-
тителната биология. Интересувам се
от молекулярните механизми, контро-
лиращи развитието и размножаване-
то при покритосеменните растения.
В по-тесен смисъл изследвам вътрек-
летъчния транспорт на протеини и
въглехидрати в прорастващия полен
(мъжкият геметофит при растенията).

Ако ме попитате какво би донес-
ла моята работа на редовния данъ-
коплатец през тази година, опасявам
се, че трябва да кажа “директно
нищо”.  Работата в областта на фун-
даменталната наука има за цел раз-
ширяване на границите на познани-
ето, т.е. ако разбера как и защо един
въглехидрат се придвижва от точка
А до точка Б в растящия полен, това
ще ми даде една малко по-пълна
картина на процеса на размножава-
не. Разбирането на даден биологи-
чен процес е предпоставка за раз-
работването на методи, даващи
възможност за контрол и повишава-
не на ефективността на този процес
(например знанието, че биологични-
те характеристики се контролират от

определени участъци от ДНК, гени,
води до значително подобряване и
улесняване на методите за селекция).
Накратко, част от откритията във фун-
даменталната наука имат потенциал
за прилагане в практиката.

 В плановете ви съществува
ли вариант за връщане в България
и при какви условия?

- Засега намирам удовлетворение
в работата си тук и виждам възмож-
ности за развитие, след като завърша
докторската си работа. Точно тези
две неща ми липсваха в България и
заради това заминах.

 Защо в България има нераз-
биране и  неглижиране на хората,
които са се посветили на науката,
според вас?

- Съгласна съм с това твърдение
и мисля, че тук перспективата на за-
творения в себе си учен се сблъсква
с перспективата на силно практиче-
ски ориентирания (български, но и
не само) данъкоплатец. Често е труд-
но да се обясни и посочи директна-
та полза от научния труд на широ-
ката публика, а комуникативността
не е най-силната черта на много от
хората в научните среди. От друга
страна, разбираемо е, че хората не
се интересуват от абстрактни науч-
ни проблеми, особено ако са фор-
мулирани на недостъпен професио-
нален жаргон.

Тук ролята на научния журналист
като медиатор между научните сре-
ди и обществото е решаваща. Пред-
ставена на популярен език, но науч-
но грамотно, специализираната ин-
формация би достигнала до по-ши-
рок кръг от хора.

 Как мислите, докога ще
продължи процесът на “изтичане на
мозъци” от страната и кое е оно-
ва, което ще го спре или поне на-
мали темпото му?

- Повечето хора, които напускат
България, са студенти, т.е. бъдещи
специалисти в някаква област. Те
не са повече “мозъци” от който и да
е било друг. Те биват превръщани в
такива от чужди университети, кои-
то най-често влагат хиляди евро
(говоря за Европа) в тяхното обуче-
ние. И съответно им предлагат раз-
лични възможности за работа, за
да може държавата да си върне ин-
вестицията.

Според мен няма процес на изти-
чане, който трябва да бъде спиран,
още повече, че в научните среди мо-
билността е от първостепенна важ-
ност. Въпросът е способна ли е Бълга-
рия да води политика на “вливане на
мозъци”, предлагайки на утвърдени
в областта си учени да продължат и
развиват кариерата си в страната.
Вярно е, че това би изисквало опре-
делени инвестиции (оборудване на
лаборатории например), но това би
привлякло обратно в България хора
със сериозен опит и контакти в съот-
ветната сфера. Тук препращам към
примера на Китай, където в момента
се наблюдава сериозен подем в на-
учния живот. През последните 30 го-
дини много китайски младежи
завършват образованието си и дори
развиват кариерата си в Западния
свят, след което се връщат в Китай,
защото държавата активно подкрепя
и финансира тези хора. В случая Ки-
тай не инвестира в обучение, а във
“вноса” на готови специалисти, често
утвърдени имена в световната наука.
Това в никакъв случай не омалова-
жава значението на висшето обра-
зование за научния облик и капаци-
тет на една държава. Просто обуче-
нието струва пари, а качественото
обучение струва още повече пари и
такъв вид политика има потенциал
да компенсира слабостите в образо-
вателната система.

 Защо подписахте отворено-
то писмо до българската общест-
веност в защита на науката?

- Вярвам, че от всеки поотделно,
а не от всички заедно зависи в какво
общество живеем. И ако никога не
казваш какво мислиш, това общест-
во в крайна сметка ще толерира слу-
чаи като този, заради който е била
написана петицията.
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Датата

Правят ви
на Буда(ли)

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

Политическа хистерия
със стара дата

БОРИС
ДАНКОВ

1889 - В ДУПНИЦА СЕ
РАЖДА СТАНКЕ ДИМИТ-
РОВ-МАРЕК, АНТИФА
ШИСТ (УМИРА 1944 Г.).

Истинското му име е Стефан
Димитров Тодоров. През
1925-а емигрира в СССР за-
ради смъртна присъда у нас.
В периода 1941-1944 г. води
предавания на радиостанция
“Народен глас”. Загива в са-
молетна катастрофа на път за
България. От 1948 до 1989 г. родният му град се
казва Марек или Станке Димитров.

1909 - РУСИЯ ПЪРВА ОТ ВЕЛИКИТЕ СИЛИ
ПРИЗНАВА НЕЗАВИСИ-
МОСТТА НА БЪЛГАРИЯ. На

22 септември 1908 г. в черквата
“Св. Четиридесет мъченици” в
Търново със специален мани-
фест е провъзгласена независи-
мостта на България, а княз Фер-
динанд I приема титлата цар.
Повечето от Великите сили от-
казват да признаят независи-
мостта, а Турция иска обезще-
тение. С помощта на Русия е
постигнато споразумение, а след това Турция и
останалите Велики сили признават независи-
мостта на България.

1920 - РАЖДА СЕ ЛЕДА МИЛЕВА, ПОЕТЕСА,
ПИСАТЕЛКА, ПРЕВОДАЧКА. Дъщеря на Гео

Милев. Житейският й път е
свързан с БНР, издателства,
била е директор на БНТ, посто-
янен представител на Бълга-
рия при ЮНЕСКО и пр. Публи-
кува много детски произведе-
ния, публицистика, преводи от
руски и английски език. Сред
известните й творби са стихо-
сбирките за деца “Влакче през
града”, “Цветни приказки”, “Златоперко”, “Зай-
ченцето бяло” и др. Носител на много награди.

1924 - РАЖДА СЕ АЛЕКСАНДЪР МАТРОСОВ,
СЪВЕТСКИ ВОЕННОСЛУ-
ЖЕЩ (УМИРА 1943 Г.). Из-

вестен с подвига си в сраже-
ние за превземането на укре-
пени съоръжения на Вермах-
та в района на с. Чернушка,
Псковска област. Останал от
дете сирак, Матросов не се по-
колебава с тяло да закрие ам-
бразурата на укреплението, за
да даде възможност на бата-
льона си да се вдигне в атака
и да обезвреди противника.
Името му е символ на мъжест-
во и воинска доблест. Посмъртно е отличен с
орден “Ленин”. Герой на Съветския съюз.

1936 - ЧАРЛИ ЧАПЛИН РЕАЛИЗИРА ПО-
СЛЕДНИЯ СИ НЯМ ФИЛМ “МОДЕРНИ ВРЕ-
МЕНА”. Роден на 16

април 1889 г. в Лондон,
през 1912 г. Чаплин
емигрира в САЩ. Се-
дем години по-късно
решава да основе соб-
ствено студио “Юнайтед
Артист” заедно с Мери
Пикфорд, Дъглас Фер-
бенкс и Дейвид Грифит. Слава му носи нямото
кино и въпреки че звукът се появява във филми-
те през 1927 г., Чарли остава верен на старата
технология още цяло десетилетие. Първият му
звуков филм е “Великият диктатор”, заснет през
1940 г. На 4 март 1975 г. Чаплин е посветен в
рицарско звание от кралица Елизабет II. Чарли
Чаплин умира на 25 декември 1977 г. във Вьове,
Швейцария.

1951 - СЪЗДАДЕНО Е ДЪРЖАВНОТО БАЛЕТ
НО УЧИЛИЩЕ (ДН. НАЦИОНАЛНО УЧИЛИ-
ЩЕ ЗА ТАНЦОВО ИЗКУСТВО). Инициативата

е на основоположника
на професионалния
български балет Анас-
тас Петров и на руския
педагог Владимир Бе-
лий. През 1956 г. е пре-
именувано на Държавно
хореографско училище и е разкрит отдел
“Български танци”. На 1 март 2001 г. получава
статут на НУТИ.

2006 - В БЪЛГАРИЯ ВЛИЗА В СИЛА РАМКО-
ВАТА КОНВЕНЦИЯ ЗА КОНТРОЛ НА ТЮТЮ-
НА. Приета е на 21 май

2003 г. по време на 56-ата
сесия на Световната асамб-
лея по здравеопазването на
СЗО. Това е първият между-
народен договор относно
общественото здраве.

Не, не съм Буда. Не, не
съм подписвал нищо. Това
е работа на враговете ми,
и изобщо какво лошо има
в това да се помага на
МВР. Така министър-пред-
седателят на България
Бойко Борисов в общи
линии отговори на появи-
лия се в сайта за разслед-
ваща журналистика “Би-
волъ” документ, който по-
казва, че Борисов е бил
обект на интерес от тога-
вашната Централна служ-
ба за борба с организира-
ната престъпност (ЦСБОП)
и нейни служители са
предлагали той да бъде
заведен на отчет като ин-
форматор на службата.

Веднага започнаха
разговори дали Борисов е
приел, отказал ли е, хуба-

во ли е това или е лошо и
т.н. Най-важното в този до-
кумент, ако той е автенти-
чен, е обаче не дали Бой-
ко Борисов е приел, не
дали е бил информатор на

ЦСБОП и дори не дали е
имал псевдоним “Буда”.
Важна е мотивировката на
служителя за неговото
привличане като информа-
тор, а тя гласи: “...работи в

среди и контактува с лица,
представляващи операти-
вен интерес”. Разшифрова-
но това означава, че Бой-
ко Борисов към онази дата
е контактувал с организи-

раната престъпност, т.е. с
мафията, срещу която се
бори ЦСБОП.

Не се оставяйте да ви
правят на будали с това
дали наистина е имало
агент “Буда”, или е няма-
ло. Питайте и искайте да
научите какви са били
връзките на Борисов с ор-
ганизираната престъп-
ност, от какво естество,
какво е знаел, прекрач-
вал ли е ръба на закона,
мафиот ли е бил или
само е познавал мафио-
ти. Всичко друго извън
отговорите на тези въпро-
си е ала-бала, насочено
към отвличането на вни-
манието ви от главния
въпрос - човекът, който
управлява сега България,
от организираната пре-
стъпност ли идва или не.
Пример за такова алаба-
лисване е вчерашното
изявление на министър
Цветан Цветанов: “Няма
нищо, което да е притес-
нително в това, което
излиза, а просто това е
начин за сценариите,
които се реализират от
определени сили в
държавата”.

Така е, и сценарий има,

и определени сили има,
обаче си е притеснително,
Цветанов. Вас като шеф на
МВР не ви ли притесняват
миналите контакти на пре-
миера с мафията?

Става отново реч за
паметника “1300 години
България” пред НДК, който
продължава да е предмет
на улични изстъпления и
политически заигравания,
които не са от вчера и днес.
Още в зората на тъй наре-
чената “демокрация” този
“тоталитарен” монумент бе
взет на прицел от фашизи-

раните шпицкоманди, а
някогашната “Демокрация”
години наред водеше кам-
пания за събарянето на па-
метника. Мотивите на него-
вите противници се свеж-
даха до това, че той бил
построен в годините на “ко-
мунизма” и не отговарял
на... естетическите изисква-
ния на времето. Оттогава в
продължение на години
надъхани лумпени и запа-
лени “демократични есте-
ти” се захванаха с мълча-
ливото демонтиране на
паметника, с неговото раз-
фасоване на части. Така с
времето внушителният мо-
нумент постепенно бе
превърнат в грозно стра-
шилище. Заедно с това не
спираха уличните “протес-
ти” и лумпенизирани кам-

пании, с които се подготвя-
ше окончателното демон-
тиране на паметника.

През тези години не
спря и двойствената игра
на Столичната община
в този срамен водевил
на  безродието. Отначало
Бойко Борисов, като кмет
на София, се представяше
като “спасител” и “закрил-
ник” на паметника. След
него с тази роля се зае
Йорданка Фандъкова. Не-
зависимо от обещанията и
на двамата, че паметникът
ще бъде възстановен и
съхранен като “историчес-
ки знак” на 1300-годишни-
ната на България, про-
дължи неговото подмолно
демонтиране и рушене.
Доста подозрително бе и
организираното “общест-

вено допитване” за съдба-
та на паметника от общи-
ната, чиято цел е да се
легализира неговото...
събаряне.

Вчера пък се разбра,
че “неизвестни лица”  са
организирали “пърфор-
манс” за... символично де-
монтиране на паметника.
Кои и какви са тези лица -
някакви си полтъргайсти
или “френски барети”- ос-
тава неизвестно? Но е
факт, че позорното заигра-
ване с монумента “1300
години България” продъл-
жава. Въпросът е кой
дърпа конците на кмети-
цата на София и я въвлича
в тази срамна и позорна
игра на политически лум-
пени и надъхани безрод-
ници. Кой?

АИДА
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ДУМА неведнъж е пи-
сала за липсващи лекар-
ства за болни от рак - лип-
сващи по една или друга
причина. И не е спестява-
ла упреците си към здрав-
ните власти - все едно от
коя партия са били. За до-

бро или зло от две години
МЗ престана да се зани-
мава с търговете за тези
лекарства и прехвърли
тази тежка отговорност на
болниците. Днес, ако лип-
сват лекарства, МЗ отпра-
ща топката към болници-
те, а когато има доставки,
се пъчи, че с негова по-
мощ са доставени. Веро-
ятно на болните им е все
едно откъде идват лекар-
ствата им - важното е да
ги има. Само че като из-
чезнат лекарствата, къде-
то и да е проблемът, отго-
ворността е на здравните
власти.

Здравната министърка
Атанасова вчера обяви, че

ДУМА спекулативно писа-
ла за високи цени на ле-
карствата, ето тя носела
позитивния списък. Ми-
нистърката явно нищо не
е схванала. Става дума не
за позитивния списък, а за
спекула. От около година
ту изчезва, ту се появява
(на много висока цена)
едно лекарство, което е
проблемно заради пре-
оборудване на мощности-
те в завода. Проблемът не
е само с български адрес.
Ала с български адрес е
спекулативното увелича-
ване на цената от достав-
чици, когато лекарството
липсва.

И малка подробност:

спекула е “търговска дей-
ност, насочена към бърза
и лесна печалба, изра-
зяваща се в препродаж-
ба, разлика в цените, де-
фицит на стоки и пр.”; спе-
кулацията е “използване
на определена ситуация
за користни цели, зло-
употреба с обстоятелст-
ва”. Ни един болен паци-
ент не би си позволил
спекулация ни със здра-
вето си, ни с липсата на
животоспасяващите ле-
карства. За нас темата с
липсващите (спекулатив-
но поскъпналите) лекар-
ства приключи веднага,
щом държавата обяви, че
ги е доставила.
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Екологичните мравки
Деца от столичното 2 СОУ
се учат как да пазят
природата и създават
оригинални творения,
опазващи околната среда
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Едно от екокошчетата, създадени в рамките на проекта

Своеобразен протест срещу
замърсяването на околната

среда на ученичка от 2 СОУ

Димана (вляво) със съучениците си от екоклуба

Учениците от екоклуба с преподавателката си Даниела
Кацарова заедно с плаката, който сами са изработили

Планетата ни в момен-
та е като затворен косми-
чески кораб. Движим се
във вселената, а ресурси-
те ни се изчерпват, преди
да сме достигнали до дес-
тинацията си. Резултатът
ще е загиване на човече-
ството. С подобни сравне-
ния преподавателят по ан-
глийски език Даниела Ка-
царова вече няколко ме-
сеца се опитва да внуши
на учениците си значи-
мостта на теми като еколо-
гията, нуждата от опазва-
не на околната среда и от-
говорността на всички в
тази кауза. Заедно с някол-
ко инициативни и амбици-
озни деца и с много енту-
сиазъм учителката е създа-
ла екоклуб във 2 СОУ
“Емилиян Станев” в София.
Групата от петнайсетина
момичета и момчета от 6-
и и 7-и клас, нарекла се
“Екологични мравки”, ден
след ден в клас, занима-
ние след занимание в
екоклуба успява да
осъзнае, че прави нещо
важно, с което може да
помогне на училището си,
на страната си, защо не и
на планетата си. Като
обсъждат проблемите на
природата, спазват зако-
ните й и се опитват да
привлекат и други в кауза-
та си, Димана, Косара, Ека-
терина, Ралица, Диляна,
Ита, Магдалена, Митко,
Денис, Димитър, Антоан,
Божидар, Иван, Симона,
Бранимир всъщност са
малка, но значима част от
онази общност, която е
решила да е активна, мис-
леща и отговорна към при-
родата. Учителката им е
горда с тях и се надява, че
с приноса си към обучени-
ето им ще направи поко-
лението им “по-зелено”.

Само след няколко ме-
сеца децата ще покажат
нагледно резултата от ра-
ботата си през тази учеб-
на година, реализиран
чрез европейски екологи-
чен проект. В двора на
училището им ще бъде

Децата по време на кулинарната изложба

поставена екологична

билкова спирала

- съоръжение, подобно на
пътека, която ще се изви-
сява в небето. По нея ще
се засадят различни бил-
ки, а в долната част на
спиралата ще има басейн-
че, в което ще се събира
дъждовна вода, за да под-
хранва насажденията.
Идеята за съоръжението е
заслуга само на децата,
които се насърчават да
мислят самостоятелно, без
влиянието на по-възраст-

нещо малко и го покаже
на другите, инициативата
ни може да се разрасне.
Това е едно от нещата, на
което ни учи проектът, раз-
казва седмокласничката
Екатерина. Нейната съуче-
ничка Косара пък споде-
ля, че вече е станала

по-нетърпима към
отпадъците

около себе си и неведнъж
е участвала в инициативи
за почистване. Децата от
малки трябва да свикнат с
опазването на околна сре-
да и за да ги заинтересу-
ва каузата, нещата е ху-
баво да се правят по раз-
влекателен начин, във вид
на игри, смята друга уча-
стничка в клуба - Ралица.
Според Магдалена колко-
то повече инициативи ре-
ализират в клуба, толкова
повече хора ще научават
за тях и ще има полза от
работата им. Ние сме
деца, а децата гледат дру-
гите деца и така всичко
лавинообразно може да се
разпространява, обобща-
ва Магдалена.

Първата фаза на рабо-
тата им е да информират
съучениците си колко е
важно да се пести хартия.
Затова правят и конкурс за
изработка на най-еколо-
гично кошче от отпадъчни
материали, в което да се
събира хартия. Втората
част от проекта е кулинар-
на изложба от сладкиши,
чиято цел е да се наберат
средства за изпълнение
на крайната цел - спира-

лата на билките. Така се
появяват

„вкусните”
междучасия,

в които децата продават на
връстниците си и на учите-
лите сладките си творения.
Втори подобен базар ще
има и за празника Свети
Валентин, като учениците
ще изработят различни су-
венири. Допълнителните
пари са нужни, тъй като
финансирането по проек-
та е скромно и недо-
статъчно.

Децата са изработили
и плакат с името на клуба
- “Екологичните мравки”,
като на него мравките

държат земното кълбо, на
което пише “Животът няма
връщане назад”.

Учениците не стоят
само в класната стая. Те са
участвали в инициативата
“Ученическа гора” на Ви-
тоша със засаждане на
дървета. В края на проек-
та, който ще приключи
през май, те се канят да
организират парти в двора
за цялото училище. В на-
чалото на юни пък отново
учител и ученик ще отидат
в Румъния, където всяко
училище ще представи за
4 минути резултатите от
работата си. Сред всички
ще бъдат наградени чети-
ри екипа, а членовете му
ще получат за награда
участие в летен лагер в
Карпатите, Румъния. Дори
да не сме сред тях, децата
вече са победители. Те са
работили и са печеливши,

дали са нещо на училище-
то си и на природата, обоб-
щава учителката им. Тя е
благодарна на директора
на училището Елеонора
Лилова за подкрепата, за
това, че вдъхновява, стиму-
лира за творческа работа
и  оказва подкрепа при
осъществяването на идеи-
те. И е категорична, че
проектът е успешен, защо-
то е вдъхновил учениците
за работа, те са доволни,
че правят нещо различно,
от което могат да видят
конкретен резултат, и оце-
няват колко е важно, че ра-
ботят сами. А току виж от
екомравки някои от тях
след години се превърнат
в екотитани.

ните. Преди да стиг-
нат до нея обаче про-
гимназистите са из-
минали дългия път от
кандидатстването за
проекта до спечелва-
нето на средства за
изпълнението му. Ра-
ботата им започва
през есента, когато
научават за шанса си
да участват в екопро-
ект заедно със свои
съученици между 12-
и 16-годишна
възраст от други
крайдунавски страни.
Той е под егидата на
Световния фонд за
дивата природа и
целта му е младите
хора да се образо-
ват, да станат актив-
ни граждани и лиде-
ри. От училището пи-
шат мотивационно
писмо, в което се
обяснява с какво този
проект ще бъде по-
лезен за учениците.
Така от 140 канди-
датствали училища
от всички страни 33
са избрани за финан-
сиране. Четири учебни за-
ведения са от България, а
2 СОУ е между тях.

Началото на работата
е поставено с обучението
в специална академия в
Австрия на г-жа Кацарова
и на седмокласничката
Димана Борисова. Там
двете участват в различни
семинари, работни групи и
мероприятия. Научават за
основните екологични
проблеми в света, за еко-
логичния

отпечатък
на човека върху

природата,

за конкретните въпроси,
засягащи река Дунав, как-
то и как да ръководят про-
ектите си.

В Австрия ни показаха
какво всъщност правим в
момента с планетата си.
Така се замислих и
осъзнах случващото се
около нас, разказва Дима-
на. Там тя вижда по един
различен начин смисъла
на колективната работа,
как обучението може да
става като игра, как хора-
та зависят един от друг.
Започнахме с нещо малко
в нашия клуб, но то може
да прерасне в голямо. Ако
има повече хора, които се
заинтригуват, има надеж-
да за Земята, а младите
са най-важни, обобщава
седмокласничката. Според
нея именно хората на ней-
ната възраст трябва да се
замислят за бъдещето на
планетата, да знаят, че
ресурсите й се изчерпват
и това да ги стресне. Ди-
мана вече вижда, че мис-
ленето й се е променило и
че повече внимава как
действията й се отразяват
на природата.

След като се завръщат
в България, Димана и Да-
ниела Кацарова правят
презентации пред учите-
ли и ученици и сформират
група за работа по проек-
та. За начало всеки уче-
ник от клуба трябваше да
търси екопроблемите око-
ло себе си, разказва Да-
ниела Кацарова. Децата
предлагат свое мото и
името на проекта, реша-
ват, че той ще е свързан с
проблемите на обезлеся-
ването.

Ако всеки направи
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На фокус

Ледът се пука,
пържолката се

Велислава ДЪРЕВА

1.
“Ледът се пука!”, крещи

ужасен великият комбинатор
Остап Бендер, тича с изме-
нено лице към спасителния
бряг, отнейде се чува пани-
ческия писък на Паниковски
“Помощ! Бият самодеец!”...
Изоставен и сам, Остап за-
ключава драматично - “Граф
Монте Кристо не излезе от
мен. Ще трябва да се преква-
лифицирам в домоуправител”.
А някога в него бяха влюбе-
ни домакините, вдовиците,
дори една жена-зъботехник,
и даже знойната мадам Гри-
цацуева (мечтата на поета),
и Елочка Людоедката, която
владееше цели 30 думи, има-
ше канибалски смях и отси-
чаше категорично “Не ме
учете как да живея!”...

“Ледът се пука!”, жестику-
лира паникьосан великият
комбинатор Остап Борисо-
вич, пищи фалцетно “Помощ!
Бият самодеец!”, сопва се “Не
ме учете как да живея”, тича
с изменено лице към спаси-
телния медиен бряг, а ледът
се топи застрашително под
знойната мадам Фидосия
Грицацуева...

Изоставен и сам, Остап
Борисович констатира ужа-
сен, че и за домоуправител
не става, и за главен кучкар
не го щат, въпреки уверения-
та на ЦеЦероний, съставени
от цели 3 думи. А някога в
него бяха влюбени домакини-
те и фризьорките, бабките му
плетяха пуловери и чорапки,
срещаха го с баници и бъкли-
ци, дори една жена му пода-
ри лук, фолк-иконите го съну-
ваха гол, репортерките - и те.
А днес същите репортерки го
причакват коварно, дебнат го
тез Елочки Людоедковки, и
го плюят от сутрин до вечер,
понеже той си няма ни една
телевизия, бедничкият ....

Ледът се пука... Пържол-
ката се обръща...
2.

“Аз исках да ги бия с един
глас, да ги боли много”, каза
“спортсменът” Борисов  след
изборите през 2009 г. И по-
жела победените да му носят
сака. Защото “Аз така съм
учен в спорта - ако те бият,
единственото, което можеш
да направиш, е да поискаш
да носиш сака на този, който
те е победил”. Така Борисов
разбира ваджишката полити-
ка - бий, за да те уважават,
унижавай, за да те обожават.

Всичко се връща, обаче.
Рано или късно.

В България - винаги късно,
но това е друга тема.

Ледът се пропука на 27
януари. В ледения референ-
дум българските граждани му
го върнаха болезнено. Биха
го с някакви жалки 22 стотни
от процента. И даже не искат
да им носи сака, щото знаят
- ще им завиди и ще ги за-
влече (“И сак имат! Не ги е
срам! Милиардери! А после
ми пращат лук!”).

Милион и половина
български граждани биха Бо-
рисов.

Въпреки.
Въпреки закона срещу ре-

ферендумите. Защото това е
същността на закона - да
обезсмисли, препречи и за-
глуши всеки граждански по-
рив и позиция.

Паника и коварство в лагера на властта. Остап Бендер и Чичиков. Мъртви
души за мъртва душа. Операция „Академик” като операция „Даниела”

Въпреки усърдието на ЦИК
да докара участниците до
19,99 %, че “да боли много”.

Въпреки 1 млн. призраци
и привидения, които обитават
избирателните списъци. При-
видения, калкулирани над-
лежно като страстни почита-
тели на Борисов. Фантомите,
мъртвите души - това е него-
вият електорален корпус. На
мъртвата душа - мъртви души.
Само те му останаха. Не ядат,
не пият, не викат “Дай мили-
он! Дай милион!” и под про-
зорците премиерски не кре-
щят. Разходи - никакви, побе-
дата - сигурна, Чичиков репи
да рупа! Пуста руска литера-
тура! Но аз съм милозлив чо-
век - няма да издевателствам
над Борисов и неговата инте-
лектуална мощ, и няма да го
карам да чете ни Гогол, ни
Илф, ни даже Петров.

Милион и половина
български граждани разкон-

спирираха подлия замисъл на
Борисов, който си присвои,
подмени, изопачи и смачка
референдума. С едната цел -
с гласовете и ръцете на
българския народ да зачерк-
не и АЕЦ “Белене”, и ядрена-
та енергетика в България, и
бъдещето на България, и над
Русия да се присмее, и на
Брюксел да рапортува, и на
САЩ да козирува, и на кого-
то трябва да угоди, и пред ко-
гото трябва да се изпъчи..
Пък после да изкопа като
картоф някой чужд инвести-
тор (привидно чужд, най-паче
- офшорник), който да си по-
строи частна АЕЦ в България,
пък и ръчицата Борисова да
сгрее с някоя радиоактивна
комисионка.

Българските граждани
разгадаха мафиотския сцена-
рий и върнаха АЕЦ “Белене”
в парламента. Та който е
тръгнал да убива държавата,
да си носи отговорността, а
името му да се знае и помни
с позорна слава. На манипу-
лацията българските гражда-
ни отвърнаха с ирония.

За първи път една четвърт
от избирателите на ГЕРБ не
се подчиниха на Борисов.
Тези хора вече не могат да
бъдат сплашени, нито купе-
ни, нито измамени, нито пък -
още по-малко - очаровани от

фалшивата харизма на един
фалшив персонаж.

За първи път Борисов из-
губи абсолютния контрол и
абсолютната власт над елек-
тората - неговата движима
собственост, неговото покор-
но куче на къс синджир, на
което подхвърля огризки,
гарнирани с презрителното
“Аз съм прост и вие сте про-
сти”. Той е простофил, те - не.
Те скъсаха синджира. Само
за 13 часа (от 6 сутринта до
19 вечерта) Борисов изгуби
една четвърт от своите обо-
жатели, които някога се вла-
чеха възторжено подире му,
а днес неговата поява пре-
дизвиква единствено присмех
и омерзение. И това е само
началото.

За първи път Борисов не е
победител. Защото няма как
да се подреди до тези 60%,
които победиха на референ-
дума. Защото те победиха

него. Лично.
За първи път Борисов не е

дори сред победителите, за-
щото той е главният саботь-
ор - на референдума, на АЕЦ
“Белене”, на развитието на
ядрената енергетика в Бълга-
рия, на независима Бълга-
рия, на България като енер-
гиен център на Балканите, на
българския национален инте-
рес, на бъдещето на Бълга-
рия - бъдеще на високите
технологии, на науката и зна-
нието. Защото това бъдеще е
отрицание на самия Борисов,
на неговото презрение към
“ентелегенцията”, на негова-
та мутренска политика, на
неговата мафиотска компа-
нийка, на неговата еднолич-
на власт и на неговия гечин-
мек. Ако някой не знае що е
то гечинмек - да чете Захари
Соянов.

Борисов се вписа успеш-
но и фатално в оная кохорта,
която съзнателно, умишлено
и със слугинско усърдие уни-
щожи III и IV блок на АЕЦ
“Козлодуй”; която лъжеше на-
поително, че “Козлодуй” е
“стара руска фабрика” и “бом-
ба-чернобилка с часовников
механизъм” (а днес тиражи-
ра същите лъжи и за АЕЦ
“Белене”); която твърдеше, че
“да закриеш “Козлодуй” е
като да затвориш шивашки

цех”; която изобрети нов жанр
- държавната антиреклама, и
хвърли огромни пари
(държавни!) в една антикам-
пания срещу “Козлодуй”; коя-
то нарече защитниците на
централата “червено-кафяви
кандидат-фашисти”;  която
произведе фалшивата диле-
ма “АЕЦ или ЕС”; която обяс-
няваше, че “без АЕЦ сме в
ЕС, а и с четири АЕЦ-а сме
на майната си”, а туй “на
майната си” е нейде в Диар-
бекир.

И в резултат днес Русия
строи в Турция АЕЦ с 4 реак-
тора като този в Белене, а
ние, макар и в ЕС, сме на
майната си...
3.

“Помощ! Бият самодеец!”,
вика Борисов и като сущи Па-
никовски жестикулира пани-
чески. И с цялото лицемерие,
на което е способен. Така са
мутрите - като не могат да

придобият нещо насила, при-
добиват го с подлост. С по-
казни жертвоприношения и
фалшиви примирия. Колкото
да измамят публиката и да
приспят противника. “Жертва-
та” е Сергей Игнатов, приспи-
вателното - за БАН.

Да изхвърлиш Игнатов,
флагмана на войната срещу
БАН от 2004-а насам, пред-
водителя на бившето номенк-
латурно дворянство в позор-
ния поход срещу българската
наука - да го изхвърлиш 5 ме-
сеца преди изборите, не е
нищо друго освен зрителна
измама, брилянтен ход на
един брилянтен лъжец.

Да придърпаш акад. Воде-
ничаров, председателя на
БАН и на инициативния коми-
тет в защита на АЕЦ “Беле-
не”, твой довчерашен най-
върл противник, да го трапо-
саш министър в едно прова-
лено правителство, да го
превърнеш в съотговорен за
една зловредна политика, да
го принизиш до подчинен,
подвластен и съучастник на
Симеон Дянков в генерална-
та цел на въпросния фалцет-
ник, а именно - убийството на
Академията, - това не е нищо
друго освен две кила тротил
под каузата “Белене”, злоупо-
треба с един научен автори-
тет, дискредитиране и неут-

рализиране на цялата науч-
на общност, опит за превзе-
мане на крепостта отвътре,
грозен флирт с българските
учени.

Ако някой си въобразява,
че този флирт е “широко про-
тегната ръка към български-
те учени”, “сигнал за обрат в
отношението към науката,
апел за помирение с учени-
те” - лъже се. Жестоко. Игна-
тов си отива, Дянков остава.
Остава главният съсипател
на българската наука.

Цялата операция с акад.
Воденичаров е точно толко-
ва подла, колкото игричката
на Борисов с референдума, с
българския народ и с българ-
ския национален интерес.
Операцията “Академик” е
същата като операцията “Да-
ниела от ВМЗ”. Борисов
придърпа Даниела, щипна я
по бузката всеопрощаващо и
приласка разкаялата се

грешница, дръзнала да бъде,
макар и за кратко, символ на
протеста. И всичко това - де-
монстративно, пред телевизи-
онните обективи. Протестът
приключи, символът - също.
Мислете за академика като
за Даниела. И за БАН - като
за ВМЗ.

Не ме интересува какво е
наобещал Борисов на акаде-
мика. Мутрата е цар на обе-
щанията, но не и техен роб.
БАН няма да види и една сто-
тинка. Ако някой изобщо от-
глежда такива илюзии. Дока-
то министерствата си разда-
ват бонуси с милиони, българ-
ските учени си плащат, за да
работят. И така ще бъде, до-
като ГЕРБ се разпорежда с
държавата. Докато мутрите се
правят на политици, а поли-
тиците се вмутрясват.

Флиртът с БАН няма да
помогне на БАН. А на Бори-
сов. За да спаси себе си от
позора, Борисов е способен
да омърлячи, окаля и опозо-
ри всеки и всичко. Само и
само да не се обърне
пържолката. Ама тя се
обърна. И няма връщане на-
зад.

Ледът се пука, Остап Бо-
рисович!

Ни за домоуправител ста-
ваш, ни за кучкар на репуб-
ликата.

ОБРЪЩА
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

окато в България
броим гилзите от
всекидневните по-
кушения, обири и

Роза на
прицел

Д
разстрели, от братска Ев-
ропа долетя вест, която
за родните розопроизво-
дители имаше ефекта на
повече от атентат. По-
следните с потрес узнаха от български и евро-
пейски медии, че символът на България -
българската роза, е взет на прицел от отговор-
ни фактори в ЕС.

Оказа се, че мъдреците от Научния коми-
тет по безопасност на потребителите в Брюк-
сел са излезли със становище, според което
някои съставки на розовото и лавандуловото
масло причинявали алергии. И сега се очаква
височайшето решение на Европейската коми-
сия. Ако то потвърди изводите на комитета,
това означава рязко да се ограничи произ-
водството на българското розово масло и да
се увредят непоправимо интересите на сел-
скостопанските производители на етерично-
маслени растения, производителите и търгов-
ци на розови масла. А известно е, че Бълга-
рия държи 40% от цялото световно производ-
ство на розово масло.

Повече от 350 години светът използва
българското розово масло като ценна сурови-
на за най-фини парфюми, козметика и лекарст-
вени средства. Съдържащите се в розовото
масло компоненти са натурални и оказват по-
ложителен ефект върху нервната система и
здравето на човека. Разбира се, като всеки
продукт и розовото, и лавандуловото масло
могат да окажат на отделни хора алергични
реакции. Но работещите в селското стопанст-
во, преработвателите на тези суровини никога
не са имали оплаквания за предизвикани алер-
гии - особено технологичните работници, кои-
то контактуват с високи концентрации на тези
масла в дестилационните инсталации.

В последните години Европейската коми-
сия изготви списък на алергените, които в из-
вестни концентрации предизвикват алергии у
някои хора. В този списък попадат: гераниол,
който се съдържа в розовото масло, и линало-
ол и линалилацетат - в лавандуловото масло.
От производителите на парфюмерия и козме-
тика се изисква да обявяват процентното
съдържание на тези съставки в произвеждани-
те от тях изделия. Съдържащите се в розовото
и лавандулово масло съставки са природни
продукти, които се различават от синтетични-
те. Освен това в натуралното етерично масло
те са в сложна комбинация с други природни
продукти, които природата е създала, и оказ-
ват благоприятно влияние върху човека.

Всичко това обаче е пренебрегнато в ста-
новището на въпросния брюкселски комитет.
Защо и в чий интерес, засега можем само да
гадаем. Но е абсолютно очевидно, че в напъ-
ните си да създадат наднационална европей-
ска държава, евробюрократите от Брюксел
вече стигат в някои случаи до границата на
абсурда. Такава държава не е необходима
никому. Държава, която според техните идеа-
ли трябва да е населявана от наднационални
роботи, чиято единствена грижа е да изпълня-
ват умопомрачително количество разпоредби,
указания, синхронизации и пр. дивотии, какви-
то еврочиновниците плодят с хиляди и хиляди
на година. В името на безграничната власт на
евробюрокрацията може да падне мърцина и
производството на българската роза - може би
последната оцеляла печеливша българска ин-
дустрия, след като почти цялата останала вече
фалира.

Министърът на земеделието ходи до Брюк-
сел и като се върна, заяви, че няма опасност
за нашата роза, нещата били преувеличени.
Найденов обаче не е твърде надежден източ-
ник на информация. Преди време той и за едно
аржентинско месо каза, че няма проблеми, а
пък то се оказа 20-годишно.

Ето защо дълг е на българските учени, на
Министерството на здравеопазването, на
Българската национална асоциация по етерич-
ни масла, парфюмерия и козметика, Института
по розата и фирмите производители на ете-
рични масла да опровергаят с неоспорими
факти несправедливите твърдения. Няма да е
зле и областните управители на Стара Загора
и Пловдив, депутатите на тези две области, да
съдействат спешно, за да може максимално
задълбочено да се проучат всички аспекти на
проблема и да се запознаят компетентните
органи. Здължително е българските евродепу-
тати също да реагират и пред Европейската
комисия. Защото под угроза е традиционен
български поминък и трудът на над 40 000
жители на Розовата долина.

овече от 110 години Сла-
вянското дружество без
прекъсване работи за
утвърждаване на славян-
ската идентичност на

Славянската идея
трябва да се развива
Уникалната идентичност, обединила милиони
в миналото, е актуална и в днешния глобализиращ се свят

Крум ЛАЗАРОВ,
Секретар на Славянското
дружество в България

П

Лозан ТАКЕВ

Снимка Мариета ТОМОВА

българския народ, за принадлеж-
ността му към славянското семей-
ство и за разширяване и укрепва-
не на сътрудничеството между сла-
вянските страни.

Със своята културна, научна,
просветителска и родолюбива дей-
ност дружеството запознава свои-
те членове и българската общест-
веност с историята и съвременност-
та, с културното ни наследство и
със съвременните културни дости-
жения на славянските народи. Сла-
вянското дружество в България до-
стойно развива и утвърждава ве-
ликото дело на братята Кирил и
Методий, които в средата на да-
лечния IХ век създадоха славян-
ската азбука, писаха и превеждаха
божието слово на славянски
български език.

Авторитетът на Славянското
дружество е основан на компетент-
ността на неговите ръководители и
на целенасочената и непрекъсна-
та дейност в София, в страната и
чужбина. Още в първите си години
при неговото създаване начело на
дружеството застават изтъкнати
български учени, културни и обще-
ствени дейци. Първият негов поче-
тен председател е Васил Друмев -
българският митрополит Климент
Търновски. След него дружеството
се ръководи от Иван Вазов - наци-
онален поет и писател, известен в
целия свят. Следващите ръководи-
тели са изтъкнати академици, про-
фесори, държавни дейци, като
Иван Гешов, проф. Ст. Бобчев, акад.
Ем. Георгиев.

Какво е характерно за  Славян-
ското дружество в България и как-
ви основни направления се очер-
тават в неговата дейност?

Съхраняване на славянския ха-
рактер на цялата обществена и
културна дейност, в това число и
по време на Втората световна вой-
на.

Предпазване от развитие в
България на панславизма, “фобии”
и “филства”, от преувеличеното
преклонение до пълното отрица-
ние на славянството и всички сла-
вянски държави.

Приемане по достойнство на
всички славянски народи, уваже-
ние, поддръжка и съдействие за
осъществяване на тяхното единст-
во.

Запознаване с културата на
славянските народи, с техните
изтъкнати представители във всич-
ки области на материалната и ду-
ховна култура, спорт и т.н. Запоз-
наване със сегашното състояние и
развитие на славянските държави.

В последните години, благода-

рение на правилната и целенасо-
чена дейност на ръководството за
защита интересите на дружество-
то, значително се подобри негово-
то цялостно състояние. Сега дей-
ността му се разгърна в основни
направления като лекторска дей-
ност, книгоиздаване, съвместни
прояви със сродни организации в
страната, методическо подпомага-
не на регионалните славянски дру-
жества в страната, а също така и
за разширяване и задълбочаване
на международната ни дейност.

През 2004 г. по инициатива на
Словения беше учредена между-
народна фондация “Форум на сла-
вянските култури” със седалище гр.
Любляна. Благодарение на създа-
дения си авторитет като надежден
и авторитетен партньор, Славян-
ското дружество в България бе
предложено от Министерството на
културата да стане съучредител от
българска страна.

В края на 2012 г. в салона на
дружеството се проведе конферен-
ция на тема: “Славянската идея на
европейската мечта”. В нея взеха
участие видни учени от БАН, СУ
“Кл. Охридски” и университетите от
Благоевград и В.Търново. Научни-
те доклади ще бъдат издадени в
отделна брошура.

Международната дейност на
дружеството също заема достойно
място в цялостната му дейност. Със
своето активно участие ние допри-
насяме за повдигане на авторите-
та на нашата организация и като
цяло на славянската ни страна,
продължавайки активно да рабо-
тим за укрепване на международ-
ния авторитет на дружеството. Не-
говото ръководство и в бъдеще ще
отстоява принципите на славянска-
та солидарност и на българската
принадлежност към славянските
народи.

 В последните години Славян-
ското дружество в България пола-
га усилия за създаването на реги-
онални славянски дружества в

страната. По този начин ние се
стремим славянското дело да се
популяризира не само в София, а и
на територията на цяла България.
Благодарение на положените уси-
лия от ръководството в момента
има създадени славянски дружест-
ва в 19 града, включително и в две
села - с. Студена, Пернишко, и в с.
Руска Бяла, Врачанско. В начало-
то на м. януари всяка година се
провежда среща-разговор на ръко-
водството на дружеството с пред-
седателите на регионалните струк-
тури. Тази година това стана  на
12.01. в салона на дружеството.
Встъпително слово и приветствие
направи председателят на друже-
ството акад. Никола Попов. Той
очерта основните насоки на дей-
ността, които предстоят през на-
стоящата година. В кратки експо-
зета секретарят на дружеството и
зам.-председателите Ст. Фердов и
проф. Ст. Дойнов също допълниха
и доразвиха конкретните задачи,
които предстоят за изпълнение. В
оживената дискусия, в която взеха
участие повечето от регионалните
председатели, възникнаха и нови
идеи за развитие и реализиране
на славянската идея, която не е за-
губила своята актуалност и в се-
гашния глобализиращ се свят.
Беше предложена и се възприе
идеята Славянското дружество в
България да издигне на по-високо
организационна ниво своята дей-
ност. С одобрение се прие предло-
жението предстоящата работна
среща на ръководствата от славян-
ските страни да се състои в София
през м. октомври и в нея да вземат
участие и председателите на реги-
оналните славянски дружества.
Срещата-разговор показа за сетен
път, че развитието на Европа в
голяма степен зависи и от най-го-
лямата етническа група на Стария
континент - славяните. В тази насо-
ка ще продължават да работят и
многобройните радетели на сла-
вянската идея в България.

Премиерът с главно Ъ
еше време, когато охранявани-
ят по-късно от Бойко Б. също
режеше ленти и откриваше
заводи. И пускаше непрекъс-

Б
нато съзнателно и несъзнателно
шегички. Въобще нас често са ни уп-
равлявали шегаджии. Та Тато, откри-
вайки завода за полупроводници в
Ботевград, си пожела на следващата
година да открием завод и за цели

проводници. Ха-ха-ха!
 Сега е ред на бодигарда му - днешния премиер.

Той се срещна и се сдобри с жената, изпратила му
чубрица и глава лук, и стисна ръката й с пръстените.
“Мир!”- обещаха си двамата. Иначе тя го беше много
ядосала, призна самият премиер пред вяло ръкопля-
скащите “немили-недраги” и герои от “Епопея на за-

бравените” Вазови сопотчани.
 Премиерът и тук се показа с главно Ъ (по-голе-

мият от еровете в азбуката ни). Въобще Бойко си е
голям Ер в политиката... Та като всезнаещ и можещ
и разбиращ вече от всичко, освен от футбола човек,
той препоръча на хората от завода, на изпълнител-
ния му директор да почнат да произвеждат и пират-
ки. Така ще засенчим китайците и техния внос!

 Вазовските военни заводи ще правят пиратки,
за да оцелеят... От Брюксел чакаме пари за”Пай-
нер” и “Радка пиратка”, Сопот почва масово произ-
водство на пиратки и икономиката скача в Космоса.
Заедно с маймуната, която тези дни излетя към
Вселената.

Абе, друго си е да имаш държавник, който казва
“не” на ядрената енергетика и казва “да” на производ-
ството на пиротехниката и пиратките!
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В правителството на ГЕРБ

продължават да правят греш-
ка до грешка в опитите си да
замажат скандала с Фонд “На-
учни изследвания” на МОМН.
Заради ината си да брани на
всяка цена откровените дала-
вери там си отиде цял ми-
нистър. Три месеца Игнатов се
прави на “ни лук ял, ни лук
мирисал” и кри самоотверже-
но безобразията. Сега Минис-
терският съвет повтаря негова-
та тактика - засекрети доклада

Велиана
ХРИСТОВА

от одита на фонда, направен
от правителствения инспекто-
рат, макар че той бе обещан
на учените от премиера.

Депутати от просветната ко-
мисия в НС, които разполагат с
доклада, твърдят, че освен ус-
тановяването на нови “калинки”
в МОМН, яхнали науката; освен
потвърждаването на всички из-
несени досега факти за непра-
вомерно източване на пари към
фирми и приятелски кръгове,
най-много ги е впечатлило опи-
санието на класирането на про-
ектите - проекти, които са отго-
варяли на всички условия на
конкурса, са били отстранени
“административно”, а такива,
които не са отговаряли, са до-
пуснати, одобрени и финанси-
рани. При самото класиране
проекти с по-висок брой точки

масово не са били одобрени, а
са предпочетени такива с по-
нисък бал. Което превръща кон-
курса в някаква вакханалия на
субективността. Отгоре на всич-
ко не само главните експерти,
за които ДУМА писа, но и глав-
ната счетоводителка на фонда
не притежавала необходимите
ценз и стаж за длъжността.

Междувременно Симеон
Дянков вече се произнесе, че
фондът трябвало да стане ди-
рекция в МОМН, за да е под
пряк контрол на министъра. По
начало е абсурдно финансов
министър да диктува политика-
та за образование и наука, още
повече, когато е техен откро-
вен враг. Председателят на ко-
мисията в НС Огнян Стоичков
категорично отхвърля идеята
на Дянков, защото науката не

може да бъде превръщана във
ведомствена и партийна слуги-
ня. Симеон Дянков няма памет
за нищо, което е било преди
него в България. Но всички,
които се варим в собствен сос
вече 23 години, помним, че
научният фонд бе създаден в
просветното министерство през
1990 г. по образец на водещи-
те научни фондове в Европа -
като независим орган, в който
думата за науката по същество
имат единствено учени.
Фондът дори се наричаше на-
ционален. В края на 90-те го-
дини на два пъти той бе одити-
ран от межународни експерти
и получи най-високи оценки за
дейността си. Сетне, около
2000 г., думичката “национа-
лен” отпадна от наименовани-
ето му и той бе подчинен на

администрацията в министер-
ството. След това фондът ло-
гично извървя пътя до това,
което е в момента.

Няма ли поне веднъж власт-
та да се вслуша в гласа на уче-
ните - спасението за фонда е в
извеждането му извън минис-
терството като независим и НА-
УЧЕН орган за проектно фи-
нансиране на изследванията в
България. Политически кабине-
ти и чиновници няма как да
оценят науката, могат само да
я овъргалят в мръсотия.

Впрочем, след установени-
те драстични нарушения, вече
стигнали до прокурор, фондът
не е запечатан, а досегашните
му шефове продължават да
мишкуват из бумагите при
настъпилото безвластие в
МОМН в момента...

Кога ще има модерна
икономика в България
След ликвидирането на отрасловите научни институти само
потенциалът на БАН и на водещите университети може да осигури
развитие на конкурентоспособни производства

Технопарк за слънчева енергия в Япония

България е в изключително тежко
икономическо състояние. В паметта на
сега живите българи такова сриване на
икономиката на страната никога не е
имало.

Трябва незабавно да се ангажират
всички национални ресурси, за да се
модернизират, разширят и увеличат про-
изводството и пазарът както на енергия
- основата на всяка икономика, така и на
промишлените и селскостопанските сто-
ки. Само в този случай в страната ще се
появят средства, които да осигурят на
българските граждани един приличен
европейски стандарт на живот. В проти-
вен случай най-образованата и активна
част от населението ще продължава да
напуска страната, а тази, която остава,
ще се превърне в келнери и продавачки.

В условията на съвремения глобали-
зиран свят трябва да се търсят всички
възможни пътища, по които да се насо-
чат българските стоки във всички
възможни направления - на запад и на
изток, на север и на юг. Тази задача
може да се реши, ако в България се
реализират две условия. Първото изиск-
ва произвежданата в момента продук-
ция по своето качество да отговаря на
съвременните европейски изисквания.
Второто условие е да се организират
спешно такива нови производства, кои-
то ще имат съответен пазар. При това
изключително важно е цената на произ-
вежданите стоки да се определя не тол-
кова от обема на труда, вложен в произ-
водството, колкото

от неговата наукоемкост

Затова всички развити държави по-
ставят пред себе си като първостепенна
задача поддържане на много добро об-
разование, което да осигури съвремен-
но устойчиво развитие на науката. За
развитието на образованието и науката
те влагат огромни средства.

Внедряването на нови идеи и нова
техника в производството е една твърде
сложна задача, която изисква два раз-
лични вида дейности. Например създа-
ването на нови метални сплави, които
ще заменят традиционно използваните,
трудно може да се направи от хора, ко-
ито в заводите са заети непосредствено
с производство на определена продук-
ция. Създаването на тези нови матери-
али изисква труда на специалисти с
много висока и специфична квалифика-
ция, които трябва да разполагат с твърде
сложно за обслужване оборудване. В
конкретния случай са нужни пещи за
топене и термична обработка на мета-
ла, оборудване за пластична деформа-
ция, микроскопи и рентгеново оборуд-
ване за анализ на получаваната струк-
тура, изпитателни машини за определя-

Проф. д.т.н.
Младен ГЕОРГИЕВ

не на механичните свойства при статич-
но, ударно и циклично натоварване.
Такова съвременно оборудване струва
много милиона долара, с които нашите
съвременни български предприятия оче-
видно не разполагат.

За съжаление,

въпросът не е
само в парите

необходими за закупуване на оборудва-
не. Кадрите, които можеха да обслужват
това оборудване, вече не работят, а
създаването на нови специалисти изиск-
ва подготовка и обучение в течение на
3-5 години. Получава се по този начин
една твърде безизходна ситуация - пред-
приятията, които произвеждат продукция,
нямат нито финанси, нито кадри, които
да реализират иновация на своите изде-
лия. Естествено, някои особено богати
световни фирми имат възможности в рам-
ките на своята дейност да поддържат за
своите нужди необходимите им научно-
изследователски центрове. Такива са
предприятията, произвеждащи автомоби-
ли, самолети, железопътна техника, яд-
рени централи и други. Но това са по-
скоро изключения от масовата традици-
онна производствена практика.

Преди настъпилите през последните
двадесетина години промени и у нас
някои успешно развиващи се промиш-
лености, като производството на елект-
рокари, металорежащи машини, елек-
троника и други, имаха възможност да
организират ведомствени научни и раз-
войни центрове за своите иновационни
нужди. За съжаление те бяха бързо лик-
видирани и в момента такива центрове
в България няма. Кой при тези тежки

обстоятелства в страната може да за-
стане начело на модернизирането и
разширяването на българската иконо-
мика? Това според мен е единствено
БАН. Това е организацията, която раз-
полага все още с оборудване за науч-
ноизследователска дейност, със сграден
фонд и хора, които могат да провеждат
такава дейност.

Какво в този случай предварително
трябва да се направи, за да може БАН
да изпълни тази изключително важна за
страната в настоящия момент задача?

1. Необходимо е БАН да застане на-
чело на едно гражданско движение за
определяне на националните приорите-
ти на България в настоящия момент и в
най-близкото бъдеще. Това ще даде
възможност да се посочат и приоритет-
ните направления, по които трябва да
се развива науката в страната.

2. Необходимо е при най-активното
участие на БАН да се създаде национа-
лен център от известни и доказали се с
работата си специалисти в областта на
промишлеността и селското стопанство,
които да определят тези видове произ-
водства, които са целесъобразни за раз-
витието на страната през следващите 2-
5 години.

 Трябва да се създаде разбирането,
ча ако потенциалът на БАН през след-
ващите 5-10 години - там, където специ-
фиката на съответната наука позволява
това, не се насочи и към решаването на
иновативните задачи на промишленост-
та, то перспективите за оцеляването на
науката в България стават все по-малки
поради липса на финансови средства.

4. Да се създадат непосредствени
връзки между учените от БАН и специ-
алистите от  промишлеността, за да ста-

не взаимно ясно от каква модернизация
има нужда производството и как тази
модернизация може да се осъществи.

5. БАН и ВУЗ следва спешно да се
заемат непосредствено с обучението на
перспективни промишлени кадри, като
ги запознаят конкретно с редица нови
научни постижения, които могат да на-
мерят приложение в промишлеността.

6. Сътрудниците на БАН не трябва
да възприемат връзките с промишле-
ността като неуважение и подценяване
на техния научен интелект. Напротив,
тези връзки ще им помогнат реално и
полезно да използват, приложат и раз-
вият своят научен багаж в интерес на
обществото.

7. Управляващите трябва да разбе-
рат, че с мизерните заплати, които по-
лучават сътрудниците и аспирантите на
БАН, с липсата на пари за издръжка на
лабораториите, нейната дейност увере-
но и последователно се ликвидира. Мно-
го важно е също така средствата, които
сега се отпускат за наука, макар и
твърде малки,

да се използват максимално
целесъобразно

за решаване на реални и полезни про-
блеми, а не за изследване “влиянието
на луната върху чугуните”, както казва-
ше моят учител, големият руски учен в
областта на металознанието Алек-
сандър Гуляев.

Крайно време е и ние, българските
граждани, да разберем, че с унищожа-
ването на качественото висше образо-
вание в страната след проведените ре-
форми и след евентуалното ликвидира-
не на БАН (пряко или финансово) ще се
разруши окончателно и икономиката на
България. Може би някои хора от това
печелят, но ние, редовите граждани, ще
изгубим окончателно онова, което е
било създавано до днес.
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Култура
очаквайте

онтана кани млади
таланти да участ-
ват в петото изда-
ние на детския на-
ционален фолкло-

Извънреден спектакъл
на „Парижката
Света Богородица”

Театър “София” обявява
допълнителна дата за спектакъ-
ла “Парижката Света Богороди-
ца” на 23 февруари от 16 ч.,
научи ДУМА от Лина Петрова.
Билетите за представлението
през февруари свършиха в първи-
те дни след премиерата, която
бе на 24 януари. Всички желаещи
да видят спектакъла на Лилия
Абаджиева, с Калин Врачански в
ролята на Квазимодо, ще имат
тази възможност, въпреки нео-
бичайния час на представление-
то. Участват още Пламен Мана-
сиев, Юлиян Малинов, Мартин
Гяуров, Симона Халачева, Майя
Остоич, студенти от Театра-
лен колеж “Любен Гройс” и др.

Фотоизложба събира
средства за Жени

„Еструна” сплита българската
и испанската песенни традиции
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„Джулай” е в конкурса
на „София филм фест”

Благотворителна фотоизлож-
ба “Пролет за Жени Романова” се
открива на 7 февруари от 19 ч.
в кафенето на Червената къща.
Жени спешно се нуждае от транс-
плантация на бъбрек. В благотво-
рителната изложба се включват
някои от най-добрите български
фотографи, с творби в разнооб-
рани стилове и жанрове - порт-
рети, пейзажи, експериментална,
актова, архитектурна и улична
фотография. Можете да купите
фотографиите им и така да под-
крепите дарителската кампания
на Жени. Повече за нея на http://
www.jennyromanova.com/. Изложба-
та може да се види в периода 8-
21 февруари, всеки ден между 10
и 23 ч. в кафенето на Червената
къща. Входът е свободен.

Шоуто „ASOT 600”
с рекордни
продажби у нас

Още с първото си гостуване
в България мегашоуто на дид-
жей номер 1 в света Армин ван
Бюрен “A State Of Trance” бие всич-
ки рекорди по продажби на биле-
ти. Само през първите осем часа
след пускането им в интернет
са били продадени над 2000 броя.
Билетите за “ASOT 600” в три
от дванайсетте спирки на тур-
нето - Мадрид, Мексико и Ню
Йорк - вече са разпродадени, а
София е на път да последва
техния пример. Шоуто на 8 март
у нас предизвика голям интерес
и сред феновете на електронна-
та музика от съседните държа-
ви, които се обединяват в соци-
алните мрежи за пътуването си
до България, като най-активни
са от Румъния, откъдето има
заявка за 6 автобуса. Факт са и
множеството продажби в Запад-
на Европа и Америка. Феновете
са изкушени от новата парти
дестинация и ниската цена на
билетите. Те се продават в
мрежата на eventim.bg и в Белия
бар в клуб “Ялта”, научи ДУМА от
Яворка Петрова.

Това е второто
българско заглавие,
което ще се
състезава с още 11
за голямата награда

Това е второто
българско заглавие,
което ще се
състезава с още 11
за голямата награда

Това е второто
българско заглавие,
което ще се
състезава с още 11
за голямата награда

Това е второто
българско заглавие,
което ще се
състезава с още 11
за голямата награда

Това е второто
българско заглавие,
което ще се
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за голямата награда

Снимка “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”
“Джулай”, реж. Кирил Станков

Сред останалите актьори в “Джу-
лай” са Ованес Торосян, Филип Авра-
мов, Ицхак Финци, Стефан Щерев,
Полин Лалова, Димитър Терзиев, Ки-
рил Ефремов. Филмът е заснет от опе-
ратора Рали Ралчев, а продуценти са
Галина Тонева и Кирил Кирилов от
“Гала филм”.

“Месец в Тайланд” на Паул Негое-
ску (носител на наградата на фонда-
ция “Роберт Бош” за късометражния
“Renovation”) е изключително свеж на
фона на филмите от румънската нова
вълна, показвани в последните годи-
ни у нас. Тихият и симпатичен филм,
успял да улови духа на времето, раз-
казва историята на младия Раду (Ан-
дрей Матею), който се готви да по-
срещне Нова година с приятелката си
Адина (Йоана Анастасия Антон) и ком-
панията си. Момичето е влюбено в
Раду, но нещо го спира да отговори
на чувствата й. В супермаркета той
решава, че е видял бившата си при-
ятелка, и това го подтиква да вземе
изненадващо решение за бъдещето
си... На пръв поглед “Месец в Тайланд”
изглежда като поредната съврменна
любовна история, но всъщност е раз-
каз за узряването, надеждата и сме-
лостта. При това опакована в магнети-
чен визуален “инди” стил.

Латвийско-исландската продукция
“Мона”, подготвяна в продължение на

7 години от режисьорката Инара Кол-
мане, е история за различни светове:
за един мъж и една жена, за града и
за селото, за бъдещето и за минало-
то. Своеобразен разказ за животните
и техните убийци, за дълбоката и крат-
котрайната страст, за древната мисте-
рия на жената, преплетени с видения
и лека усмивка.

“Мона” отвежда зрителите в малко
латвийско селце, в което основният
поминък идва от кланицата. Бизнес-
мен от Рига пристига за погребение-
то на чичо си, запознава се с местна-
та красавица Мона и пожелава да
остане да живее в селото. Решението
му има драматични последствия за
местните жители - те започват да се
измъчват от страст, загадки, животин-
ски инстинкти и човешка уязвимост.

“Oh, Boy” (Германия) на режисьора
Ян Оле Герстер, “Празен дом” (Кир-
гизстан-Русия-Франция-Великобрита-
ния) на режисьора Нурбек Еген и
“Порцелановият кон” (Еквадор-Аржен-
тина) на режисьора Хавиер Андраде
са другите филми, които ще участват в
конкурсната програма и които ще
представим в един от следващите
броеве на ДУМА. В състезанието ще
бъдат включени общо 12 филма - кои
ще са последните три заглавия, ще
бъде обявено допълнително, съобщи
директорът на СФФ Стефан Китанов.

ММеждународният конкурс на фес-
тивала по традиция е за първи и вто-
ри филм, а в селекцията участват ки-
нотворби от цял свят, както ДУМА
писа, когато информира за първите
три екранизации. Сред избраните за-
главия за 17-ото издание на фестива-
ла са още българският “Джулай”,
румънският “Месец в Тайланд” и лат-
вийско-исландският “Мона”.

Режисьорският дебют на Кирил
Станков “Джулай” е второто българ-
ско предложение в конкурсната про-
грама на СФФ 2013. Филмът е носи-
тел на Наградата на СБФД от 31-вия
фестивал “Златна роза”. Историята,
отчасти основана на реални хора и
събития, разказва за три самотни
жени, които бягат от пошлостта на
всекидневието в забравено село на
черноморското крайбрежие. Джу (Па-
раскева Джукелова) среща неочаква-
но старата си приятелка Дана (Каси-
ел Ноа Ашер), завърнала се от чуж-
бина, за да опита отново да осмисли
живота си. Двете си спомнят за знаме-
нитото минало, което ги отвежда към
морето и срещата с Лили (Яна Тито-
ва), с която Джу се познава отдавна.
Купонът, романтиката и хуморът
продължават само няколко дни, защо-
то престъпността, насилието и коруп-
цията ги настигат дори в това отдале-
чено, пусто място...

Млади таланти се надпяват в Монтана
състави да се включат в над-
преварата за награди.

Организаторите обеща-
ват проявата да е още по-
пъстра. Освен станалата вече
традиционна етнографска
изложба от килими и пред-
мети на бита от фонда на Ис-
торическия музей - Чипров-
ци, във фоайето на институ-
цията ще бъде подредена из-
ложба-базар на народни за-
наяти и кулинарни специали-
тети от Северозапада. Кон-
курсът ще се излъчва на
живо в интернет.

Подробна информация -
статут, заявки и приложения,
може да бъде изтеглена от
сайта и фейсбук профила на
Общинския младежки дом -
Монтана, съорганизатор на
проявата, в партньорство със
сдружение “Младежки Се-
верозапад” и школата по

български народни танци
“Стоянови”. Той се провеж-
да под патронажа на кмета
на Монтана Златко Жив-
ков и с подкрепата на
общината, фирми и
организации, съпри-
частни към съхра-
няването на фолк-
лорното богатство
на българския Се-
верозапад.

В предходните
четири издания
взеха участие око-
ло 1800 деца от 27
населени места от
цялата страна. От
миналата година
конкурсът излезе
извън пределите на
България чрез раздела
“Видеоконкурс за народни
песни и хореография”, научи
ДУМА от Нели Василева.

М
рен конкурс “Напеви от Се-
верозапада”. Той ще се
състои на 19 и 20 април в
Общинския младежки дом на
областния град. И тази годи-
на организаторите са обога-
тили статута с нова катего-
рия в раздел “Инструмента-
листи” - народни оркестри.
Новости има и във видеокон-
курса, чрез който от минало-
годишното издание може да
участват и българчета, които
живеят в чужбина. От тази
година видеоконкурсът е и за
народни песни, и за хорео-
графия, като по този начин
се дава възможност освен на
индивидуални певци, и на
певчески групи и танцови
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На творческата вечер на 7 февруари в салон
„Мати” ще звучат стихове от седмата му книга
и песни от втория му авторски компактдиск

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

Представяне на седмата книга със
стихове на Огнян Георгиев “Животът в
333 страници” и втория му авторски
компактдиск “Превърнах те в песен” (по
негова музика и текстове) организира
ИК “Списание Пламък” на 7 февруари
от 18,30 ч. в салон “Мати” в НДК (над
кино “Люмиер”).

Вторият авторски компактдиск на
композитора и поета Огнян Георгиев -
“Превърнах те в песен” (както и първият
му диск), е нестандартен и оригинален:
той е изграден по схемата (стихотворе-
ние + песен) + (стихотворение + песен)
и т. н.; съдържа 14 стихотворения (реци-
тирани от самия автор) + 14 поп-песни
(по негови музика и текст). Не са много
подобни аналози - един и същ автор да
се легитимира като творец едновремен-
но в две поприща - музиката и поезията.
Като при това интерес представлява
съдбата на този човек.

Огнян Георгиев е роден през 1947 г.
По професия е инженер-химик. Рабо-
тил е като такъв в продължение на
почти 15 години, след което поема по
други житейски пътища - професии и
поприща. През 1982 г. участва за първи
път като автор на поп-песен в конкурса
“Златният Орфей”, а до 1999 г. има девет
участия в него и печели три отличия
като композитор: трета награда за “Из-
гарящо чувство” (музика и текст Огнян
Георгиев; Маргарита Хранова и Орлин
Горанов) - 1993 г., първа награда за
“Забрави за мен!” (музика и текст Огнян
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Георгиев; Маргарита Хранова и Асен
Гаргов) - 1996 г., и първа награда за
“Любов раздвоена” (музика и текст Ог-
нян Георгиев; Маргарита Хранова и
Искра Радева) - 1997 г.

Носител е на още две отличия: вто-
ра награда за “Коя си ти?” - Младежки
конкурс - София (музика Огнян Георги-
ев, текст Богомил Гудев; Орлин Гора-
нов) - 1982 г., и трета награда за “Какво
още си спомняш от бъдещето?” - кон-
курс “Песни за Бургас и морето” (музи-
ка и текст Огнян Георгиев; Маргарита
Хранова и Николай Калчев) - 1999 г.

Има записани над 25 песни, голяма
част от които са включвани в плочи,
касети и компактдискове. Изпълнявани
са от Маргарита Хранова, Орлин Гора-
нов, Борис Гуджунов, дует “Ритон”, Асен
Гаргов, Искра Радева, Паскал и още
много поп изпълнители.

Междувременно още от 1964 г. Ог-
нян Георгиев печата стихове. През
1994-та излиза първата му стихосбирка
“Говоря с теб”. Следват  “Превърнах те
в песен” (1998), “Луд!” (2001), “Кръгов-
ратът на цветовете” (2002), “Предложе-
ние за бартер” (2007), “Животът в 300
страници” (2009). “Животът в 333 стра-
ници” е седмата поетична книга на
Огнян Георгиев.

Авторът е победител в два поетични
конкурса - “Цветовете” и “Ерато 5”.
Включен е в антологията на световния
любовен сонет “Шедьоври на любовния
сонет - Светът е за двама” (ИК “Пер-

сей”, 2008). Последната му кни-
га съдържа почти всички стихо-
ве, публикувани в предишните
му шест книги (плюс някои не-
публикувани) и може да се
определи като вик - радос-
тен вик заради дошлата
любов или болезнен стон
заради отлетялата лю-
бов; като опит или поне
призив за връщане към
ценното в човека, заст-
рашено от тотално из-
кривяване или дори из-
чезване в новия свят.
Един призив за повече
човещина и толерант-
ност; един зов към окол-
ните за спасение от само-
тата, която може да ни убие;
една притча или изповед за
болката, която взаимно си при-
чиняваме и не знаем как да се
спасим от нея. Един поклон - пред
живите и мъртвите. Една тревога -
за вчерашния, днешния и утрешния
ден на човечеството.

Книгата се състои от четири части:
увод - “Това съм аз”, и два големи цикъ-
ла: “КОСМОСЪТ “ЛЮБОВ” и “ИЗВЪН
ЛЮБОВТА”, вторият от които съдържа
разделите “Моят свят”, “Позиции”, “Жи-
вотът край мен”, “Разговори с огледа-
лото”, “На дъщеря ми”, “Миниатюри”, “На
живите и мъртвите”, “Луд човек”, “Ав-
торски песни” и “Coda” (т.е. “финал”).

На 21 февруари (четвъртък) от 18 ч.
Общинският културен институт - кв.
Надежда, организира в своята зала
първия за сезона поетично-музикален
рецитал от цикъл “Поезия и Музика” с
участието на Огнян Георгиев и “Симфо-
ниета” - София. Входът е свободен

Световноизвестният
руски виолист и диригент
Юрий Башмет пристига в
София, за да отпразнува
своята 60-годишнина с
българските си приятели и
колеги. Това съобщиха ор-
ганизаторите от Българ-
ското национално радио и
Националния дворец на
културата. Събитието ще
се състои на 8 март в зала
1 на НДК от 19 ч. с учас-
тието на Симфоничния ор-
кестър и Смесения хор на
БНР под диригентството
на маестро Емил Табаков,
научи ДУМА от Вера Бан-
чева.

В чест на юбилея си
Башмет ще изсвири мис-
тичната композиция за ви-
ола, хор и оркестър Стикс

Юрий Башмет ще изнесе юбилеен концерт
с Оркестъра на БНР в зала 1 на НДК

Снимка НДК

МУЗИКАЛНИ УТРА
ЗА РОДИТЕЛИ И ДЕЦА
В РУСЕНСКАТА ОПЕРА

Снимка ДЪРЖАВНА ОПЕРА � РУСЕ

от Гия Канчели, който също
пристига за събитието.
Произведението се
изпълнява за първи път у
нас и е написано специал-
но за известния виолист.
Сред другите изненади в
програмата са пиесата на
Алфред Шнитке “Не/Сън в
лятна нощ”, а също и Кон-
церт за две флейти от Емил
Табаков, който ще бъде
изпълнен от талантливите
руски флейтистки Мария
Федотова и Виктория Ко-
рольова. Творбата ще на-
прави своята премиера в
София. Произведението е
изпълнявано с различни

солисти във Франция,
Москва, Бразилия, Мекси-
ко и Турция. Важен принос
към целия концерт има и
главният диригент на Сме-
сения хор на БНР Драго-
мир Йосифов, който е из-
вестен с талантливия си
прочит на съвременни му-
зикални текстове.

Концертът се осъщест-
вява със съдействието на
Столичната община. Офи-
циален медиен партньор
на събитието е БНТ. Биле-
тите вече се продават на
касите на НДК и БНР (бул.
“Драган Цанков” 4). Цени-
те са от 20 до 80 лв.

Русенската опера кани родители и деца на съботни
музикални утра в операта. На 9 февруари от 11 ч. в зала
“Фоайе” започва “Оперетата и мюзикълът - голямата му-
зика на “малките” хора” -музикалнообразователна про-
грама с участието на изпълнители от концерта спек-
такъл “От Виена до Бродуей”, оперетите “Прилепът”, “Ца-
рицата на чардаша” и мюзикъла “Моята прекрасна Лей-
ди”.  На 16 февруари от 11 ч. “Виенски класици - Хайдн
и Моцарт” ще бъдат представени от Пламен Бейков и
Божена Петрова.

Досега на музикалнообразователните концерти ид-
ваха най-често организирани групи в училище. Чрез
новата си инициатива Държавна опера - Русе, окуража-
ва семейните посещения на специално подготвени про-
грами, подходящи за всички възрасти, отбелязват орга-
низаторите. Концертите през февруари са фокусирани
върху две теми, които ще бъдат в центъра на музикалния
живот на Русе през следващите седмици.

Посетителите на музикалните утра ще имат
възможност да купят на цени от 4 лв. последните
останали билети за спектакъла “От Виена до Броду-
ей”, както и за другите представления до края на
февруари. Специални цени, които включват чаша чай
и кафе за всички гости: основна цена за един билет
- 5 лв., за семейни посещения родител и дете - 8 лв.,
за двама родители и дете/две деца с родител - 10 лв.,
за двама родители с две деца - 12 лв.
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нес ще бъде слънчево, тихо и малко по-топло
от обичайното за началото на февруари. По-
късно през деня над северозападните райо-
ни ще се появи висока облачност. Максимал-

ни температури между 8 и 13o, в София около 10o.
Атмосферното налягане ще бъде по-ниско от сред-
ното и през деня ще се понижава. Над планините ще
бъде предимно слънчево. Вятърът ще е слаб, по най-
високите върхове умерен от запад, но по-късно през
деня ще се ориентира от юг-югозапад и ще се уси-
ли. Максимална температура на 1200 метра 6o, на
2000 метра около 0o. Слънчево ще бъде и над Черно-
морието. Ще духа слаб вятър от юг-югозапад. Мак-
симални температури между 8 и 10o. Температурата
на морската вода е 5-7o. Вълнението на морето ще
бъде 1-2 бала.
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10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ -ÚÓÍ ¯ÓÛ
14.00 «‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡ ¬ÂÏÂÌÌ‡Ú‡

Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡Ì‡ ‡ÌÍÂÚÌ‡
ÍÓÏËÒËˇ Á‡ ÔÓ‚ÂÍ‡ Ì‡
ÔÓÂÍÚ‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî -

15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - /2 ÂÔ./
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì ‡Í ˘Â

„Ë ÒÚË„ÌÂÏ ...î
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3119 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.45 œÂÎ‡ ‚ ÍÓÓÌ‡Ú‡ - /5
ÂÔ./

19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: ¡ÓÌË
œ‡Í˙ Ë  Î‡È‰ ¡‡ÓÛî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.00 ì¿ÏÂËÍ‡Ì-
ÒÍ‡ Ì‡-
ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î /
Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 32

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 84
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î- ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 9
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 33
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 20,21

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì œÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 21

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 21

01.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚËÍ‡î
- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ.8

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìÿ‡Ú‡î - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎÌÓ ‰ÌÂÒ
˘Â ÔÓÒÚ‡‚ËÚÂ ÎË˜-
ÌËÚÂ ÒË ÔÂ‰ÔÓ˜Ë-
Ú‡ÌËˇ Ì‡ Ô˙‚Ó

ÏˇÒÚÓ. –‡‚ÌÓÒÏÂÚÍ‡Ú‡ ÓÚ ÔÓ-
ÒÚË„Ì‡ÚÓÚÓ ‚Ì‡Òˇ ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ÒÔÓ-
ÍÓÈÒÚ‚ËÂ ‚ ÏËÒÎËÚÂ ‚Ë.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌÂ˘Ó Ï‡˘‡·ÌÓ, ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡
ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡-

Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì»„Ó  ‚‡¯‡. ÀË˜Ì‡

·ÓÎÍ‡î
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.55 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼�����

�����
☼☼☼☼☼



20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
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Катаджия спира перничанин:
- Книжка имаш ли?
- Имам!
- Технически преглед минала

ли е колата?
- Да!!!
- А защо си без колан???
- Ееееееееее, стига бе, бра-

туе, кой носи коуан върху анцуг?!

5
Св. мъченица Агатия

(Добра) († 251). Св. По-
лиевкт, патриарх Константинополски

Агатия била християнка и се славе-
ла със своята красота, добродетел и
знатен род. Родителите й оставили голя-
мо богатство, но тя малко ценяла земни-
те блага, обичала Бога повече от всичко
на света и затова, когато до Сицилия
стигнала вест за гонението против хри-
стияните, тя почнала да се готви за
мъченичество. Понеже доказвала лъжли-
востта на езическите богове, били я по
лицето и я заплашвали с жестоки мъче-
ния. След като предала Богу душата си,
катанските християни погребали тялото
на Агатия. Славата за подвига на свети-
цата се разнесла по цялата страна. Ня-
колко време подир нейната смърт хрис-
тияните построили църквица над нейната
гробница. Простата дреха, която тя обик-
новено носела, била поставена на гроба
й за спомен на нейното смирение.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

АНГЕЛ ВЪЛКОВ, член на НС на БСП
АНТОНИ ДОНЧЕВ,
композитор, пианист
Чл.-кор. АНДОН КОСЕВ,
директор на Института по
биофизика и биомедицинско
инженерство към БАН
Акад. ВАЛЕНТИН БОБЕВСКИ,
диригент, почетен председател
на Българския хоров съюз
ВЯРА АНКОВА,
генерална директорка на БНТ
ЕЛИН ТОПУЗАКОВ, футболист
ЕМИЛ ВЕЛЕВ, треньор
на Локомотив-София
ИРИНА ФЛОРИН, поп изпълнителка
КРИСТИЯНА ПЕТРОВА,
народна представителка
ЛЕДА МИЛЕВА, поетеса,
преводачка
ПЛАМЕН РАНЧЕВ,
юрист и политик

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Краси Радков и Иво Сиромахов
ще превземат „Младост 5”
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ще превземат „Младост 5”
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Краси Радков и Иво Сиромахов
ще превземат „Младост 5”
Краси Радков и Иво Сиромахов
ще превземат „Младост 5”

Българската топ дизайнерка София
Борисова ще представи днес, 5 февруа-
ри, уникална колекция, посветена на
20-годишнината от създаването на мар-
ката й “Романтика фешън”. А “Мис Бълга-
рия 2007” Юлия Юревич засне ексклу-
зивна фотосесия със сватбените рокли
на модната къща - най-новите предло-
жения за предстоящия сезон. Красави-
цата застана пред обектива на Диляна
Флорентин, която с професионализма си
отговаря на високите изисквания на ди-
зейнерката.

“Нарекох тази колекция “Юбилейна”
(Anniversary Collection) и тя е много специ-
ална за мен, тъй като е посветена на
20-годишнината от създаването на моята
марка. Линията е от 20 романтични, фее-
рични, елегантни и излъчващи съблазън

Ñîôèÿ Áîðèñîâà
ñ þáèëåéíî ðåâþ
Юлия Юревич засне ексклузивна фотосесия
със сватбени рокли, създадени специално
за 20-годишнината на „Романтика фешън”
Альона НЕЙКОВА рокли. Те са създадени от естествени и

луксозни материи, разнообразни и цвет-
ни дантели, с подчертана уникалност на
кройките и вариации в дължините им”,
споделя София Борисова.

Прочутата дизайнерка налага втори
цвят в роклите си от нежно екрю, а имен-
но цвят сьомга и бледа резеда. Асимет-
ричният елемент е един от акцентите в
сватбените тоалети. Често срещани са
панделките с голямо цвете на талията,
както и богати фусти от много фин тюл.
Испански воали с дантелени орнаменти
и кройка допълват романтичната визия
на бъдещата булка. Това е първата ко-
лекция, в която всяка рокля носи свое
име. “Колкото по-различни и оригинални
сте в избора си на сватбен тоалет, толко-
ва по-модерни ще бъдете”, смята София
Борисова.

Цялата колекция “Юбилейна” ще бъде

показана на оригинален ревю-спектакъл
тази вечер в хотел “Дедеман Принцес”.
В модния спектакъл ще вземат участие
16 от родните топ модели. На ревюто със
специално дефиле ще се изяви “Мис
България 2010” Ромина Андонова, която
през миналата година роди своята първа
дъщеричка. Водеща на модното шоу ще е
Вихра Петрова. След ревюто за гостите е
предвидено голямо диджей парти по по-
вод рождения ден на “Романтика фешън”.

Фотографът Павел Белчев пречупва през
обектива си яйцето като форма.

Вдъхновена от едноименната книга на
Реймон Кьоно, изложбата “Упражнения по

стил” показва цикъл от 20 кадъра като
20 течения в изкуството с общ сюжет.
Творбите са подредени до 10 февруари в

“+това” на ул. “Марин Дринов 30” в София

Февруари тази година реши да бъде почти
пролетен, защото усеща, че идва

рожденият ден на колежката ни

СНЕЖКА ИВАНОВА
Тя е финансовият ангел на ДУМА,

разпределителят на паричните
потоци, жената, пред чиято

стая всички чакат с нетърпение.
Снежка е човек с невероятна

енергия, позитивен светоглед и
лъчезарно присъствие. Така че

хората не ходят при нея само за
да си получат заплатите, а да споделят

мнение за света, вселената и всичко
останало. А това вече си е магия.

Желаем й да бъде все така весела, позитив-
на и развихрена, много щастие, радост и

нека краят на финансовата криза да идва,
за да могат всички пак да се радват, като

си говорят за пари!

С обич от екипа на ДУМА

понски учени
откриха, че це-
луването нама-
лява алергиите,

на целувка гори 6 ка-
лории. При докосване
на устните се активират
всички мускули на ли-
цето, поради което же-
ните намаляват бръч-
ките около устата. Це-
лувката заздравява
имунитета като истин-
ска ваксина и намаля-
ва стреса, тъй като уве-
личава отделянето на
хормона кортизол.

С наближаването

на Свети Валентин
двойките започват все
повече да се двоумят
какъв материален по-
дарък да купят на своя-
та половинка. Според
експерти обаче краси-
во цвете и страстна це-
лувка са достатъчни, за
да зарадвате жената до
себе си. Но специалис-
тите препоръчват хора-
та да се целуват не само
в Деня на влюбените.

Ново проучване показва, че така
наречената функционална глу-
пост е от полза за бизнеса. Този
термин описва липсата на съмне-
ния спрямо колегите и шефовете
и отворената комуникация, които
могат да играят важна роля в
успешното управление на компа-
нията. “Разбираме функционална-
та глупост като липса на критич-
на реакция. По същество тя
представлява състояние на
обединеност и консенсус, който
кара служителите в дадена
организация да избягват да
оспорват решенията, структурата
и визията на ръководството”,
коментира Матс Алвесон, профе-
сор по организационни проучва-

ФУНКЦИОНАЛНАТА ГЛУПОСТ
БИЛА ПОЛЕЗНА ЗА БИЗНЕСА

ния в шведския Университет по
икономика и мениджмънт в Лунд.
Тази глупост обаче може да
навреди на организацията в
дългосрочен план, тъй като
хората не поставят важните
въпроси за развитието на компа-
нията. В светлината на новото
изследване не е учудващ фактът,
че определени индустрии са
склонни да приемат функционал-
ната глупост като част от своята
корпоративна идентичност.
В частност изследователите
установили, че индустриите, които
продават неизмерими услуги и
брандирани продукти, са по-
склонни да развият функционал-
ната глупост.

итовият рапър
Alex P ще бъде
сред специал-
ните участници
на сцената на

своето шоу, с която ще
взриви публиката в зала-
та и всички хип-хоп фено-
ве у нас. Рапърът със сек-
си визия, сякаш излязъл
от корица на модно спи-
сание, ще се появи с
напълно нов имидж, а на
сцената до него, с ексклу-
зивно участие в парчето,
ще изгрее една от най-
големите музикални звез-
ди. Нейното име обаче ще
остане в тайна до самото
изпълнение в нощта на
събитието.

За да подсили любо-
питството на публиката,
екипът на Alex P успя да
заснеме ефектна тийзинг-
фотосесия с двамата
изпълнители. В същото
време леко повдига заве-
сата на мистерията около
образа на звездата, изда-

вайки няколко факта от
нейната личност и карие-
ра. Тя е популярна сред
всички музикални фенове,
а концертите й по цял свят
са продадени със седми-
ци напред, обича да екс-
периментира с визия и зву-
чене, има зад гърба си над
10 години суперуспешна

музикалната кариера, де-
сетки мегахитове, покори-
ли първите места в класа-
циите, и множество музи-
кални награди.

Коя е тайнствената
гост-звезда в шоуто на
Alex P на първите българ-
ски хип-хоп награди ще се
разбере на 6 февруари.

ЗВЕЗДАТА НА ЧЕРНИТЕ ПАРТИТА
ПОДГОТВЯ МУЗИКАЛНА СЕНЗАЦИЯ
ЗВЕЗДАТА НА ЧЕРНИТЕ ПАРТИТА
ПОДГОТВЯ МУЗИКАЛНА СЕНЗАЦИЯ
ЗВЕЗДАТА НА ЧЕРНИТЕ ПАРТИТА
ПОДГОТВЯ МУЗИКАЛНА СЕНЗАЦИЯ
ЗВЕЗДАТА НА ЧЕРНИТЕ ПАРТИТА
ПОДГОТВЯ МУЗИКАЛНА СЕНЗАЦИЯ
ЗВЕЗДАТА НА ЧЕРНИТЕ ПАРТИТА
ПОДГОТВЯ МУЗИКАЛНА СЕНЗАЦИЯ

Alex P с
мистериозната
гост-звезда

Х
първите български хип-
хоп награди в “Rainbow
Plaza”, където на 6 февру-
ари ще се събере цялото
хип-хоп общество, знако-
ви имена и легенди от
родния рап. Изпълнения-
та по време на церемони-
ята ще са разделени на
“3 вълни”, които бележат
развитието на българския
хип-хоп през последните
15 години. Във втората
част Alex P ще представи
един от най-големите си
хитове “Музика”.

Звездата на черните
партита в страната под-
готвя истинска музикална
сензация по време на

Я
но ако се практикува
поне по 30 минути на
ден. Всеизвестен е
фактът, че докосването
на устни с устни, плюс
включването на езика в
любовната игра изгарят
калории и помагат за
отслабване. Според из-
численията едноминут-

Целуването по 30 минути
на ден намалява алергиите
Целуването по 30 минути
на ден намалява алергиите
Целуването по 30 минути
на ден намалява алергиите
Целуването по 30 минути
на ден намалява алергиите
Целуването по 30 минути
на ден намалява алергиите
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Памет

естта за залавянето
на Апостола бързо се
разнесла из цяло
Българско и зад гра-
ница. Въздействието
върху комитетските

140 години от залавянето на Апостола

Д-р Богомил КОЛЕВ

ГОЛГОТАТА И
БЕЗСМЪРТИЕТО

“Той знаел, че както и да си представя своето положе-
ние, за жена и дом не би могъл и да мисли, че винаги ще си
остане сам, че както дълбоко в себе си вярвал, един ден ще
загине в борбата”

Мерсия Макдермот

ки през Търново, Ловеч и Пле-
вен. Верният на Апостола сърат-
ник Христо Иванов Големия -
книгопродавецът, се опитва да
запали конака, когато конвоят с
Левски и другарите му е в Търно-
во, надявайки се в суматохата
арестуваните да избягат, но
опитът пропада, тъй като огънят
не попада на подходящо място.
След сензационните разкрития
на комисията, ръководена от
Мазхар паша, за съществуване-
то на комитетска организация в
София и на голяма революцион-
на освободителна мрежа в
България,

следствието
продължило в София

Била назначена специална
следствена комисия като извъ-
нреден съд за разглеждане и

решаване на делото срещу Ди-
митър Общи, процеса срещу
Васил Левски и другите коми-
тетски дейци. За членове на
извънредния съд били изпрате-
ни видни представители на Ос-
манската държава, сред тях е и
един българин - хаджи Иванчо
Пенчович, който е бил на турска
държавна служба и също под-
писал протокола с присъдата.
Събитията се развивали неве-
роятно бързо. Когато конвоят с
Левски бил докаран в София,
следствието вече било устано-
вило неговата ръководна роля
от признанията на задържаните
и предимно на Димитър Общи.
Опитите Апостола да бъде спа-
сен били осуетени. Остава като
въпрос предположението може-
ло ли е той да бъде спасен при
няколкодневния преход от
Къкринското ханче през Търно-
во до София? На 5 януари 1873
г. Левски е изправен пред съда
в София. Разпитите приключват
на 11 януари след очна ставка с
Д. Общи. На 14 януари Д. Общи
е обесен. На 15 януари Левски
е захвърлен в тъмницата и на 6
февруари стар стил - 18 (19)
февруари нов стил - увисва на
въжето, за да остане безсмъртен
и признат от потомствата като

най-достойния син на своя на-
род и най-велик българин на
всички времена...

Спомени
на очевидци

Името на Никола (Николчо,
Колчо) Цветков-Казанджийчето
е свързано с онова, което се е
случило в с. Къкрина, Ловчан-
ско, при залавянето на Апосто-
ла. Честен и скромен, решите-
лен и смел, Николчо Цветков
съумява да спечели изцяло до-
верието на комитета и на Апос-
тола, които не се съмнявали нито
за момент в неговата преданост
към святото дело. Той изпълнява
всички възложени му поръчения
от все сърце, с ясното съзнане,
че изпълнява дълга си към по-
робеното Отечество. Ето как
съгласно източниците, разкази-

те и спомените, се развили
събитията, свързани със залавя-
нето на Апостола:

На следващия ден, след
Рождество Христово, 26 декем-
ври 1872 г., Левски и Никола
тръгват от Ловеч в 4 часа след
обяд. Левски напуска Ловеч сам.
След него с кон тръгва и Нико-
ла Цветков с намерението да
настигне дякона при лозята по
шосето за Севлиево. В самара
на коня между сламата са за-
шити документи, които Апос-
толът имал намерение да зане-
се в Букурещ за съхранение.
Двамата се събират заедно,
Левски отказва да се качи на
коня. Никола Цветков язди коня
до него. Следващите събития са
описани от д-р Парашкев Стоя-
нов по следния начин: “До мос-
та “Пази мост” Никола видял
отдалече един стражар на кон
и обадил на Левски. Левски се
отбил настрана на пътя. Къде
чешмата срещнали се със стра-
жаря, който попитал Никола
къде отива и го попитал също и
за другаря му. Никола казал, че
не го познава. Заптието попи-
тал Левски кой е и накъде оти-
ва. Левски отговорил;

- Отивам на лозето си да
броя колко коли боклук са сто-
варили, - и прибавил: - Аз те
познавам, ти не ме ли позна-
ваш? Аз съм от Ловеч.

 Стражарят си отишъл към
Ловеч, а Левски през пътеката
отишъл нагоре в лозята и на-
стигнал Никола на шосето до
Гьола. По мръкнало, къде 6 часа
стигнали в селото Къкрина в

ханчето на Христо Цонев-Лати-
неца, и той член на комитета. В
хана имало няколко селяни...
След разговор с Никола и Дя-
кона селяните си отишли... Нито
по пътя, нито през всичкото вре-
ме, продължава д-р П. Стоянов,
Левски не е казвал, че чака поп
Кръстя, нито е имал вид, че чака
някого; и отпосле Левски не му
е казвал, че е имал свиждане с
попа..., както твърдят Захари
Стоянов, Стоян Заимов и някои
други автори... Навечеряли се...
Легнали къде 9-9 и половина
вечерта... Никола се събудил.
Събудил се и Левски, но часът
бил 12 по европейски. Видели,
че е рано още, и Христо (Лати-
неца) и Левски легнали, а на
Никола не му се спяло вече...
След два часа пак ги събудил...
Христо си излязъл. Никола за-
творил вратата и пак влязъл в

стаята при Левски, който из-
лязъл през задните врата в яхъ-
ра. Като се върнал, тъкмо си
опасвал пояса и пътните врата
изтропали...

-  Ач капу, бе ханджи! (Отво-
ри вратата, бе ханджи!) Никола
познал този глас. Той бил на
стражаря, който ги бил срещнал
вчера на шосето (Хасан Чауш
от Хармането Ловеч). Той се
върнал при Левски и му казал:

Заградени сме.
Има много стражари

Левски се припасал надве-
натри, взел револвера си (с 6
куршума) и револвера на Хрис-
то (Цонев-Латинеца) и с тях в
ръцете си казал на Никола да
му отвори малките врата за през
яхъра, който излизал през дво-
ра на Денчо. Никола отворил и
Левски излязъл, през яхъра и
двора отишъл към вратника на
Денча, като мислел, че там няма
никого. Без да отвори вратника,
за да не скърца..., прескочил го,
гащите му се закачили и той
паднал по лице на земята. Там
имало скрити трима стражари,
които веднага го притиснали о
земята. Левски ги изхвърлил,
станал, стрелял върху им и на-
ранил едного от тях (Юсеин
Бошнак чауш)... В тази гюрултия
всички извикали:

- Юрум бре! И всички стража-
ри (около 15-16 с пушки с по 16
патрона) стреляли в залп. Един
куршум само ударил Левски над
лявото ухо и му одраскал кожа-
та, а един от стражарите до него
го ударил с ножа и му отрязъл
отчасти горната половина на
ухото. Тя висяла надолу...

Когато всички стражари
влезли в механата, старшията
Хюсю (Хюсеин) Чауш извикал да
доведат “оная свиня”- Левски.
“Унесен в някое мъченическо
увлечение и възхищение”, кога-
то докарали Дякона вътре, той
извикал: “Прощавайте братя, и
ти, мило Отечество! За теб аз
отивам!...”

Левски качили в колата, за-
едно с ранения стражар, още 4-
5 души, Никола и Христо, върза-
ни с едно въже с ръцете отзад.
Тръгнали. Като излезли извън
селото, след голям бой стража-
рите попитали Никола: “Този
уловеният, Левски ли е?” Нико-
ла отговорил, че не го познава.
При новите разпити Никола
продължавал умело да укрива
Апостола. Според Димитър Пан-
талоджията в Търново дошел
лекарят д-р Берон, за да
превърже раненото ухо на Лев-
ски. Димитър след това пратил
хабер до Ловчанския комитет,

като им съобщил, че Левски му
казал: “Поп Кръстю от Ловеч ме
предаде...”!?

През нощта на 3 януари ос-
вен с прангите, с които спали,
им сложили нови конски букаи
и сутринта потеглили за Орха-
ние (Ботевград). По пътя арес-
тантите разговаряли. Левски им
казал, че като го арестували,
турците му взели 3000 гроша на
комитета в Ловеч за купуване
на оръжие и 1500 гроша негови
за харчене... Съобщил им, че

всичките книжа
били скрити

зашити в самара на коня. Заръ-
чал, ако са спасени, да кажат
на Никола Сираков да ги изпра-
ти в Букурещ до Любен Караве-
лов. Левски казал на Никола:
“Само да остана жив и пак да
работя! Ако ме обесят, ще ми
остане поне гробът и всеки ще
го знае! Но ако ме изпратят на
заточение, ще ми изгният кости-
те надалеко!” Никола Цветков
доживява до Освобождението
през 1878 г. Не се борил за го-
леми постове и служби, рабо-
тил по занаята си и като горски
пазач. Това било време на “пар-
тизанските борби”, както е отра-
зено от Гено Василев в брошу-
рата “Централният революцио-
нен комитет в България”. Нико-
ла Цветков заболява тежко и на
10 ноември 1904 г. умира.

 Съгласно източници и доку-
менти, достойнствата и качест-
вата на Апостола признават
дори и неговите политически
врагове и противници, като на-
пример хаджи Иванчо Пенчо-
вич, член на съда в София, кой-
то го осъжда на смърт чрез
обесване. Пред стария си по-
знайник д-р Стамболски хаджи
Иванчо имал куража да заяви:
“Ходихме в София да обесим
най-добрия и смел българин,
най-самоотвержения, най-до-
блестния наш патриотин, кому-
то окото не мигна нито пред
благи обещания на комисията
ни, нито пред заплашванията,
изтезанията и мъките в затвори-
те, след като го хванаха, нито от
очните ставки с Димитра Общий
и с другите, заловени от Ловеч,
Орхание, Тетевен и София...”
Неслучайно известният наш
съвременен познавач на живо-
та и делото на В. Левски, исто-
рикът Николай Генчев, заявява:
“Все още никой не се е осмелил
да оспори, да обезличи, да по-
стави под съмнение монолитна-
та като гранит личност на Апо-
стола, никой не се е опитал да
отрече или да омаловажи него-
вото безсмъртно дело”.

В
дейци и емигрантските среди
било невероятно силно,
изпълнено с голяма мъка и от-
чаяние. Независимо от това, как-
то революционните емигранти,
така и неговите сподвижници и
съратници в Българско са търси-
ли начин да се организира спа-
сението му със сила. Революци-
онната емиграция замисляла да
се насочи към използване на
последното средство, с което
разполагала: “да се вдигне на-
рода на въстание”. Всички те
обаче очаквали, че Апостола ше
бъде съден в Цариград и че ще
бъде транспортиран по желез-
ницата. Дори бил изработен
подробен план за неговото спа-
сение. В плана влизало нападе-
ние на влака по жп линията
Одрин - Цариград.

Левски е заловен в мразови-
тата нощ на 27 декември, трети-
ят ден на Коледа (Рождество
Христово). Заедно с Никола
Цветков-Казанджийчето и Хри-
сто Цонев-Латинеца са транс-
портирани до София, минавай-

Васил Левски (третият от ляво на дясно на първия ред)
сред другари от Втора българска легия, 1868 г.
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Губивреме
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Спорт гледайте

ФУТБОЛ

кратки

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹10

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Франция -
Португалия (мл)

ПО НОВА СПОРТ
22.00 Арсенал -
Стоук Сити (п)

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 4, 19, 21, 33, 40, 46
I гр. (6) няма
II гр. (5) 29 по 2538,80 лв.
III гр. (4) 1792 по 41,10 лв.
IV гр. (3) 32 109 по 3,20 лв.
ДЖАКПОТ: 553 693,58 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 7, 20, 21, 26, 33, 34
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 4 367 345,75 лв.

6 от 42
Числа: 3, 14, 17, 20, 23, 25
I гр. (6) няма
II гр. (5) 22 по 1168,30 лв.
III гр. (4) 1092 по 23,50 лв.
IV гр. (3) 17 697 по 2,10 лв.
ДЖАКПОТ: 823 785,80 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 3, 5, 9, 12, 31
I гр. (5) 1 от 25 497,00 лв.
II гр. (4) 575 по 44,30 лв.
III гр. (3) 16 431 по 2,10 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 14, 15, 16, 24, 34
I гр. (5) 2 по 12 748,50 лв.
II гр. (4) 407 по 62,70 лв.
III гр. (3) 10 343 по 3,30 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 2, 3, 5
Цифра: 3, 3, 7
I гр. (3) 1 от 26 697,50 лв.
II гр. (2) 1591 по 16,80 лв.

Разкриха 380 уговорени мача в Европа
вропейската полицейска служ-
ба (Европол) разкри 380 угово-
рени мача в Европа. Сред ма-
нипулираните срещи има и та-

Е
кава от Шампионската лига. Съоб-
щава се още за договорени евро-
пейски и световни квалификации, но
не се посочват конкретни отбори.
Едната среща, която е набедена за
манипулирана, се е играла в Англия.

Цялата операция е била коорди-
нирана от Азия, а под подозрение
са 425 официални лица, съдии, иг-
рачи и организатори. Европол раз-
следва случая от 18 месеца. Били
са заложени общо 16 млн. евро, а
печалбата е 8 млн. От тях 2 млн.
евро са отишли за разплащане за
изпълнителите в уредените мачове,
а най-голямата индивидуално да-
дена сума е 140 000 евро. Уговаря-
нето на мачовете е ставало в 15
страни, а досега са арестувани 50
души.

“Това е най-голямото разследва-
не на манипулирани срещи в Евро-
па. Резултатите му разкриха голям
проблем за футбола в Европа. От-
крихме голяма криминална мрежа”,
обяви на пресконференция в Хага
шефът на Европол Роб Уейнрайт. Той

допълни, че това е най-голямото раз-
следване на подобни случаи.

Миналата година се появиха ин-
формации за уговорени срещи и в
България, но от Европол не разкриха
кои точно са страните, в които има
подозрение за “черно тото”.

Разследване тече и в Африка,

Снимки БГНЕС

Директорът на Европол Роб Уейнрайт даде пресконференция в Прага, на която
обяви, че е разкрита мрежа в Азия, въздействала на резултатите на повече от

380 мача в Европа и още 300 в останалия свят. Между нагласените двубои са
световни и европейски квалификации и 2 мача от Шампионската лига

Азия и Южна Америка, но там все
още е в начална фаза. Главният раз-
следващ в Германия Фридхелм Ал-
танс поясни, че голям брой от мани-
пулираните мачове в страната вече
са известни и става въпрос преди
всичко за срещи от 4-тото ниво на
немския футбол.

ПОЧИНА
НИКОЛАЙ НЕДКОВ

Пада коефициентът
за титла на ЦСКА

Шансовете за титла на ЦСКА
в първенството се увеличават,
според Sportingbet. Световният
букмейкър свали коефициента за
първо място в “А” група на “чер-
вените” от 17.00 на 13.00, което
вероятно е свързано с ударната
селекция в отбора и с назнача-
ването на Миодраг Йешич за
старши треньор. Фаворит ос-
тава Лудогорец. Шансовете на
тима от Разград са оценени с
1.70 срещу 1.90 за Левски.

Гонзо изгони
африканец
от Черно море

Черно море освободи котдиво-
ареца Йеди Захири. Той тренира с
отбора няколко дни, но не успя да
впечатли треньора Георги Ива-
нов-Гонзо. От групата за лагера в
Анталия отпадна юношата Кос-
тадин Йорданов, но с тима замина
17-годишният вратар Георги Ста-
врев. Коста Янев пък се присъеди-
ни към съотборниците си от Бур-
гас, където бе при семейството
си за няколко дни.

На 82-годишна възраст почина
з.д.ф. Николай Недков, дългогоди-
шен заместник-председател на ДФС
“Левски-Спартак”. Роден е на 9 ок-
томври 1930 г. и притежава забеле-
жителна кариера в развитието на
дружествения спорт. От 1977 до
1990 година е заместник-председа-
тел на ДФС “Левски-Спартак”, отго-
варящ за масовия спорт, леката ат-
летика и спорта в МВР. Поклонени-
ето ще се извърши утре от 12.30 ч.
в ритуалната зала на Централните
софийски гробища.

тото

удогорец бе посра-
мен от бразилския
Атлетико Паранен-
зе в първия си мач
от приятелския тур-

Срам за Лудогорец
Шампионите разбити от бразилския Атлетико с 2:6,
Владислав Стоянов спасява още 5 гола

Л
нир “Марбея Къп” в Испания.
Шампионите на България
бяха разбити с 2:6. Само доб-
рите изяви на вратаря Влади-
слав Стоянов спасиха раз-
градчаните от двуцифрен раз-
гром. Националът на Бълга-
рия отрази поне 5 гола само
през второто полувреме. За-
губата от новака в бразилско-

„Край. Парите свършиха”, отговори Домусчиев на
въпрос дали ще има нови попълнения в тима. “Тази кон-
трола е хубава, защото имахме нужда да ни свалят на
земята”, каза още той.

“Имам какво да кажа на футболистите. Отдавна ча-
ках някой да ни набие така, защото ни е налегнала
звездоманията”, заяви треньорът Ивайло Петев.

то първенство е най-тежката
за Лудогорец в ерата “Дому-
счиев”. Собственикът на тима
бе на трибуните на ст. “Сан
Педро”. За българския шам-
пион се отсрами само бразил-

ската резерва Жуниор Киша-
да (72 и 84). В голеадата за
Атлетико се включиха Маркос
(45 и 63), Елиас (42-д), Дей-
вид (62), Мануел (77), а мла-
докът Георги Костадинов (74)

си забучи автогол. До 42-рата
минута на мача нищо не
предвещаваше подобно по-
ражение, защото малко пре-
ди това Лудогорец пропусна
да открие от дузпа след сла-
бо изпълнение на национала
Светослав Дяков. Още до по-
чивката обаче Елиас и Мар-
кос пречупиха българския
шампион.  В следващия мач
разградчани срещат в
четвъртък загубилия в мача
Динамо Киев - Оцелул Галац,
игран късно снощи.

ИЛИЕВ НЕ ПОИСКАЛ ДЕЛЕВ В ЛЕВСКИ,
ЧАКА НОВ ИГРАЧ В ТУРЦИЯ

Старши треньорът
на Левски Илиан Или-
ев призна, че Спас
Делев е бил предлаган
на “сините”. “Да, Спас
Делев ни беше пред-
ложен, не знам от кой.
Това обаче няма как да
стане, ние не можем да
вземем футболист, кой-
то до вчера се е клел в
ЦСКА”, обясни Илиев
при заминаването на
“сините” на втория зи-
мен лагер в Кипър и
допълни, че до края на
седмицата може да се

Владимир НИКОЛОВ появят нови попълне-
ния в Левски. В клуба
нямало оферти за иг-
рачи. “Основната ни за-
дача в следващите
контроли ще бъде да
намерим точните хора
в защита. Взехме Пла-
мен Димов, при нас се
завърна и Йордан Ми-
лиев, както и Везалов,
който беше контузен.
Трябва да намерим
подходящите хора. Ос-
новната задача е да
изчистим отборната
игра в защита. Добри
сме, когато топката е в
нас, но ни е проблем,

когато трябва да си я
отнемем”, призна вар-
ненецът.

Със “сините” зами-
наха само двама от
португалците - Жоао
Силва и Кристовао Ра-
мос, а Нуно Пинто си е
в родината, тъй като
чака да стане баща на
момченце. С отбора не
заминаха и тийнейджъ-
рите Доменик Авра-
мов, Пламен Илиев,
Мики Орачев и пре-
отстъпеният в Киево
Христо Попадийн, кои-
то бяха на първия ла-
гер в Агия Напа. Холан-

децът Шурд Арш пък бе
пуснат под наем в тур-
ския Коняспор.

В Кипър Левски ще
тренира 2 седмици и
ще изиграе 5 контро-
ли. Утре “сините” сре-

„СИНИТЕ”: Пламен Илиев, Михаил Ива-
нов, Александър Любенов, Дъстли Мюлдер,
Ромен Ели, Орлин Старокин, Пламен Димов,
Нуно Пинто, Димитър Везалов, Йордан Ми-
лиев, Станислав Ангелов, Роман Прохазка,
Христо Йовов, Владимир Гаджев, Антонио
Вутов, Даниел Димов, Борислав Цонев, Ра-
дослав Цонев, Стефан Велев, Жоао Силва,
Кристовао Рамос, Базил Де Карвальо, Или-
ян Йорданов, Милен Василев.

щат руския гранд Ло-
комотив Москва. За
спаринга специално
ще лети изпълнителни-
ят директор Иво Тонев
с шефа на скаутите
Дончо Донев.

Марио Балотели (вляво) вкарва от дузпа 2-рия си гол за Милан при победата над Удинезе
с 2:1 в мача от XXIII кръг на Серия А. Нападателят оформи резултата в 92-ата мин. и

дебютира по най-добрия начин за новия си отбор, след като миналата седмица бе
привлечен от Манчестър Сити за 20 млн. евро. Балотели откри в 25-ата мин., а почетно

за гостите се разписа Джанпиеро Пинци (55)

КОКАЛА
ПРОБВА
БРАЗИЛЕЦ

Бразилецът Уилкер Пе-
рейра дос Сантос направи
първа тренировка с Локомо-
тив Сф, след като се присъе-
дини към отбора на летище-
то в Истанбул, но изпусна
полета до Анталия.

Халфът остава на проби в
отбора през целия лагер в
Турция, след което настав-
никът Емил Велев ще реши
дали да го привлече в съста-
ва. На проби в Локо Сф е и
левият халф от Раковски Ан-
тонио Цанков.

Днес от 17.00 ч. в Белек
“червено-черните” ще играят
със силния украински Мета-
лург Донецк първата си про-
верка на турска земя. За ук-
раинците ритат Велизар Ди-
митров и бразилците Жуниор
Мораеш и Зе Соареш.
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Бразилци
срамят  с 6:2
Лудогорец
в Марбея

ПО ЕРОСПОРТ
СКИ

11.45 СП в Шладминг
(Супер Г за жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СКИ-БЯГАНЕ
10.15 СК в Сочи

гледайте

кратки

България ще играе с Ес-
тония (5-7 април) в София за
оставане във 2-ра група на
Евро-африканска зона за
купа “Дейвис”, неофициално
световно първенство по те-
нис за мъжки отбори.

Нашите тенисисти загу-
биха драматично от Финлан-
дия с 2:3 мача в зала “Со-
фия”. В решителния сблъсък
Александър Лазов бе
обърнат от Хари Хелиовара
след 6:4, 6:7 (4), 4:6, 3:6 в
маратонски мач, продължил
3:38 ч. Втората ракета на
България взе първия сет, а
във втория имаше сетбол, но
го пропиля, а контузия в гле-
зена му попречи да покаже
възможностите си.

При победа над Естония
България си осигурява оста-
ване в групата и през 2014 г.
При загуба нашите отиват в
3-та група, където са отбори

Балтимор Рейвънс победи Сан Францис-
ко 49 с 34:31 т. (7:3, 14:3, 7:17, 6:8) в 47-ия
финал в шампионата по американски фут-
бол. Това е 3-та титла за Рейвънс от общо 4
участия в Супербоул. В 3-ата част Балтимор
водеше с 28:6, но осветлението на “Луизи-
ана Сюпърдоум” в Ню Орлийнс, който за 7-
ми път беше домакин на финала, изгасна за
35 мин. След подновяването на играта Сан
Франциско отбеляза 17 безответни точки и
се върна в двубоя за титлата. Балтимор оба-
че поведе 2 мин. преди края с 34:29 и не
позволи на съперника да реализира нови
точки в 4 поредни опита. Рейвънс се поздра-
ви с първа титла от 2001 г. Джо Флако беше
избран за най-полезен играч с 3 тъчдауна и
22 успешни от общо 33 паса с обща дължи-
на 262,5 м. Треньорът Джон Харбоу пък спе-
чели съревнованието с по-малкия си брат
Джим, който бе начело на Сан Франциско.
Това бе първият случай в историята на чети-
рите най-популярни спорта в САЩ (амери-
кански футбол, бейзбол, баскетбол и хокей),
в който във финален сблъсък треньорите на
двата тима имат семейна връзка. На почив-
ката между двете полувремена певицата
Бионсе впечатли 80-хилядната публика със
страхотния си глас и танците си

Балтимор Рейвънс спечелиха 47-ия Супербоул

Вътрешният защитник Рей Люис е вдигнал трофея “Винс Ломбарди”, който Балтимор Рейвънс спечели за 3-и
път в 47-ия финал за Супрербоул след инфарктна победа над Сан Франциско 49 с 34:31 в Ню Орлийнс

Снимки БГНЕС

Играем с Естония
за купа „Дейвис”
Българите паднаха от Финландия с 2:3

Част от националния отбор на България за “Фед Къп”,
неофициално световно първенство за женски отбори,
замина за Ейлат, където от утре до петък са двубоите от
първа група на Евро-африканската зона. Съставът ни е в
група D с Холандия, Словения и Люксембург. Капитанка-
та Дора Рангелова отлетя за Израел с първата ракета
Цветана Пиронкова и Изабелла Шиникова. Останалите ни
2 тенисистки Диа Евтимова и Елица Костова са в Ейлат,
където миналата седмица участваха в квалификациите на
турнир на ITF. “Отиваме с желанието да стигнем до
плейофите за влизане в Световна група 2 на “Фед Къп”.
Знам че няма да е лесно това, но не е невъзможно.
Силите са изравнени, така че както можем да сме първи
в групата, така и да останем последни и да се борим да
не изпаднем. Момичетата не започнаха добре годината,
но се надявам за Ейлат да са във форма”, каза Рангело-
ва. България започва участието си утре срещу Холандия,
в чийто състав са 2 тенисистки от топ 100 - Кики Бертенс
(№65) и Аранча Рус (№73). След това играем с Люксем-
бург и Словения. Победителите в 4-те групи играят 1/2-
финали за определяне на 2-та отбора, които отиват на
плейофите за влизане в Световна група 2.

мача в Пловдив.
“Разочарован съм. Благо-

даря на публиката. Борих се
до края заради хората по
трибуните. През цялото вре-
ме те ми даваха енергия.
Огорчен съм, че не успях да
ги зарадвам. Може би клю-
чова беше ситуацията при
сетбола в моя полза във вто-
рия сет, когато топката се
спря във филето на мрежа-
та”, каза Лазов.

“Съжалявам, че не зарад-
вахме публиката. Имахме
възможност и при двойките.
Лазов беше дебютант. Като
цяло съм доволен от отбора.
Млади момчета. Нямат опит
в мачове в 3 от 5 сета. За
момента това е най-доброто,
с което разполага България.
Имаме потенциал. Надявам
се да запазим мястото си в
групата в мача срещу Есто-
ния”, каза капитанът на
България и баща на първата
ни ракета Григор Димитров -
Димитър Господинов.

като Албания, Андора, Сан
Марино, Лихтенщайн, Маке-
дония, Малта и Турция. До-

сега България има само
един сблъсък с Естония през
1997 г., когато бием с 3:0

Австриецът Грегор Шлийренцауер (в средата) празнува победата си за
Световната купа по ски полети в Харахов, където изпревари  словенеца
Роберт Краньец и чеха Ян Матура (вдясно). 23-годишният Шлийренцауер

постигна рекордна 48-ма победа за СК и подобри постижението на
олимпийския и четирикратен световен шампион Мати Нюканен (Фин), който

има 46 успеха. Австриецът прелетя 197,5 м. В генаралното класиране след 19
от общо 28 състезания за Световната купа  Шлийренцауер води с 1200 т.

пред Андерс Бардал (Нор) 757 т. Владимир Зографски е 31-ви със 134 т.

Григор Димитров запазва 40-ото си място в светов-
ната ранглиста. Първата ни ракета е с 973 т., а мина-
лата седмица участва за България в мачовете срещу
Финландия (2:3) за купа “Дейвис”. Този месец 21-го-
дишният хасковлия може да прогресира, защото няма
да защитава точки от 2012 г. Гришо започва днес сре-
щу Иво Карлович (Хърв) на турнира в Загреб (467 800
евро). 33-годишният хърватин е 122-и в света, но през
август 2008 г. достига до 14-ото място. Той е висок 208
см и е известен с бомбения си сервис. Хърватинът е
спечелил 4 титли в кариерата си и е заработил почти
$4,5 млн. от наградни фондове. При победа българинът
ще заслужи 20 т. и 7100 евро, а във II кръг ще срещне
по-добрия от Иван Додиг (Хърв) и Бенямин Бекер (Гер).

Втората ни ракета Александър Лазов пък се завръ-
ща в топ 500, след като прогресира с 6 места до №497
с 67 т. 3-ти от българите е Димитър Кузманов, който
скача с 2 позиции до №536 с 55 т.

При жените Цветана Пиронкова се смъква с 3 места
до №44 с 1285 т., след като миналата седмица загуби
на старта на турнира в Париж от квалификантката
Щефани Фьогеле (Швейц). 2-ата ни ракета Диа Евтимо-
ва регресира също с 3 места и е 250-а с 208 т. 3-та от
българките е Александрина Найденова, която остава
272-ра със 184 т. В челото при мъжете и жените няма
размествания.

Ивет Лалова е на 3-то място в
европейската ранглиста на 60 м за
годината още след първото си състе-
зание. Шампионката на континента
на 100 м спечели турнира от серии-
те на ИААФ в Карлсруе с време 7,19
сек. Лидер в класацията е Мария
Риемиен (Укр), която триумфира на
турнира “Руска зима” със 7,12 сек.
На 2-ра позиция е Верена Зайлер
(Гер) със 7,16 сек. от състезанието в
Глазгоу преди седмица. Германката
беше победена именно от Лалова в
Карлсруе. Следващото състезание
на Ивет ще бъде в Дюселдорф в
петък. Тя ще бяга и на европейското
в зала от 1 до 3 март в Гьотеборг.

Теодора Коларова пък спечели
две отличия на клубното първенство
на Турция по лека атлетика в зала в
Истанбул. Тя бе най-бърза в бягането
на 800 м с време 2:04.52 мин., където
Марина Ваклина завърши 5-а с
2:13.73 мин. На 400 м Коларова оста-
на втора с 54,59 сек., като изостана с
0,26 сек. от Елиф Йълдъръм (Тур).

Гришо остава
40-и в света

Ивет 3-та на
60 м в Европа

Двама наши
волейболисти в Мача
на звездите в Русия

Двама българи ще вземат уча-
стие във волейболния Мач на
звездите на Русия. Това са Тодор
Алексиев и Теодор Тодоров. И
двамата се състезават за Газ-
пром Югра. Шоуто ще се проведе
в рамките на два дни - на 22 и 23
февруари. Българските национал-
ни волейболисти успяха да изпре-
варят редица местни звезди,
като спечелиха гласуванията за
своите постове. Капитани на
двата тима ще бъдат Сергей
Тетюхин и Максим Михайлов.

Чепеларе празнува
15 г. от титлата
на Дафовска

Зимен олимпийски ден на връх
“Мечи чал” организира община Че-
пеларе в събота в чест на 15-ата
годишнина от златния медал по
биатлон от Олимпиадата в Нагано
на Екатерина Дафовска. В надпре-
варите ще се включат ученици от
1 до 4 клас от града и 3-те филиала
на ОДЗ-Чепеларе. На пистите в
спортен център “Чепеларе” със
старт в 10.30 часа ще се прове-
дат състезания по биатлон, стрел-
ба с пушката на Дафовска, ски,
сноуборд и др. Предвидени са реди-
ца награди и изненади за участни-
ците. Празникът ще продължи в
18.00 часа в читалище “Родопска
искра”, където ще гостува уникал-
ният танцов спектакъл “Кармен
от Факултето” на Нешка Робева.

Петима българи на
световното по ски

Най-добрите ни 5-има състеза-
тели ще представят България на
световно първенство по ски в
Шладминг, Австрия, което ще бъде
открито официално днес и ще
продължи до 17 февруари. Национа-
лите вече са в курорта и трени-
рат. Днес е супергиганският слалом
за жени, в който ще участва Мария
Киркова. Тя ще стартира и на спу-
скане, слалом и за суперкомбинаци-
ята. При мъжете ще ни предста-
вят Георги Георгиев и Светослав
Георгиев (спускане и супергигант-
ски слалом), Никола Чонгаров (спус-
кане, супергигански слалом и супер-
комбинация), Стефан Присадов
(слалом и гигантски слалом). Приса-
дов ще пристигне на световното
в четвъртък. Преди това той ще
участва в 2 старта за ФИС и ще
тренира в Кранска гора с национа-
лите на Словения и Швеция.


